
سخنگوی کمیسیون اجتماعی مجلس :
ساعت کاری کارمندان به روال 

عادی بازمی گردد
سخنگوی کمیسیون اجتماعی 
مجلس شــورای اســامی گفت: 
کارمنــدان  کاری  ســاعت  آغــاز 
بــرای  کــه  دولــت  کارکنــان  و 
صرفه جویــی در مصرف انرژی به 
ساعت 6 صبح تغییر کرده بود، به 
روال عادی بازمی گردد. حســین 
گودرزی اظهارداشت : با توجه به 

مصوبه دولت که بر اساس آن ...

معاون اول قوه قضائیه :
نظام امنیتی بیکار نیست که 
تلفن های مردم را کنترل کند

معــاون اول قــوه قضائیه گفت: 
وقتــی می گویند کنتــرل فضای 
مجــازی مــردم تصــور می کنند 
کــه وزارت اطاعــات، ســازمان 
اطاعــات ســپاه و ســازمان های 
امنیتــی بــه دنبال کنتــرل تلفن 
مــردم هســتند اما ایــن موضوع 
درســت نیســت و نظام امنیتی 

آنقدر بیکار نیست که بخواهد ...
روزنامه
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مدیر کل دامپزشکی استان قم از نظارت ۱۲ تیم ثابت و سیار بر ذبح دام در روز عید 
قربان خبر داد. حسن توحیدی مهر با اعام این خبر گفت: 6۰ نفر شامل دامپزشک، 
ناظر بهداشتی و ناظر شرعی در قالب اکیپ های ثابت و سیار از ساعت 6 صبح تا ۱۴ 
فعال خواهند بود. توحیدی مهر افزود: اکیپ های ثابت در کشتارگاه دام قم، جاهد، پرتو، 
سالن کشتار مسجد جمکران و سالن کشتار اداره کل بهزیستی مستقر و اکیپ های سیار 
نیز در سطح شهر تردد می کنند. مدیر کل دامپزشکی قم گفت: شهروندان در صورت 

درخواست برای نظارت بر کشتار دام می توانند با شماره تلفن ۱۵۱۲ تماس بگیرند تا ...

مدیرکل تشخیص و وصول درآمد شهرداری قم گفت: کمیته فنی تعیین تکلیف آرای قلع 
بنا در راستای اجرای بند ت تبصره 6 قانون بودجه در مناطق هشتگانه تشکیل شد.  محمد 
وحیدنیا در ارتباط به بحث بند ت تبصره 6 قانون بودجه اظهار داشت: این قانون در خصوص 
آرای قلع قطعی شده تا پایان سال ۱۴۰۰ گره گشایی خوبی برای شهروندان دارد.  مدیرکل 
تشخیص و وصول درآمد شهرداری قم افزود: در راستای بند ت تبصره 6 قانون بودجه 
کشور، یک کمیته در شهرداری تشکیل شد که وظیفه آن بعد نظارتی بر اجرای کار بود که 

معاونت شهرسازی، اداره کل درآمد، اداره کل حراست، اداره کل حقوقی و اداره کل ...

مدیر کل دامپزشکی استان قم خبرداد:
نظارت تیم های دامپزشکی بر ذبح دام روز عید قربان

مدیرکل تشخیص و وصول درآمد شهرداری قم خبر داد:
تشکیل کمیته فنی تعیین تکلیف آرای قلع در مناطق هشتگانه
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معاون سازمان حفاظت محیط زیست کشور : 

قم با تهدیدات زیست محیطی 
گسترده ای مواجه است
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مسئول امور بانوان شهرداری قم مطرح کرد:

ورود جدی شهرداری به بحث توانمند سازی و اشتغال بانوان

محیط   حفاظت  سازمان  انسانی  زیست  محیط  معاون 
زیست کشور، مهمترین چالش های زیست محیطی کشور 
را در پنج محور آب، گرد و غبار و آلودگی هوا، مصرف انرژی، 
ایرج  کرد.   عنوان  زیستی  تنوع  و  اراضی  کاربری  تغییر 

حشمتی روز دوشنبه در آیین تکریم و معارفه مدیران سابق 
و جدید حفاظت محیط زیست قم افزود: متأسفانه استان قم 
در دو محور نخست یعنی آب و آلودگی هوا وضعیت خوبی 
ندارد. وی ادامه داد: استان قم با توجه به تراکم بسیار بالای ...

8

8
معاون سیاسی امنیتی استاندار قم مطرح کرد:

انتقاد از اجاره دادن سالن های ورزشی 
به بخش خصوصی 

سرپرست اداره کل راه و شهرسازی استان قم خبرداد:

ساخت و تکمیل ۲۰ پروژه بافت فرسوده در قالب بازآفرینی شهری

فرمانده سپاه امام علی بن ابی طالب علیه السلام با اشاره به نیاز فعالیت های 
تحت عنوان قرارگاه جهاد تبیین در بعد استانی، گفت: جهاد تبیین از مسائل و 
مباحث مهمی است که باید همه مسوولان و دستگاه های اجرایی به میدان آمده و 

بصورت یکصدا و هماهنگ اقدامات مورد نظر را پیش ببرند.
سردار محمدرضا موحد با حضور در مرکز پژوهشی مبنا و دیدار با مدیران این مرکز، 
طی سخنانی عنوان کرد: قم ظرفیت های ناشناخته بسیار زیادی در عرصه علمی 
و انسانی دارد که  قرارگیری آنها در کنار ظرفیت اجرایی می تواند آثار مثبت زیادی به 

بار آورده و به الگویی در سطح کشور تبدیل شود.
فرمانده سپاه استان قم اضافه کرد: اقدامات مرکز مبنا در حوزه مسئله یابی، بسیار 
حایز اهمیت است چرا که اگر مسأله بدرستی شناخته نشود نمی توان انتظار داشت 

که مشکل و چالش مورد نظر بدرستی حل شود.
وی خاطرنشان کرد: مباحث مربوط به آینده پژوهی و نظام جامعه خانواده نیز از 

عرصه های مهمی است که بحمدالله مرکز مبنا به آنها ورود پیدا کرده است.
سردار موحد با اشاره به اهمیت جهاد تبیین، خاطرنشان کرد: اگر جهاد تبیین 
در شرایط و زمان خود به خوبی انجام می شد بسیاری از حوادث و اتفاقات سالهای 

اخیر رخ نمی داد.
فرمانده سپاه امام علی بن ابی طالب علیه السلام با اشاره به نیاز فعالیت های 

منسجم تبینی ذیل قرارگاه جهاد تبیین در بعد استانی، تصریح کرد: جهاد تبیین از 
مسائل و مباحث مهمی است که باید همه مسئولان و دستگاه های اجرایی پای کار 

آن آمده و بصورت یکصدا و هماهنگ اقدامات مورد نظر را پیش ببرند.
وی در پایان عنوان کرد: خانواده، مسجد و آموزش و پرورش، سه بنیاد مهم و 
حیاتی است که باید برای بهبود شرایط فرهنگی و اجتماعی جامعه به آنها توجه و 

اهتمام جدی تری صورت بگیرد.

فرمانده سپاه استان قم :

همه دستگاه ها باید پای کار جهاد تبیین بیایند

اجاره دادن  از  انتقاد  با  قم   استاندار  امنیتی  معاون سیاسی 
سالن های ورزشی به بخش خصوصی گفت: اینکه سالن ها اجاره 
داده شود مصوبه مجلس است اما در حقیقت فردی که مکان 
ورزشی را اجاره کرده کاری به نشاط اجتماعی جوانان ما ندارد 

و دنبال کاسبی و تجارت است و این درست نیست که از بودجه 
دولت امکانات ورزشی ساخته شده و اجاره داده می شود. احمد 
حاجی زاده بعد از ظهر یکشنبه در همایش گرامیداشت سالروز 
جهانی مبارزه با مواد مخدر و تجلیل از فعالان این عرصه اظهار ...

عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس:
دریافت شهریه در مدارس دولتی 

غیرقانونی و حرام است
عضو کمیسیون آموزش مجلس 
شــورای اســامی، دریافت وجه 
بــرای ارائــه برنامه هــای معمول 
آموزش و پــرورش را خاف قانون 
اساســی و خاف شرع اعام کرد 
و گفت: این کار باعث می شود پول 
حرام وارد مدارس شود و تأثیرات 
بدی بگذارد. محمد مهدی زاهدی 
اظهارداشت : طبق اصل سی ام ... 7 22

مهار تورم، مهارت 
می خواهد

اظهارات اخیر رییس جمهور در صحن علنی مجلس 
به هنگام تقدیم لایحه برنامه هفتم مبنی بر لزوم حذف 

بانک هایی که قابل اصلاح نیستند از یک سو و سخنان عبدالناصرهمتی رییس سابق 
بانک مرکزی، در کلاب هاوس از سوی دیگر، زنگ های خطر را به صدا درآورده است. 
همتی گفته بود: "در سال ۹۸، پنج میلیارد دلار از پول های بلوکه شده در کره را بابت 
کسری بودجه، تسعیر کردند و با مصوبه سران قوا معادل ریالی آن را بانک مرکزی، چاپ 

و به دولت دادند"؛موضوعی که در زمان خودش از سوی مسئولان وقت انکار شده بود.
حال اگر عزم دولت مبنی بر حذف بانک هایی که قابل اصلاح نیستند و بر ابرتورم موجود 
دامن می زنند را بپذیریم باید برای بانک مرکزی و احتمال گرفتار شدن در بدهی های 
غیرمستقیم دولت نیز چاره ای اندیشید تا در آینده ای نزدیک، رییس امروز بانک مرکزی از 
خلق پول بدون پشتوانه سخن نگوید و رییس جمهور وقت نیز تورم فزاینده روز را ناشی از 
بی توجهی دولت قبل برنشمارد! واقعیت این است که چالش بانک های مزاحم که اساساً 
از وظیفه ذاتی خود فاصله گرفته و به بنگاه های اقتصادی بدل شده اند، تنها یک روی سکه 
تورمی است. موضوع مهم تر اما، کسری بودجه دولت است که باید به نحوی جبران شود و 
طریق همیشگی دولت ها نیز، خلق پول یا به اصطلاح ،چاپ پول بدون پشتوانه است که 
می تواند در اشکال مختلف صورت پذیرد. برخی دولت ها با افزایش تنخواه گردان خزانه 
این امر را جبران می کنند -که اتفاقا روشی مستقیم و مشهود است- کار اما به همین جا 
ختم نمی شود، چرا که خلق پول به دلیل بدهی های دولت، از روش های غیرمستقیمی 
است که به طور مستقیم بر تورم موثر است. برای مثال وقتی بازرگانی دولتی برای خرید 
تضمینی، پولی در اختیار ندارد، از بانک کشاورزی کمک می گیرد و به این ترتیب بانک 
کشاورزی طلبکار و بازرگانی دولتی، بدهکار می شود. موضوع وقتی به چالش کشیده می 
شود که این بدهی به حساب دولت منظور می گردد و سپس بدهی دولت به بانک مرکزی 
منتقل شده و در نهایت خلق پول و تورم مضاعف رخ می دهد. با توسعه وظایف بانک 
مرکزی در قانون مصوب مجلس، بخشی از این مشکلات برطرف شده اما فقدان استقلال 
این بانک همچنان وی را کارگزار ویژه دولت معرفی می کند که چاره ای جز تمکین ندارد! 
حالا به موضوع مطرح شده از سوی همتی و افشاگری اخیر وی بازگردیم چرا که این نگرانی 
همچنان وجود داردکه دارایی های بلوکه شده بدون آزاد شدن، تسعیر و معادل ریالی آن 
در داخل به چاپ پول منجر شود. اگر چه تا کنون نشانه ای از این امر در دست نیست اما 
چنانچه عزم دولت سیزدهم - چنانکه رییس جمهور در صحن علنی مجلس اظهار داشت- 
کنترل تورم و کمک به اقتصاد و معیشت مردم باشد، باید به هوش و به گوش بود تا کشور 
به بلایی مشابه آنچه پیش از این رخ داده، گرفتار نشود. نکته امید بخش آن که کمیسیون 
اقتصادی مجلس در حال بررسی لایحه ای است که مسیر بدهی های غیرمستقیم دولت 
را مسدود می کند اما در خصوص دارایی های بلوکه شده همچنان نیازمند دقت، مراقبت و 
نظارت هستیم. فراموش نکنیم هر بدهی دولت به بانک مرکزی، یعنی چاپ پول و این یعنی 
تورم فزاینده که در نهایت زندگی و معیشت مردم را فلج می کند. به خاطر می سپاریم که 
رییس جمهور در سخنرانی  اخیر خود در مجلس  بر تلاش دولت برای مهار تورم تأکید کرده 

است و ما همچنان منتظر تحقق وعده ها می مانیم.
کارشناس اقتصادی

آیت الله اعرافی تاکید کرد؛

لزوم حضور صاحب نظران علوم انسانی 
اسلامی در تصمیم گیری ها

مدیر حوزه های علمیه گفت: صاحب نظران علوم انسانی اسلامی در تصمیم گیری ها 
ندوشن  در دیدار سعید غیاثی  اعرافی  الله علیرضا  آیت  باشند.  باید حضور داشته 
سرپرست دانشگاه فرهنگیان که در دفتر مدیر حوزه های علمیه برگزار شد اظهار کرد: 
دانشگاه فرهنگیان نیازمند سخت افزار قوی است و برای تحقق این موضوع باید، 
نیازمندی ها با جدیت دنبال شود. وی با اشاره به اینکه بدون امکانات نمی توان به 
دستاوردهای خوبی رسید، مطرح کرد: اساس کار دانشگاه فرهنگیان در استعدادهایی 
هستند که انتخاب می شوند. مدیر حوزه های علمیه با بیان اینکه علاوه بر گزینش ادامه 
مسیر نیز مهم است که انگیزه ها از دست نرود، عنوان کرد: استاد باید هیجان تربیت 
و شور کار داشته باشد. وی ادامه داد: فرد تدریس کننده باید از نظر علمی و اخلاقی 

انسان درستی باشد و اگر خلاف این باشد، تمام اقدامات انجام شده هیچ خواهد شد.

پیمان پژوهنده*

شورای اسامی شهر قم موافقت کرد:

تبدیل برخی اراضی منطقه اسماعیل آباد
 به فضای سبز وشارع

در نود و دومین جلسه رسمی شورای اسلامی شهر قم، موضوع اِعمال ماده ۹ در رابطه 
با برخی اراضی منطقه محروم نشین اسماعیل آباد بررسی، و طی آن با تبدیل کاربری های 

زمین های این منطقه به فضای سبز و شارع موافقت شد.
رئیس شورای اسلامی شهر قم روز دوشنبه در این جلسه اظهار داشت: فرمانداری و ستاد 
اجرایی فرمان حضرت امام )ره( باید با استفاده از ظرفیت زمین های ۳۲ هکتاری، همچنین 
قانون مربوط به اراضی زیردکل برق و سکونت گاه های غیررسمی، اقدام به جابه جایی و تغییر 

محل سکونت ساکنان منطقه اسماعیل آباد کنند.
محسن محرری افزود: تصویب این لایحه یک پشتوانه قانونی در برابر برخی مقاومت های 

احتمالی می باشد.
رئیس شورای شهر قم همچنین اظهار کرد: با تصویب این لایحه کاربری زمین های منطقه 

اسماعیل آباد به فضای سبز و شارع تبدیل خواهد شد.
محرری با تاکید بر اینکه در این منطقه، اعیانی ها عمدتا به صورت غیررسمی ساخته 
شده اند گفت: بسیاری افراد ساکن در این منطقه از اتباع هستند، مالکیت ندارند و زمین نیز 

برای فرد دیگری است، از این رو متصرف محسوب می شوند.
نایب رئیس کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای اسلامی شهر قم نیز افزود: یکی از 
موضوع های سفر ریاست جمهوری، تاکیدهای استانداری و مدیریت شهری همچنین 
به  معروف  اراضی  ساماندهی  و  بهسازی  شده،  مطرح  مردم  سوی  از  که  مطالبه هایی 

اسماعیل آباد است.
روح الله امراللهی تصریح کرد: یکی از مباحث، بازگشایی و تکمیل خیابان است، که به 

عنوان نخستین اقدام باید فرآیند بازآفرینی و بهسازی منطقه انجام گیرد.
وی ادامه داد: با توجه به اینکه این زمین ها در مالکیت مالک اولیه است، و مالک اولیه نیز 
به هیچ وجه واگذار نکرده، و این بافت به طور خودرو شکل گرفته است، امکان انتقال سندها 

و واگذاری مستقیم و یا غیرمستقیم وجود ندارد.
امراللهی در ادامه سخنان پیگیری این اقدام را از طریق چرخه قانونی ضروری دانست و 
گفت: شهرداری به همین دلیل مکلف شده، برای بازگشایی این محور از ابزار ماده ۹ استفاده 
کند. وی با اشاره به اینکه ۱۴۷ پلاک ثبتی از سوی شهرداری منطقه پنج معرفی شده است 
خاطرنشان کرد: مساحت عرصه این پلاک ها کمتر از ۱۰۰ مترمربع است، و اغلب نیز 

مالکیت ندارند، چون در خیابان اصلی هستند، نیاز به بازگشایی دارند.
محله اسماعیل آباد از حدود دهه ۷۰ تشکیل شده و پس از سال ۱۳۸۶ با الحاق منطقه 
جمکران به شهر قم، جزو محدوده این شهر شده و در حال حاضر این محله در محدوده شهر 

قم و کنار ریل راه آهن قرار دارد، اما ساخت وسازهای آن خارج از قانون، انجام شده  است.
بررسی نرخ جدید کرایه سرویس های دانش آموزی

نایب رئیس کمیسیون عمران همچنین با اشاره به نامه آموزش و پرورش استان در خصوص 
 ۱۴۰۲ - تحصیلی ۱۴۰۳  در سال  دانش آموزان  رفت وآمد  وسیله  پیشنهادی  کرایه  نرخ 
مصوبه کارگروه ماده ۱۸ خاطرنشان کرد: این موضوع پس در کمیسیون  عمران با حضور 
دستگاه های مرتبط مانند پلیس راهنمایی رانندگی و معاونت اجتماعی دادگستری بررسی 

شد و در صورت موافقیت کمیسیون تلفیق ۷۰ درصد افزایش می یابد.
روح الله امراللهی ادامه داد: نرخ سال گذشته وسیله رفت وآمد دانش آموزی در قم، سه 
میلیون و ۳۰۰ هزار ریال بود، امسال با ۷۰ درصد افزایش، به حدود پنج میلیون ریال می رسد، 

که از رقم نهایی که مورد نظر شهرداری است، کمتر است.
وی همچنین افزایش ۸۵ درصدی تا ۱۱۰ درصدی هزینه قطعه های یدکی، روغن موتور 
و تعویض لاستیک خودرو را مورد توجه قرار داد و گفت: اعضای شورای اسلامی شهر از 
سویی درصدد حمایت از مصالح اجتماعی شهروندان هستند، و از سوی دیگر نیز باید منافع 

رانندگان را در نظر داشته باشند.
امراللهی همچنین با تاکید بر ارائه یک بسته حمایتی از رانندگان سرویس مدارس گفت: 
مطالبه شورای شهر از حوزه معاونت ترافیک شهرداری این است که مکمل هایی را پیش بینی، 
و یارانه هایی را از دستگاه های مختلف مطالبه کنند، تا با این حمایت ها خلاء ها جبران شود.
وی اظهار کرد: در خصوص این مکمل ها نیز اطلاع رسانی شود تا مانند مهرماه سال قبل 

بسیاری از شهروندان با کمبود وسیله رفت وآمد مدارس روبه رو نشوند.
عضو شورای اسلامی شهر قم نیز با اشاره به منطقه اسماعیل آباد بیان داشت: با توجه 
به اینکه، این منطقه سکونتگاه غیررسمی است، و بیشتر خانه ها بدون مجوزهای لازم و به 
صورت غیرقانونی ساخته شده، باید طبق ماده ۹ قانون شهرداری ها اقدام ضروری انجام 
شود. نرگس نیازمند گفت: محلی که ساخت وسازهای غیرقانونی انجام شده، کاربری آن 
فضای سبز و شارع است، همچنین مراکزی مانند استاد اجرایی امام )ره(، فرمانداری و 

استانداری نیز در موضوع دخیل هستند و باید افراد را در مکانی دیگری سکونت دهند.
این عضو شورای شهر در ادامه خاطرنشان کرد: به لحاظ اجتماعی برای مردم منطقه 

مشکلی به وجود نمی آید.

 ـبازرگانی و تعیین صلاحیت شرکت کنندگان در مناقصه • تاریخ بازگشایی پاکت های ج : پس از ارزیابی فنی 
• طریقه تهیه اسناد مناقصه : 

• روش  اول : واریز مبلغ ۰۰۰ر۲۰۰ ریال به حساب جام شماره ۱۶۵۰۷۵۰۷۷۲به شناسه ۳۵۰۰۱۸۰۴۰۰۱۴۲ 
نزد بانك ملت مرکزی قم و ارائه اصل فیش آن در ساعات اداری به دبیرخانه این شرکت واقع در بلوار ۱۵ خرداد، 

 ـاتاق ۱۱۲  نرسیده به فلکه شهید محلاتی، طبقه اول 
• روش دوم : ارسال فیش واریز وجه فوق به همراه برگ درخواست به نمابر شماره ۷۷۷۰۰۷۷-۰۲۵ که در این 

صورت اسناد به آدرس ذکر شده در برگ درخواست پست پیشتاز خواهد شد.
WWW.QM. TCi.IR روش سوم : مراجعه به سایت اینترنتی •

• محل تحویل اسناد : دبیرخانه این شرکت به آدرس فوق می باشد.
•  متقاضیان واجد شرایط می توانند جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره تلفن ۳۷۲۰۱۹۲۰  ) اداره تدارکات ( و 
۳۷۷۷۳۵۳۵ ) اداره شبکه انتقال ( تماس حاصل و یا به آدرس اینترنتی ذیل مراجعه فرمایند. بدیهی است این شرکت 

۸f۸-۰۲۰۳/در رد یا قبول یك یا کلیه پیشنهادات مختار است

آگهی تمدید مناقصه عمومی
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شورای اسلامی شهر قم موافقت کرد:

تبدیل برخی اراضی منطقه اسماعیل آباد به فضای سبز وشارع
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سردار سامی:

بر همه برنامه های دشمنان
 اشراف کامل داریم

فرمانده کل سپاه گفت: امروز دشمنان برای از بین بردن وحدت بین شیعه و سنی 
برنامه دارند، ولی در ظل توجهات حضرت ولیعصر)عج( و رهنمود های مقام معظم 

رهبری، ما بر همه برنامه های آنان اشراف کامل داریم و مقابله می کنیم.
حمزه  قرارگاه  فرمانده  معارفه  و  تودیع  آیین  در  دوشنبه  روز  سلامی  حسین  سردار 
شهید  استانی  قرارگاه  فرمانده  و  آذربایجان  شهدای  سپاه  فرمانده  )ع(،  سیدالشهدا 
بروجردی سپاه با اشاره به جنگ رسانه ای دشمن علیه ایران و تلاش برای تبدیل حوادث 
عادی به بحران افزود: نقشه دشمن یک جریان است و برای یک لحظه و زمان مشخص 
نیست. وی با بیان اینکه: ۴۴ سال است که فرزندان ایران اسلامی در این سرزمین از این 
ارتفاعات صعب و سخت شمال غرب پاسداری می کنند، اظهار کرد: مردم این دیار سرافراز، 
با طراوت و بانشاط،   زلال و همدل هستند و برای ما خدمت به این مردم بزرگترین افتخار و 
عبادت است. فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی با تاکید بر لزوم توجه به امنیت 
در مرزها و اقتدار مرزی ادامه داد: همه می دانند که کشورهایی که دارای مرزهای ضعیف  
بودند و مرزبانان آنها نتوانستند از نفوذ دشمن جلوگیری کنند، دچار چه مصیبت هایی بی 
پایان شده اند. سردار سلامی با بیان اینکه سرزمین های اسلامی سرزمین برکت و رحمت 
است و ثروت سرشار و بی شمار دارند، اضافه کرد: ارمغان حضور و تسلی شوم  سلطه گران 
مستکبر در کشورهای اسلامی این است که مردم مسلمان را دچار افتراق کنند. وی یادآور 
شد: دشمنان نمی توانند آرامش، اخوت، برادری، وحدت و پیشرفت مسلمانان را ببینند 
برای همین همه استعدادهای تفرقه افکن و ناامن ساز خود را به سمت سرزمین های 
اسلامی گسیل می کنند و این نقشه استکبار، استعمار، صهیونیسم و در راس آنها آمریکا 
است. سردار سلامی تاکید کرد: هر سرزمینی دچار تفرقه شود، با ناامنی های بی پایان 
همراه خواهد بود پس کشور و مرزها باید میدان امن باشد ضمن اینکه کشور بدون ایثار، 

جهاد، از جان گذشتگی، فداکاری و شهادت طلبی امن نمی ماند
 

عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس:

دریافت شهریه در مدارس دولتی 
غیرقانونی و حرام است

عضو کمیسیون آموزش مجلس شورای اسلامی، دریافت وجه برای ارائه برنامه های 
معمول آموزش و پرورش را خلاف قانون اساسی و خلاف شرع اعلام کرد و گفت: این کار 

باعث می شود پول حرام وارد مدارس شود و تأثیرات بدی بگذارد.
محمد مهدی زاهدی اظهارداشت : طبق اصل سی ام قانون اساسی دولت موظف 
است وسایل آموزش و پرورش رایگان را برای همه ملت تا پایان دوره متوسطه فراهم سازد.
وی افزود: در این اصل قانونی، بحث مدارس دولتی و غیردولتی و غیرانتفاعی مطرح 
نشده و بعد ها به آن اضافه شده است.عضو کمیسیون آموزش مجلس ضمن انتقاد از راه 
اندازی انواع و اقسام مدارس دولتی تحت عنوان مدارس نمونه دولتی و نمونه مردمی و 
هیئت امنایی و شاهد در طول این سال ها اظهار کرد: طبق اصل سی ام قانون اساسی 
آموزش باید رایگان باشد و مدارس دولتی حق دریافت حتی یک ریال تحت عنوان شهریه 
را ندارند.زاهدی متذکر شد: در کنار آموزش رایگان که معلم باید حضور داشته باشد و 
دروس را مطابق برنامه آموزشی تدریس کند، اما ممکن است برخی مدارس کلاس های 
فوق العاده و خارج از برنامه ی معمول مدرسه برگزار کنند که در این صورت با توافق اولیا 
می توانند مبلغی را دریافت کنند. این نماینده مجلس دریافت وجه برای ارائه برنامه های 
معمول آموزش و پرورش را خلاف قانون اساسی و خلاف شرع اعلام کرد و گفت: این کار 

باعث می شود پول حرام وارد مدارس شود و تأثیرات بدی بگذارد.
 

یک نماینده مجلس : 

بسیاری از مدیران و وزرای دولت 
سیزدهم اشتباه انتخاب شده اند 

نماینده مردم بابلسر و فریدونکنار در مجلس خطاب به رییس جمهور ،بیان کرد: جناب 
اقای رییسی، رییس جمهور محترم ما  به شما و دولت شما علاقمند هستیم، دوست 
داریم دولت شما موفق باشد و امروز هم درد و دلی با شما داریم، بسیاری  از مدیران و 
وزیران شما اشتباهی هستند، اصلا اشتباهی انتخاب شده و اشتباهی فکر می کنند و 
اشتباهی برخورد می کنند و اشتباهی تصمیم می گیرند ، این مسئله به شما و دولت شما 
آسیب می زند و به اعتماد مردم که سرمایه اجتماعی نظام هستند لطمه وارد می کند. علی 
اصغر باقرزاده در نشست علنی مجلس شورای اسلامی در نطق میان دستور خود تاکید 
کرد: بنده به اختصار به چند مورد از اشتباهات دولت می پردازم،اولین مورد در مورد وزیر 
گردشگری است که به همه چیز می پردازد، توییت می زند، اما به موضوع تخصصی خود 
ورود نمی کند و در مورد حجاب و عفاف نظریه هایی می دهد که مشخص نیست از کجا 
آمده و دل دردمندان، ایثارگران و خانواده های شهدا را به درد می آورد، دومین مورد در مورد 
آموزش و پرورش و لایحه رتبه بندی معلمان است که می توانست نقطه قوت دولت و اعتماد 
به نظام باشد، اما چه کنیم که باعث دلسردی،بی اعتمادی و نارضایتی عمده معلمان شده 
است، لذا از رئیس جمهور می خواهم مطالبات به حق معلمان،فوق العاده شغل آنان، 
بدهی و به ویژه مانده رتبه بندی معلمان در سال ۱۴۰۰ را بپردازد، سومین مورد در خصوص 
مدیران جهاد کشاورزی و تصمیم گیران این حوزه است،در موضوع کشاورزی برنجی که با 
رنج کشاورزان بدست آمده متاسفانه در حال نابود شدن است. وی تصریح کرد: امروز صدها 
هزار تن برنج در شالیکوبی هاو انبارها مانده، خریداری ندارد و در حال خراب شدن است،ما 
موافق افزایش قیمت برنج نیستیم اما بدنبال قیمت عادلانه و واقعی آن هستیم،کشاورزان 

سود و دستمزد نمی خواهند آنان خواهان خرید برنج به قیمت عادلانه هستند.

رئیس کمیسیون فرهنگی مجلس:

 لایحه عفاف و حجاب اواخر تیرماه 
به صحن مجلس می آید 

رئیس کمیسیون فرهنگی مجلس گفت که بر اساس قولی که از رییس مجلس شورای 
اسلامی گرفته، اواخر تیرماه لایحه اصلاح شده عفاف و حجاب به صحن مجلس می آید.

حجت الاسلام مرتضی آقاتهرانی با اشاره به درخواست جمعی از مردم برای تسریع در 
بررسی لایحه عفاف و حجاب که روز چهارم تیر در مقابل مجلس تجمع کرده بودند، در 
نامه سرگشاده ای نوشت: این جمع بر این باور بودند که اراده ای بر امر به معروف، عفاف و 

حجاب در بین مسئولان دیده نمی شود.
وی با یادآوری این نکته که در جمع این تجمع کنندگان حضور یافته و به انتقادها و 
انقلابی  متدین،  پاک،  مردم،  این  افزود: شرمنده  داده است،  فرا  سخنانشان گوش 
آقاتهرانی  نیستیم.  آنها  تراز  آنان عذرخواهیم که در  از همه  و  و حزب اللهی هستیم 
درخواست مردم برای تسریع در بررسی این لایحه را به حق دانست و تاکید کرد: قولی که 
از رئیس )رئیس مجلس(  گرفته ام، ان شاءالله، اواخر تیرماه لایحه اصلاح شده را به فوریت 
به صحن می آوریم. نماینده مردم تهران در مجلس با بیان اینکه از فرصت تعطیلی ۱۰ 
روزه تابستانی مجلس نیز به نفع اتقان آن استفاده خواهد کرد، نوشت: از جلسات با گروه 
تحقیقات مجلس، علما، پیشنهادات مردمی و نخبگانی استقبال خواهیم کرد تا لایحه ای 
درخور به شورای نگهبان تحویل دهیم. وی در عین حال به مردم توصیه کرد که مواظب 

باشند بیگانه از این حضور مفید و مطالبه گرانه سوءاستفاده نکند.

 سخنگوی کمیسیون اجتماعی مجلس :

ساعت کاری کارمندان به روال عادی 
بازمی گردد

کاری  ساعت  آغاز  گفت:  اسلامی  شورای  مجلس  اجتماعی  کمیسیون  سخنگوی 
کارمندان و کارکنان دولت که برای صرفه جویی در مصرف انرژی به ساعت ۶ صبح تغییر 
کرده بود، به روال عادی بازمی گردد. حسین گودرزی اظهارداشت : با توجه به مصوبه دولت 
که بر اساس آن مقرر شده بود کارمندان از تاریخ پانزدهم خرداد ماه لغایت پانزدهم شهریور 
ماه ۱۴۰۲ از ساعت ۶ صبح تا ۱۴:۴۵ در محل کار خود حاضر شوند و مشکلاتی را برای 
خانواده ها در پی داشت، با پیگیری رئیس مجلس شورای اسلامی این موضوع توسط 
کمیسیون اجتماعی و مرکز پژوهش های مجلس بررسی و در قالب پیشنهاد در جلسه 
سران قوا طرح و مورد موافقت رئیس جمهور قرار گرفت. او افزود: با این تصمیم که به زودی 
از طرف هیأت دولت ابلاغ خواهد شد، ساعت کاری کارمندان و کارکنان دولت که برای 
صرفه جویی در مصرف انرژی به ساعت ۶ تغییر کرده بود به روال عادی باز می گردد، اما 
پایان کار کارمندان همان ساعت ۱۴:۴۵ خواهد بود و ۴۴ ساعت مابه التفاوت در قالب 
دورکاری محاسبه خواهد شد. سخنگوی کمیسیون اجتماعی مجلس گفت: ساعت کاری 

کارکنان و کارمندان دولت از ۱۵ شهریور به روال اداری خود بازخواهد گشت. 

ایرادات مجمع ایراد نیست
مجمع  نظارت  عالی  هیات  است  معتقد  نگارنده 
مدل  به  حداکثری  عینک  با  خواهند  می  تشخیص 

تناسبی نگاه کنند و این اصلا شدنی نیست
شدن  تناسبی  به  مصلحت  تشخیص  مجمع  نظارت  عالی  هیات  که  ایراداتی 
انتخابات گرفته واقعا ایراد نیست، آنها می گفتند نظام انتخابات تناسبی عادلانه 
نیست در صورتی که هرکس که به نظام های انتخاباتی اشراف داشته باشد نظام 
تناسبی را عادلانه ترین نظام می داند. این نظام اکثریتی که ما در کشور داریم در هیچ 
جای دنیا وجود ندارد و این نظام صرفا برای حوزه های تک نماینده ای است و اگر 
بخواهیم در تهران نظام اکثریتی داشته باشیم باید تهران را به سی حوزه تک نماینده 
ای تقسیم کنیم ولی اینکه بیاییم دقیقا در حوزه های چند نماینده ای اکثریتی را 
اجرا کنیم کاملا غلط است، دقیقا در حالت نظام اکثریتی نه تنها حاکمیت اکثریت 
بر اقلیت نیست، بلکه در حاکمیت اقلیت منسجم بر اکثریت غیر منسجم است.در 
نتیجه نظام اکثریتی کاملا غیر عادلانه است .در نظام تناسبی هر جریانی متناسب 
با سهم خود از کل آرا می تواند کرسی بگیرد و کاملا عادلانه است. ایراد دیگری که 
گرفته اند این است که انتخابات تناسبی مخالف شایسته سالاری است در حالی که 
نظام تناسبی عین شایسته سالاری است ، به لحاظ اینکه در نظام اکثریتی کل افراد 
لیست رای می آورند و حتی اگر چوب خُشک هم در لیست باشد رای خواهد آورد و 
این شایسته سالاری نیست، ولی در نظام تناسبی هر جریانی متناسب با وزن رای 
خود کرسی می گیرند و افراد ضعیف فهرست رای نمی آورند و این افراد توانمند و 
شاخص هستند که رای می آورند. ایراد دیگر اینکه گفته اند این تبعیض است ،چرا 
فقط تهران ولی بقیه حوزه ها نه ؟این در حالی است که اگر حوزه دیگری را در نظر 
گرفته بودیم و می گفتیم شیراز یا مشهد می گفتند چرا این شهرها و بقیه نه؟این 
ایرادی است که اصلا ایراد نبود. متاسفانه درجلسه گذشته گفتند نظام تناسبی باید 
بیشتر به فهرست ها بها بدهد و به افراد بها ندهد و ما با اصلاحاتی که انجام دادیم 
نقش فهرست ها را پر رنگ تر کردیم و به جلسه آوردیم و در این جلسه برعکس جلسه 
قبل ایراد می گرفتند که سیاست های کلی کشور در حمایت از افراد است چرا آمده 
اید رنگ حزب ها را پر رنگ کرده اید. در صورتی که خودشان می دانند در نظام 
تناسبی افراد دیگر کنار فهرست ها قرار نمی گیرند و نظام تناسبی دقیقا نظام رقابت 
فهرست ها است.فهرست می تواند باز یا بسته باشد ولی اینکه ما بیاییم کنار فهرست 
اسم افراد را هم به صورت منفرد بیاوریم در هیچ جای دنیا مرسوم نیست. تناقضاتی 
که در مطالبات آقایان وجود دارد ما را ناچار می کند که یک مدل اختراعی ابتکاری 
را درست کنیم که در این مدل اختراعی ابتکاری ممکن است بعضی بخش ها را 
درست می کنیم ممکن است بعضی بخش ها مشکل داشته باشد. در مجموع آنها 
می خواهند با عینک حداکثری به مدل تناسبی نگاه کنند و این اصلا شدنی نیست.
*نماینده مجلس یازدهم

 عضو حزب کارگزاران سازندگی:

جبهه اصلاحات اعتدال را سرلوحه کار 
خود قرار خواهد داد

عضو حزب کارگزاران سازندگی، گفت: جبهه اصلاحات رادیکال و افراطی نشده 
بلکه اعتدال را سرلوحه کار خود قرار خواهد داد.

علی محمد نمازی در خصوص انتخاب آذر منصوری به عنوان دبیر کل جدید جبهه 
اصلاحات و رویکرد جدید این جبهه، گفت: جبهه اصلاحات رادیکال و افراطی نشده 
بلکه با رعایت اعتدال پیش خواهد رفت و اعتدال را سرلوحه کار خود قرار خواهد داد.
وی افزود: جمع اعضای جبهه اصلاحات جمع نخبگانی است که خلاف عقلانیت 

و خردمندی اقدام نخواهد کرد.
نبوی اگر کاندید می شد دوباره رأی می آورد

عضو جبهه اصلاحات درباره کناره گیری بهزاد نبوی از ریاست این جبهه، اظهار 
داشت: تا جایی که اطلاع دارم مهندس نبوی بر اثر فشارها کنار نرفته است و حتی 
اصرارها بر این بود که او کاندیدا شده و ادامه بدهد اما خودش علاقمند نبود. چنانچه 

او دوباره کاندید می شد دوباره رأی می آورد و دبیر کل جبهه اصلاحات می شد.
نمازی در خصوص وجود یک کاندیدا در انتخابات دبیرکلی، تاکید کرد: وجود یک 
کاندیدا برای ریاست جبهه اصلاحات نشانه وحدت، انسجام و هماهنگی بین اعضا 
است و نیروها از خانم آذر منصوری خواستند که کاندید بشود. او در نهایت با ۳۱ رأی 
از ۳۸ رأی حاضرین دبیر کل جبهه اصلاحات شد. این نشانه قوت جبهه اصلاحات 
است تا متحد و منسجم و با همدلی مسیر خود را ادامه دهد. این فعال اصلاح طلب 
گفت: اصطلاحات همیشه بحث و گفتگو و تعامل با بیرون را مطرح کرده است و به 
آن پایبند است، اما در درون خود نیازی به این موضوع ندارد لذا وقتی اعضای جبهه 

اصلاحات در جلسات حضور پیدا می کنند، کاملًا فضا برای شأن مشخص است.
مهمترین وظایف تشکل های سیاسی تاش برای انتخابات است

علی محمد نمازی با اشاره به لزوم افزایش رقابت در انتخابات، بیان کرد: لازم است 
برای رقابت در انتخابات عرصه فعالیت برای اصلاحات فراهم باشد زیرا از مهمترین 
وظایف تشکل های سیاسی، تلاش برای انتخابات و فعال بودن در عرصه انتخابات با 
هدف چرخش قدرت و حرکت به سوی انتخاب اصلح است؛ این در حالی است که 
جبهه اصلاحات معتقد است که در انتخابات نقشی نمی تواند داشته باشد به همین 
خاطر به دنبال حفظ موجودیت خود است. وی افزود: اگر می خواهیم به سمت 
تکثرگرایی که زاده نظام های دموکراتیک است حرکت کنیم و آن را در داخل نظام تقویت 
کنیم، بهتر است با عقلانیت و بدون ملاحظات و با خردورزی در عرصه سیاسی کشور 

فعال شویم و نظام از این موضوع استقبال کند و نگران نباشد که رقابت جدی باشد.
 

مجتبی ذوالنور: 

درباره حجاب و عفاف کمبود قانون نداریم 
با بیان اینکه درباره حجاب و عفاف کمبود  نایب رییس مجلس شورای اسلامی 
قانون نداریم، گفت: مجلس مطلقا نسبت به لایحه عفاف و حجاب بی تفاوت نبوده و 
با حساسیت آن را پیگیری می کند. مجلس در این زمینه وقت کشی نکرده بلکه معتقد 
تا  باید با چکش کاری نقایص آن برطرف شود  است این لایحه نقص هایی دارد که 
بازدارندگی لازم داشته باشد. مجتبی ذوالنور در جلسه علنی روز دوشنبه مجلس شورای 
اسلامی در واکنش به درخواست یکی ار نمایندگان برای بیان تذکر مبتنی بر ماده ۷۵ 
آیین نامه داخلی گفت: اگر یکی از نمایندگان در جلسه علنی نسبت سوئی نسبت به 
یکی از نمایندگان داشته باشد، نماینده متقاضی می تواند در تذکری پاسخ او را دهد اما 
مطلب آقای جلالی نماینده رفسنجان مربوط به کل مجلس بود که رئیس جلسه باید 
از شأن مجلس دفاع کند. وی  ادامه داد: البته لازم است این توضیح داده شود که ما 
قانون در خصوص عفاف و حجاب کم نداریم به طوری که در صورت عدم رعایت حجاب 
شرعی طبق ماده )۶۳۸( قانون مجازات اسلامی، دو ماه حبس یا ۷۴ ضربه شلاق یا 
جزای نقدی بدل از حبس پیش بینی شده است پس ما کمبود قانون نداریم که مجلس 

کوتاهی کرده یا نسبت به تصویب قانون قصور یا تقصیری داشته باشد.
 

حاجی دلیگانی نماینده شاهین شهر: 

موانع حضور پرشور مردم در انتخابات 
برداشته شود

نماینده شاهین شهر در مجلس تاکید کرد که همه باید برای برداشتن موانع حضور 
پرشور مردم در انتخابات تلاش کنند. به گزارش ایسنا، حسینعلی حاجی دلیگانی 
در جلسه علنی  روز دوشنبه در اخطاری به استناد به اصل ۶ قانون اساسی گفت: 
طبق اصل ۶ قانون اساسی باید امور کشور با اتکاء به آرای عمومی و از راه انتخابات 
اداره شود؛ با توجه به انتخابات مجلس و خبرگان رهبری همه موظف به برداشتن 
موانع برای حضور پرشور مردم در انتخابات هستیم. برای رسیدن به این هدف در وهله 
اول باید ترمز گرانی کشیده شده و از افزایش قیمت ها جلوگیری شود. وی خواستار 
افزایش قیمت ها توسط برخی شرکت ها و کارخانجات  برابر  ایستادگی دولت در 
تولیدی مانند سیمان یا میلگرد شد و گفت: دولت اعلام کند که اینها اجازه افزایش 

قیمت ندارند تا از گرانی جلوگیری شود.

و  دولت  همکاری  اصلی  محور  جمهور  رئیس   
قوه قضاییه را مبارزه با فساد و اصلاح ساختارهای 
دستگاه ها  همه  وظیفه  گفت:  و  دانست  فسادزا 
پیشگیری از وقوع جرم است تا میزان پرونده های 

ورودی به دستگاه قضایی روز به روز کاهش یابد.
در  دوشنبه  روز  رئیسی  ابراهیم  سید  الله  آیت 
همایش بزرگداشت هفته قوه قضائیه با اشاره به 
گزارش رئیس قوه قضائیه درباره عملکرد این قوه 
گفت: نکات خوبی در این گزارش وجود داشت که 
نشان می دهد بخش های مختلف قوه قضائیه همه 
تلاش خود را برای احقاق حق و اجرای عدالت به کار 

گرفته اند.
قضائیه  قوه  هفته  اینکه  بیان  با  جمهور  رئیس 
زمینه مناسبی برای تجلیل از زحمات و تلاش های 
بهانه  افزود:  است،  قوه  این  دست اندرکاران  همه 
از  این هفته سالروز شهادت ۷۲ تن  گرامیداشت 
بزرگوار  شهید  آنها  راس  در  و  انقلاب  و  امام  یاران 

بهشتی است.
شهید بهشتی از مسیر انصاف و عدالت 

خارج نشد
رئیسی شهید بهشتی را به حق معمار دستگاه 
قضایی جمهوری اسلامی دانست و اظهار داشت: 
دستگاه  در  نیم  و  یک سال  تنها  بهشتی  شهید 
این مدت  قضایی مسئولیت داشت و طبیعتا در 
کوتاه کار آنچنانی نمی توان کرد، اما ایشان به اعتبار 
شخصیت مخلص، مومن، عالم، منضبط، ولایتمدار 
و برخوردار از نگاه تشکیلاتی که از قبل برای خود 
ساخته بود، در همین مدت کوتاه نیز منشاء آثار 
بزرگی شد. رئیس جمهور ادامه داد: شهید بهشتی 
اگر چه جایگاهی موثر در یک تشکیلات سیاسی 
مهم داشت،  اما هیچ کس نمی تواند ادعا کند که 
ایشان در کار خود از مسیر انصاف و عدالت خارج 
شد. وی به هیچ وجه تحت تاثیر جوسازی ها قرار 
از  برگرفته  ایشان  خصوصیت  این  که  نمی گرفت 
سیره عملی انبیا و ائمه بود که هیچ چیز جز خشیت 

و رضای الهی در وجود او موثر نبود.
وی تصریح کرد: سختی کار قضات و قضاوت نیز 
همین حرکت بر مدار حق است؛ به باور ما حکم 

یکی است و آن حکم خداست و قاضی فقط این 
حکم را کشف می کند. از همین رو شأن و منزلت 
قضات تشخیص موضوع، تشخیص حکم و ایجاد 
تناسب بین موضوع و حکم و سپس ایستادگی بر 

این حکم و تصمیم خود است.
رئیس جمهور با بیان اینکه در عالم برخی حق را 
نشناختند، برخی حق را شناختند ولی به آن گرایش 
پیدا نکردند، برخی به حق گرایش هم یافتند، لکن 
در مسیر آن ایستادگی نکردند، اما برخی هم حق 
را شناختند و هم در مسیر آن ایستادگی کردند، 
خاطرنشان کرد: شناخت، گرایش و ایستادگی در 
مسیر حق در عرصه های مختلف قضایی، اجتماعی 

و سیاسی بسیار اهمیت دارد.
نیازمند تحول فرآیندی و تحول

 شناختی هستیم
وی با اشاره به اینکه در سال های گذشته در مسیر 
شناخت، گرایش و ایستادگی بر حق کارهای زیادی 
در قوه قضائیه انجام شده است، گفت: رهبر معظم 
انقلاب مهمترین نیاز دوره پیش  رو را تحول عنوان 
کردند و در تبیین تحول نیز فرمودند که عبارت است 
از شناخت وضع موجود و وضع مطلوب و تلاش 

برای کم کردن فاصله بین این دو وضعیت.
رئیس جمهور اولین شرط تحول را تحول شناختی 
برشمرد که نیاز به برخورداری از روحیه تحول خواه 
دارد و افزود: دومین شرط تحول نیز تحول فرآیندی 
است که برای دست یافتن به آن نیاز به یک بازنگری 
به عملکرد خود داریم تا نقاط ضعف آن را برطرف و 
نقاط قوت آن را تقویت کنیم. آیت الله رئیسی با بیان 
اینکه برای تحقق هدف رشد اقتصادی ۸ درصدی 
بهره وری  ارتقای  و  سرمایه گذاری  افزایش  به  نیاز 
داریم، اظهار داشت: بروکراسی و دمکراسی با هم 
متولد شدند و بروکراسی قرار بود بستر دمکراسی 
در  آمده  وجود  به  پیچیدگی های  امروز  اما  باشد، 
نظام های اداری و بروکراسی حتی صدای حامیان و 

بانیان بروکراسی و دمکراسی را درآورده است.
رئیس جمهور در ادامه تحول نهادی را سومین 
محور مهم در فرآیند تحول دانست و گفت: در تحول 
نهادی باید بازنگاهی داشته باشیم نسبت به اینکه 

آیا این میزان از ساز و کارهای موجود برای انجام 
امورات لازم است یا امکان چابک سازی و افزایش 
بهره وری وجود دارد که در این راستا نظرات مدیران 
دستگاه های اجرایی و قضائی بسیار اثرگذار خواهد 

بود.
همایش  این  اینکه  بیان  با  مجریه  قوه  رئیس 
و قضات  از مقام شهید بهشتی  بر تجلیل  علاوه 
همراهی  همصدایی،  تجلی  پرتلاش،  و  مجاهد 
تمام  افزود:  دارد،  به همراه  را  قوا  تمام  و همدلی 
ادارات و دستگاه های مختلف کشور باید با بازنگری 
در عملکرد خود بررسی کنند که تا چه میزان به 
منویات رهبری معظم انقلاب در کاهش مشکلات و 

آسیب های اجتماعی و اداری نزدیک شده اند.
ضرورت تاش برای رسیدن

 به جامعه عاری از جرم
رئیس جمهور در ادامه با تأکید بر ضرورت تلاش 
همه دستگاه های مختلف کشور در سه قوه برای 
رسیدن به جامعه ای عاری از جرم، جنایت و فساد، 
اظهار داشت: نقطه مطلوب ما رسیدن به جامعه ای 
مبتنی بر اخلاق، معنویت و عدالت است که هم 
در طول این ۴ دهه گذشته و هم در بیانیه گام دوم 
انقلاب از سوی رهبر معظم انقلاب به عنوان یک 
راهبرد و هدف مورد توجه قرار داشته و تحقق آن 

نیازمند همدلی و همگرایی سه قوه است.
اینکه هیچ دستگاهی  بیان  با  رئیسی  الله  آیت 
در کشور نمی شناسیم که مأموریت آن پیشگیری 
کاهش  و  بازدارندگی  ضرورت  بر  نباشد،  جرم  از 
میزان جرم در کشور تأکید کرد و ضمن تقدیر از 
دستگاه قضا برای رسیدگی به تعداد قابل توجهی از 
پرونده های قضایی، گفت: آمار بالای ورودی پرونده 
به دستگاه قضایی افتخار نیست، بلکه کاهش آن 
موجب افتخار است و باید همه تلاش ما این باشد 
که پرونده های ورودی به دستگاه قضایی و میزان 

جرم در جامعه روز به روز کاهش پیدا کند.
وی با تأکید بر لزوم همگرایی بیشتر سه قوه برای 
اعتماد  افزایش  امنیت،  ارتقای  عدالت،  اجرای 
عمومی به نظام اداری و ایجاد رضایتمندی در مردم، 
کف تعاملات دولت با دستگاه قضا را مرتفع نمودن 
مشکلات اداری، مالی و پشتیبانی این قوه دانست 
و گفت: دولت از ۶ ماهه دوم سال ۱۴۰۰ تلاش 
کرد برخی نواقص را به صورت مقطعی حل کند، 
اما در سال ۱۴۰۱ و با کمک مجلس سعی کردیم 
آن میزان از بودجه مورد نیاز قوه قضائیه را که مقدور 
است، تأمین کنیم و در سال ۱۴۰۲ نیز نسبت به 

سال ۱۴۰۱ بودجه دستگاه قضا را ۲ برابر کردیم.
آیت الله رئیسی تصریح کرد: همچنین دولت برای 
جبران کمبود کارمند در دستگاه قضا، به غیر از 
تسهیل در اشتغال به کار ۶۰۰ قاضی که قرار است 
به کمک دستگاه قضایی بیایند، با جذب ۱۲ هزار و 
۵۰۰ کارمند به این قوه نیز موافقت کرده است که 
البته این همچنان کف همکاری و تعامل میان دولت 

با دستگاه قضا بوده است.

رئیس جمهور در همایش گرامیداشت هفته قوه قضاییه:

وظیفه همه دستگاه ها پیشگیری از وقوع جرم است

رئیس قوه قضائیه به مسئولان ذیربط قضایی دستور داد در رسیدگی به پرونده های 
کثیرالشاکی نهایت سرعت، دقت و لحاظ موازین قانونی را به کار ببندند.

حجت الاسلام والمسلمین غلامحسین محسنی اژه ای، روز دوشنبه )پنجم تیر( در 
همایش سالانه قوه قضائیه که با حضور مقامات و مسئولان قوا و دستگاه های مختلف 
کشور اظهارداشت :در سالی که گذشت تلاش کردیم تحول واقعی را به منصه ظهور 
برسانیم و سند تحول را تبدیل به برنامه و برنامه تحول را تبدیل به عمل کنیم و در این 

راستا توفیقاتی را نیز به دست آوردیم.
رئیس قوه قضائیه گفت: تعاملات ما با دو قوه دیگر بی نظیر و بی سابقه است؛ 

خروجی و نتیجه این تعاملات، خدمت بیشتر به مردم و نظام باشد.
رئیس عدلیه با تبیین و تشریح جنگ ترکیبی دشمن که بخشی از آن در قالب 
اغتشاشات پاییز سال گذشته نمود داشت، افزود: به خاطر شرایط ایجاد شده در نیمه 
دوم سال گذشته، ورودی پرونده ها به قوه قضائیه با رشد چهار درصدی مواجه بود اما 
با تلاش و همت و روحیه انقلابی و جهادی قضات و کارکنان قضایی در صف و ستاد، 

سرعت و اتقان رسیدگی به پرونده ها نیز افزایش و رشد داشت.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای اظهار داشت: در سالی که گذشت فشار 
فوق العاده زیادی بر دوش و گرده مسئولان و کارکنان قضایی بود و اگر ایمان و تدیّن و 
اخلاص آنها نبود، زیر این بار سنگین و پیچیده کمر خم می کردند اما نه تنها سستی 
بر آنها عارض نشد که حتی بهتر از گذشته، به مردم و مراجعان به عدلیه خدمت رسانی 

کردند.
رشد ۱۲۰ درصدی رسیدگی به پرونده های حقوق عامه

رئیس قوه قضائیه با اشاره به برنامه ریزی مدون و مبتنی بر اولویت بندی و زمان بندی 
دستگاه قضا برای بخش ها و زیرمجموعه های مختلف خود از جمله دادگستری ها بر 
مبنای دستورات و ابلاغات رهبر معظم انقلاب، گفت: در سال گذشته برای نخستین 
بار همه دادگستری ها بر اساس یک برنامه  زمانبندی شده و مبتنی بر تحقق اولویت ها 
عمل کردند؛ همچنین در حوزه احیای حقوق عامه نیز رشد رسیدگی دادستان ها بالغ 

بر ۱۲۰ درصد بود.
رئیس دستگاه قضا تصریح کرد: در سال گذشته دادگستری ها علاوه بر پرونده های 
معمولی و عادی به بیش از ۲۰ هزار پرونده مرتبط با اغتشاشات نیز با سرعت و دقت 
رسیدگی کردند و در این اثناء میان افراد معترض، فریب خوردگان و عوامل دشمن 

تفکیک قائل شدند و در نهایت با عنایت و موافقت رهبر معظم انقلاب پرونده آن دسته 
از عناصر اغتشاشات که فریب خورده و قصد تهدید امنیت مردم را نداشتند اما در موج 
اغتشاشات قرار گرفته بودند و اظهار پشیمانی و ندامت می کردند، مختومه شد و آنها 

مورد عفو قرار گرفتند.
رئیس عدلیه یادآور شد: در سال گذشته در ایام سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی با 
عنایت مقام معظم رهبری حدود ۹۸ هزار نفر از محکومان، متهمان و زندانیان از جمله 
محکومان و متهمان اغتشاشات که دشمن برای سوءاستفاده از آنها نقشه و توطئه 

داشت، مورد عفو قرار گرفتند.
تحول بزرگ در زندان ها و رسیدگی به مسائل و مشکات زندانیان

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای با اشاره به تحولات حوزه زندان بانی 
و  قضات  از  نفره   ۱۰۰ گاهی  هیئت های  گذشت  که  سالی  در  داشت:  اظهار 
دادستان ها از زندان های مختلف کشور بازدید و سرکشی کردند و از نزدیک با مسائل 
و مشکلات زندانیان آشنا شدند و تصمیمات مقتضی را درخصوص آنها اتخاذ کردند؛ 
همچنین اشتغال و بهداشت و بازاجتماعی شدن زندانیان نیز تحول فوق العاده ای 

داشته است.
رئیس قوه قضائیه گفت: با کمک و همراهی و حتی پیشقدمی دولت، ما شاهد 
بازرسی ها و نظارت های اثربخش و نافع سازمان بازرسی کل کشور بودیم؛ همچنین 
۲۱۰ گلوگاه و بستر فساد نیز از ناحیه سازمان بازرسی شناسایی شد و در اختیار رئیس 
جمهور قرار گرفت که با استقبال و دستورات ایشان همراه بود؛ این در حالی است که 
پیش تر گزارش های پرتعداد سالانه سازمان بازرسی به دلیل عدم همراهی و اهتمام 

دولت های پیشین، معطوف به نتیجه و هدف نمی شد.
رئیس دستگاه قضا گفت: در شورای عالی هماهنگی اقتصادی سران قوا نیز با تلاش 

دبیر این شورا، آنجاهایی که لازم بود، گره گشایی هایی از امور صورت گرفت.
گذشت اولیای دم از اجرای حکم قصاص ۵۵۱ نفر

رئیس عدلیه با اشاره به اثرات اجتماعی متعددِ فرهنگ صلح و سازش افزود: در سالی 
که گذشت بهره گیری از ظرفیت های مردمی برای به صلح و سازش کشاندن دعاوی و 
پرونده ها، افزایش قابل توجهی داشت؛ به گونه ای که میزان مختومه شدن پرونده ها 
به واسطه صلح و سازش  به ۴۳ درصد رسید و ۵۵۱ فرد محکوم به قصاص نیز فرصت 

حیات مجدد یافتند.

رئیس قوه قضائیه:

رسیدگی به پرونده های کثیرالشاکی در نهایت سرعت و دقت انجام شود

اینکه  بر  تاکید  با  فناوری  و  تحقیقات  علوم،  وزیر 
رشته های دانشگاهی باید مطابق با تغییرات اقلیم 
آموزشی در سطح دنیا و حتی کشور خودمان روزآمد 
شده و بازبینی شوند،  گفت: با این رویکرد، امسال 
هزار  از  بیش   )۱۴۰۲  -۱۴۰۳ تحصیلی  )سال 
رشته محل که متقاضی نداشتند، از فهرست رشته های 

دانشگاهی حذف شدند.
محمدعلی زلفی گل روز دوشنبه در جمع خبرنگاران 
و  مهارتی  هدفمند،  آموزش  ملی  کنگره  حاشیه  در 
نیازمحور گفت: در لایحه برنامه توسعه هفتم بخشی 
در خصوصی توسعه آموزش مهارتی و نیازمحور وجود 

دارد.
وی ادامه داد: آموزش مهارتی نیاز به عزم فرابخشی 
دارد و همه صنایع و وزارتخانه ها باید همکاری کنند. 
دانشجویان به بخش صنایع وزارتخانه ها مراجعه می 
کنند و باید این دانشجویان را بپذیرند؛ زیرا به همکاری 

آنها نیاز دارند.
برنامه  در  مناسبی  اظهار داشت: حکم  زلفی گل 

هفتم توسعه در این زمینه پیش بینی شده است و 
وزارت علوم و وزارت بهداشت باید آیین نامه اجرایی 
این حکم را بنویسند تا صنایع و وزارتخانه ها در این 
زمینه همکاری کنند. برای این کار باید پشتوانه علمی 
و فنی مناسب وجود داشته باشد و از نظرهای نخبگان 
دانشگاه استفاده شود تا دستورالعمل جامع الاطراف 

باشد و آموزش مهارتی نهادینه شود.
و  غیرکاربردی  رشته محل های  حذف  مورد  در  وی 
غیرعملیاتی نیز توضیح داد: اقلیم آموزشی در سطح 
دنیا و کشور ما تغییر کرده است. رشته ها باید روزآمد 
شده و بازبینی شوند اما در رشته هایی که اکنون نیاز 
کردیم  استخدام  را  استادانی  نداریم،  آنها  به  زیادی 
که مربوط به آن صنف هستند. اکنون باید با کمک 
استادان موضوعات چند رشته  و هماهنگی همان 
ای و بین رشته ای را تعریف کنیم تا از ظرفیت همان 
استادان هم استفاده شود. این کار نیاز به برنامه ریزی 

دارد.
زلفی گل گفت: این روند آغاز شده است. امسال 

بیش از هزار رشته را که متقاضی نداشت، حذف کرده 
و رشته های جدید منطبق بر دانش روز و نیازهای 
جامعه را طراحی کرده ایم. تلاش می کنیم برخی 
از این رشته ها به صورت فرادانشکده ای تدریس و 

پیگیری شوند. این کارها در دست اقدام است.
وی در مورد ادغام دانشگاه علمی کاربردی با پیام 
از  توضیح داد: هر کدام  نیز  زیرنظام ها  و دیگر  نور 
را  خود  خاص  جایگاه  عالی  آموزش  های  زیرنظام 
دارند. دانشگاه فنی حرفه ای تربیت تکنسین مهارتی 
و دانشگاه علمی کاربردی دوره های آموزشی کوتاه 
مدت و بلندمدت برای صنایع و جامعه را پیگیری می 
کند. آموزش پیام نور آموزش غیرحضوری را در دستور 
کار دارد. هر کدام از این دانشگاه ها با اهداف خاصی 
تاسیس شده اند. شاید نیاز به بازآرایی ماموریت ها 
زلفی گل  نباشد.  آنها درست  و تعطیل کردن  است 
تاکید کرد: مجموعه آموزش عالی کشور یک جورچین 
با حضور همه زیرنظام ها و دانشگاه آزاد اسلامی است 

و برای هر تغییری باید همه با هم هماهنگ باشیم.

وزیر علوم  خبرداد:
حذف بیش از هزار رشته محلِ بدون متقاضی از آموزش های دانشگاهی

جعفر قادری*
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معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی تاکید کرد؛

با گرم شدن هوا مراقب وبا باشید

معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی، با اشاره به اینکه گرم شدن 
هوا شرایط را برای رشد میکروب وبا فراهم می کند، گفت: در صورت ابتلا به وبا 

سریعا به پزشک مراجعه کنید.
محمدرضا سهرابی، با اشاره به اینکه بیماری وبا از جمله بیماری های بسیار 
مسری، منتقله از راه آب و مواد غذایی است، اظهار کرد: ایران یکی از موفق ترین 

نظام های مراقبت، کنترل و پیشگیری بیماری وبا را دارد.
از  زیاد در حوزه بهداشت، هر سال مواردی  به رغم پیشرفت های  افزود:  وی 
بیماری وبا در کشور بروز می کند که با اقدامات به موقع کادر بهداشتی درمانی از 

گسترش و پیامدهای ناگوار آن پیشگیری می شود.
معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی، با بیان اینکه بیماری 
وبا از جمله بیماری های اسهالی است، گفت: وبا بیماری است که قدمت آن 
به سال های دور برمی گردد و تا به امروز علت بروز بسیاری از همه گیری ها 

است.
سهرابی از شناسایی زودرس، درمان و در نتیجه کاهش مرگ و میر ناشی از وبا در 
کشور خبر داد و تاکید کرد: هر سال با گرم شدن هوا شرایط برای رشد میکروب این 

بیماری در محیط فراهم و زمینه بیمار شدن افراد فراهم می شود.
وی با اشاره به راه های انتقال وبا افزود: میکروب وبا از طریق مصرف آب و 
مواد غذایی آلوده به مدفوع انسان آلوده سرایت می کند، همچنین در مواردی 
از طریق عدم رعایت بهداشت فردی انتقال انسان به انسان نیز ممکن است 

صورت گیرد.
به گفته سهرابی، از آنجا که آب و مواد غذایی آلوده به مدفوع مهم ترین راه ورود 

میکروب به بدن انسان است باید در پیشگیری از بیماری نهایت دقت را داشت.
معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی به علامت های ابتلاء به وبا 
اشاره کرد و افزود: اسهال حاد آبکی و ناگهانی، عطش فراوان، استفراغ بدون حالت 
تهوع قبلی، احساس پری و غرغر شکم، گرفتگی ساق پا و فقدان دل درد و دل 

پیچه از نشانه های ابتلاء به بیماری وبا است.
وی تاکید کرد: در صورت مشاهده علائم باید در اسرع وقت به مراکز بهداشتی و 
درمانی مراجعه کرد چرا که تأخیر در روند درمان می تواند تهدید جدی برای جان 

بیمار باشد.
انگل  )پاکسازی،  میوه جات  و  صیفی  سبزی ،  دقت  با  شستشوی  سهرابی، 
زدایی، گند زدایی، شست شو و آبکشی(، شستن دست ها پیش از صرف غذا، 
عدم استفاده از آب های سطحی برای مصرف خوراکی و یا شست و شوی ظروف 
و همچنین شنا نکردن در آب های آلوده را از مهم ترین اقدامات در پیشگیری از 

بیماری وبا عنوان کرد.
وی توصیه کرد: از خرید و مصرف مواد غذایی تهیه شده توسط فروشندگان 
دوره گرد خودداری و در مراکزی که به رعایت اصول بهداشتی آن اطمینان ندارید، 

پرهیز کنید.

فواید تنفس با بینی در مقایسه با دهان

عضو هیئت علمی دانشکده علوم تغذیه:

چای پُررنگ چه مضراتی دارد؟

عضو هیئت علمی دانشکده علوم تغذیه با اشاره به کافئین موجود در چای، 
گفت: افراد دارای مشکلات قلبی، زخم معده و سنگ های کلیوی و خانم های 

باردار از مصرف چای پررنگ باید اجتناب کنند.
سمیرا ربیعی، با بیان اینکه چای حاوی میزان بالای کافئین است، افزود: هرچه 
چای مصرفی پررنگ تر یا به اصطلاح غلیظ تر باشد، میزان کافئین دریافتی بیشتر 

می شود.
به گفته وی، کافئین، یک ماده شیمیایی خوراکی است که در دو فرم طبیعی و 

سنتتیک )مصنوعی( یافت می شود.
ربیعی افزود: فرم طبیعی کافئین در بسیاری از گیاهان از جمله قهوه، دانه های 
کاکائو و برگ های چای وجود دارد و فرم مصنوعی آن در نوشیدنی ها و نوشابه های 

انرژی زا یافت می شود.
این استادیار دانشگاه با اشاره به اثرات کافئین بر بدن، گفت: کافئین، مدر یا 
ادرار آور است. بنابراین نوشیدن چای پررنگ، باعث اتلاف آب بدن شده و فرد را با 

مشکل یبوست مواجه می کند.
ربیعی، کافئین را موجب افزایش ضربان قلب و فشارخون برشمرد و خاطرنشان 
کرد: نوشیدن چای پررنگ باعث سوزش در ناحیه قفسه سینه و قلب فرد می شود.
این دکترای تخصصی علوم تغذیه با بیان این که کافئین با جذب آهن غذا تداخل 
دارد گفت: چای مصرفی هرچه پررنگ تر باشد، شدت این تداخل بیشتر می شود.
وی توصیه کرد افرادی که مبتلا به کم خونی ناشی از فقر آهن، نوشیدن چای 
پررنگ را ترک کرده و یا مصرف آن را به حداقل یک ساعت قبل یا بعد از غذای 

حاوی منابع آهن موکول کنند.
به گفته ربیعی، تأثیر منفی کافئین بر جذب آهن، صرفاً مربوط به منابع گیاهی 
آهن نظیر آهن موجود در اسفناج می شود و نه منابع حیوانی آن نظیر آهن موجود 

در گوشت قرمز بنابراین این موضوع باید مورد توجه گیاهخواران قرار گیرد.
وی با اشاره به اینکه کافئین سطح هوشیاری را بالا می برد گفت: شاید در ظاهر، 
این عملکرد کافئین مطلوب به نظر برسد ولی در واقع، نوشیدن چای پررنگ در 
شب به خصوص ساعات پایانی شب، منجر به بی قراری و بی خوابی شده و در 

درازمدت نیز سطح اضطراب را افزایش می دهد.
این استادیار دانشکده علوم تغذیه تاکید کرد: افراد دارای سابقه مشکلات قلبی، 
خانم های باردار، مبتلایان به ریفلاکس )سوزش سردل، ترش کردن( و زخم معده 
و افراد مبتلا به سنگ های کلیوی باید از نوشیدن چای پررنگ خودداری کرده و یا 

مصرف آن را محدود کنند.
 

رئیس گروه سامت کار معاونت بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی  :

خودروی داغ، جان فرزندتان را نگیرد!

مهم ترین نشانه فصل تابستان، افزایش محسوس دما است. در این فصل که به 
طور معمول سفرها افزایش می یابد توجه به سالم ماندن و جلوگیری از بیماری و 

تأثیرات احتمالی گرما بر سلامت بسیار مهم است.
در روزهای گرم سال استفاده از خودرو برای خلاصی از گرمای هوا مورد توجه 
قرار دارد و افرادی که خودرو شخصی دارند از این وسیله استفاده کرده و آنهایی 
که فاقد خودرو شخصی هستند سعی می کنند برای طی کردن مسیر به ویژه 

مسیرهای زیاد و در زیر آفتاب سوزان از خودروی عمومی استفاده کنند.
کودکان نیز به عنوان یکی از گروه های جامعه مسافرانی و سرنشینان خودروهای 
شخصی و عمومی هستند.برای اینکه بتوانید سفر کوتاه یا بلند خوشی را با 
خودری شخصی تجربه کنید لازم است به برخی نکات ایمنی توجه داشته باشید.
علیرضا ابراهیمی،حریری رئیس گروه سلامت کار معاونت بهداشتی دانشگاه 
علوم پزشکی شهید بهشتی به بیان چند نکته بهداشتی برای جلوگیری از حوادث 

ناشی از گرما به ویژه هنگام استفاده از خودرو پرداخت.
۱- در فصول گرم سال هرگز فرزند خود را داخل خودر با در و شیشه بسته تنها 
نگذارید، دمای درون خودرو بر اثر تابش مستقیم نور خورشید پس از چند دقیقه 

بسیار بیشتر از دمای بیرون خودرو می شود و جان فرد به خطر می افتد.
۲- در فصول گرم در هنگام رانندگی در سراشیبی ها به طور مرتب ترمز نکنید؛ 
زیرا پس از مدتی احتمال عمل نکردن ترمز به دلیل داغی بیش از حد ناشی از 
اصطکاک با دیسک و عدم امکان خنک شدن در زمان کوتاه به دلیل گرمای هوای 

محیط وجود دارد.
۳- هنگام سوار شدن به خودرو در فصول گرم ابتدا دو تا سه دقیقه در خودرو 
بودن  پلیمری  دلیل  به  زیرا  از داخل خودرو خارج شود،  تا هوا  بگذارید  باز  را 
قطعات داشبورد و بعضی صندلی های با روکش پلاستیکی، حلال های ناشی از 
آلاینده های محیطی که به تدریج به داخل این پلیمرها نفوذ کرده اند خارج شده و 
با توجه به اینکه برخی از این ترکیبات نظیر بنزن سرطان زا هستند سرنشینان در 

مواجه با این ترکیبات قرار می گیرند.
۴- اگر قصد استفاده از کولر را دارید ترجیجا در ابتدا پنجره ها را باز کنید تا غبار 
موجود در سیستم کولر ماشین که در مسیر عبور هوا ته نشین شده اند خارج شوند 

و در فضای کابین خودرو معلق نشود.
۵- با توجه به اینکه تابستان فصل سفر است، حتما قبل از حرکت خواب و 
استراحت کافی داشته باشید؛ زیرا در غیر این صورت به دلیل کاهش هوشیاری 

احتمال تصادفات جاده ای افزایش می یابد.
۶- به دلیل وجود تشعشعات غیریونیزان UV از نوع A و B در نور خورشید سعی 
کنید هنگام رانندگی علاوه بر زدن عینک آفتابی حتما از سایه بان شیشه برای 

پیشگیری از آفتاب سوختگی استفاده کنید.
۷- اگر با کودک کم سن و سال مسافرت می کنید علاوه بر زدن قفل کودک از 
نگهداری مواد شیمیایی مثل ضدیخ، مواد سمی مثل لوله بازکن ها و یا حشره 

کش ها در صندلی عقب اجتناب کنید.
۸- اگر در هنگام رانندگی خصوصا در فصول گرم خودرو شما جوش آورد خودرو 
را به سمت راست هدایت و کاپوت ماشین را بالا برده بر روی رادیاتور کم کم آب 
بریزید و از باز کردن در رادیاتور خودداری کنید؛ زیرا آب جوش با فشار بر روی 

صورت و دستان شما پاشیده شده موجب سوختگی شدید می شود.

تمام بدن شما به قلبتان وابسته است و ممکن است دچار مشکلاتی شود که 
ندانید. علائم اولیه یک قلب ناسالم اغلب مبهم است و خیلی وقت ها آنها را به 
چیزهای دیگری ربط می دهیم؛ چون به نظر نمی رسند به قلب ربطی داشته باشند.
قلب مثل دیگر اعضای بدن به خون اکسیژن دار نیاز دارد که از طریق عروق 
دریافت می کند. وقتی رگی می گیرد و خون کافی به قلب نمی رسد، نتیجه اش این 
است که جریان خون و اکسیژن به سمت قلب و باقی قسمت های بدن کم می شود؛ 
بنابراین، علائم می توانند در تمام بدن ظاهر شوند، زیرا قلب شما مرکز سلامتی تان 
است. قلب موتور بدن است و اگر مشکلی در عملکردش پیدا کند، گردش خونش 

ضعیف شود یا رگی از قلب بگیرد، این موتور از کار می افتد.
منتظر نمانید تا دچار حمله قلبی یا سکته مغزی شوید. لازم است به علائمی که 

نشان می دهند قلبتان نیاز به کمک دارد توجه کنید.
خوروپف می کنید

خیلی از افراد گاهی خوروپف می کنند؛ اما خوروپف های بلند و همیشگی علامت 
آپنه خواب است. آپنه خواب یک اختلال خواب می باشد که در آن تنفس برای چند 

لحظه در خواب متوقف می شود.
هرچند افرادی که آپنه خواب دارند این مسئله را متوجه نمی شوند؛ اما ممکن 
ثانیه  تا ۳۰  بار به مدت ۲۰  است طی ساعت هایی که در خواب هستند چند 
تنفسشان متوقف شود و وقتی دوباره تنفس را شروع می کنند معمولًا نفس نفس 
می زنند یا خرخر می کنند. این توقف ها اغلب فرد را بیدار نمی کنند؛ اما کسی که 

کنارشان می خوابد متوجه این الگوها طی شب می شود.
آپنه خواب یکی از عوامل خطر اصلی برای بیماری های قلبی است که احتمال 
حمله قلبی و سکته مغزی را افزایش می دهد. آپنه خواب می تواند موجب بی نظمی 

در ضربان قلب و افزایش فشارخون شود که فشار زیادی به سیستم قلب وارد 
می کند. پس اگر خوروپف می کنید حتماً با پزشک مشورت کنید.

وقتی عضله قلب یا دریچه های آن عملکرد خوب خود را از دست می دهند، 
قلب نارسا می شود و شما به صورت خستگی آن را احساس خواهید کرد. پس اگر 
خوب می خوابید و کار خاصی هم انجام نمی دهید؛ اما باز هم احساس خستگی با 

شماست این زنگ خطر را جدی بگیرید
موی پایتان کم شده است

ریزش مو فرایندی طبیعی در افزایش سن است. با بالارفتن سن، موهای ما به طور 
طبیعی کمتر می شوند و ممکن است از نظر ژنتیکی هم مستعد ریزش مو باشیم؛ 
اما ریزش موهای پا می تواند علامت بیماری عروق محیطی یا گردش خون ضعیف 

باشد که ناشی از تجمع پلاک در عروقی است که خون را به سمت پاها می برند.
و  کرونری  عروق  بیماری  به  ابتلا  معرض  در  را  شما  محیطی  عروق  بیماری 
بیماری های رگی – مغزی قرار می دهد که می توانند منتهی به حمله قلبی یا سکته 
مغزی شوند. دیگر نشانه های بیماری عروق محیطی شامل نازک و درخشان شدن 
پوست و سردی پوست می شود. بعضی از افراد ممکن است هنگام راه رفتن در 
پاهای خود درد احساس کنند، عضلات پای شان ضعیف شود یا احساس سردی و 

کرختی در انگشتان پا داشته باشند.
خیلی خسته و بی رمقید

خیلی راحت ممکن است فکر کنید بی انرژی بودن و خستگی زیادتان به خاطر 
مشغله های فراوان و فعالیت هایی است که طی روز مجبورید انجام بدهید، اما 

حواستان باشد که ممکن است مشکل از قلبتان باشد.
وقتی عضله قلب یا دریچه های آن عملکرد خوب خود را از دست می دهند، 

قلب نارسا می شود و شما به صورت خستگی آن را احساس خواهید کرد. پس اگر 
خوب می خوابید و کار خاصی هم انجام نمی دهید؛ اما باز هم احساس خستگی با 

شماست این زنگ خطر را جدی بگیرید.
هنگام بالارفتن از پله ها از نفس می افتید

اگر بالارفتن از پله ها برایتان طاقت فرساست و از نفس می افتید این علامت را 
جدی بگیرید. اگر می بینید دیگر مثل قبل نمی توانید ورزش را تحمل کنید و در 
انجام فعالیت های روزمره تان نفس کم می آورید، پس حتماً باید به پزشک مراجعه 

کنید؛ زیرا قلبتان نمی تواند خون را در بدنتان خوب پمپاژ کند.
تنگی نفس و عدم تحمل در ورزش می توانند علامت مشکلات قلبی باشند، مثل 
بیماری عروق کرونری، مشکلات دریچه قلب یا کاردیومیوپاتی. پس فکر نکنید 

خسته اید و مشکلتان خودش برطرف می شود؛ به پزشک مراجعه کنید.
واقعاً احساس اضطراب می کنید

وقتی جریان الکتریکی در قلب نارسا باشد می تواند به صورت اضطراب و تپش 
قلب ظاهر شود. تپش قلب زمانی است که احساس می کنید قلبتان تندتند به 
سینه می کوبد و همین خودش می تواند اضطراب ایجاد کند. استرس و اضطراب 
و حملات پانیک می توانند باعث تپش قلب شوند و اختلالات اضطرابی نیز با 
مشکلات قلبی و عروقی مرتبط اند. پس اگر اضطراب منظم و مزمنی دارید باید 
قلبتان هم چکاپ شود؛ زیرا سلامت روان شما می تواند روزی بر قلبتان اثر بگذارد. 

اغلب سرگیجه دارید
جریان خون ضعیف باعث می شود خون کافی به مغز و گوش داخلی تان نرسد 
)گوش داخلی تعادلتان را حفظ می کند(. اگر قلب شما نتواند خون را به جاهایی که 
لازم است برساند احساس سرگیجه، سبکی سر یا سرگیجه حین ایستادن خواهید 

داشت یا حتی ممکن است غش کنید.
در قفسه سینه تان درد و گرفتگی و سوزش احساس می کنید

بله ممکن است مشکل شما سوزش معده باشد اما شاید هم نباشد. وقتی رگی 
از قلب می گیرد ممکن است کم کم احساس مبهمی در سینه تان، بازوها، پشت 
و گردن داشته باشید. به این علائم توجه کنید، خصوصاً اگر حین ورزش یا هر 
فعالیت بدنی دیگری آنها را تجربه می کنید. درد و سوزش و گرفتگی و سنگینی در 

سینه را جدی بگیرید و به پزشک مراجعه کنید.
وقتی مسواک می زنید لثه هایتان خونریزی می کنند

مدتی است هنگام مسواک زدن لثه هایتان خونریزی می کنند؟ این اتفاق طبیعی 
نیست و می تواند نشان دهنده التهاب لثه یا بیماری لثه باشد.

بیماری های لثه با ریسک بالاتر فشارخون سیستولیک و عدم کنترل فشارخون 
برای افرادی که داروهای فشارخون مصرف می کنند مرتبط است. البته که به 

دندانپزشک مراجعه می کنید؛ اما چکاپ قلبتان را هم جدی بگیرید.
ضربان قلبتان در زمان استراحت بالاتر از حد نرمال است

برای اینکه ضربان قلبتان را اندازه بگیرید، انگشت اشاره و میانی را روی مچ دست 
پایین تر از انگشت شستتان یا در یک سمت گردنتان بگذارید تا نبضتان را پیدا کنید. 
تعداد ضربان را تا ۳۰ ثانیه بشمارید و این عدد را ضرب در دو کنید تا تعداد ضربان 
قلبتان در دقیقه مشخص شود. اگر ضربان قلبتان ۶۰ تا ۱۰۰ در دقیقه است 
)چه بهتر که کمتر از ۹۰ باشد( پس یعنی عضله قلبتان درستکار می کند. هر عددی 

بالاتر از این اعلام می کند که باید سلامت قلبتان را چک کنید.
کام پایانی

اگر هر یک از علامت های گفته شده را دارید حتماً برای چکاپ قلبتان اقدام 
کنید. خیلی وقت ها درمان آسیبی که در حال حاضر به قلب وارد شده سخت است.

نشانه  های نامحسوس و زودرس بیماری قلبی؛

علائمی که نشان می دهد قلبتان به چکاپ نیاز دارد
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به منظور صیانت از راه های روستایی استان قم صورت گرفت :

اجرای طرح روکش حفاظتی آسفالت 
محور کوه سفید قمرود

رئیس اداره راه های روستایی اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم از 
اجرایی شدن طرح روکش حفاظتی آسفالت) اسلاری سیل( در محور روستایی کوه 

سفید قمرودخبرداد.
به گزارش ندای قم، فرج قربانی  درخصوص اجرای این طرح اظهار داشت : با توجه 
به موقعیت جغرافیایی بخش مرکزی قم که از قطبهای تولید محصولات کشاورزی و 
پرورش  دام درسطح استان بوده و محورهای آن ازترافیکی ترکیبی) ادوات کشاورزی، 
وسائط نقلیه باری، خودروهای سواری سبک و...( برخوردارست، ارتقا سطح ایمنی 

راههای آن، درزمره اولویتهای عمرانی- اجرایی اداره کل متبوع قرار دارد. 
قربانی افزود: از آنجا که پروژه های عمران جاده ای، بویژه در حوزه نگهداری 
سطوح آسفالتی، ضمن افزایش ضریب بهره وری، درکاهش حوادث محتمله جاده 
ای نقش بسزایی دارند، درقالب طرحی پیمانی نسبت به اجرای روکش حفاظتی 
آسفالت) اسلاری سیل( در طول ۷ کیلومتر از محور روستایی کوه سفید قمرود) 

بخش مرکزی قم( اقدام شد.
وی روکش حفاظتی اسلاری سیل را درزمره روشهای نوین درزمینه نگهداری از 
سطوح  اسفالتی دانست و گفت: با توجه به وضعیت رویه آسفالت محور کوه سفید ، 
به منظور افزایش ضریب بهره وری آن، استفاده از این نوع روکش حفاظتی مناسب 

تشخیص داده و به مرحله اجرا گذاشته شد.
رئیس اداره راههای روستایی اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم 
میزان اعتبار تخصیصی این پروژه را بیش از ۳۵ میلیاردریال دانست و تصریح کرد: 
تمامی هزینه های اجرایی پروژه روکش حفاظتی آسفالت) اسلاری سیل( از محل 

اعتبارات سازمان راهداری وحمل ونقل جاده ای تامین شده است.
فرج قربانی درخصوص بازه زمانی تکمیل این  پروژه  اعلام کرد:  باتوجه به ترافیک 
چشمگیر محور قمرود، تسریع درروند اجرایی این طرح دردستور کار قرار داشته و ان 

شا... تاپایان تیرماه امسال به بهره برداری خواهد رسید. 
وی سرعت مناسب دراجرا، عدم آسیبهای زیست محیطی، صرفه اقتصادی و...از 
جمله مزایای استفاده از روکش حفاظتی آسفالت) اسلاری سیل( دانست و گفت: 
این لایه حفاظتی آسفالت ترکیبی از قیر امولسیون، سیمان، آب، مصالح سنگی دانه 
بندی شده و.... بوده که توسط دستگاهی مخصوص و کاملا ایرانی، بر سطوح جاده 
ای پاشش و ضمن نفوذ در خلل و فرج آسفالت، از تخریب آن تا حد قابل ملاحظه 
ای می کاهد. قربانی در پایان تاکید کرد: با توجه به سیال بودن این محلول، پس از 
پاشش نیازمند بازه زمانی شش ساعته ای جهت بازدهی مناسب می باشد، لذا از 
تردکنندگان  گرامی درخواست میگردد ضمن همکاری با مجریان پروژه، درافزایش 

ضریب بهره وری آن بارعایت موارد فنی ساعی باشند.
 

معاون فرهنگی مسجد مقدس جمکران اعام کرد:

ویژه برنامه های روز عرفه و عید قربان
 در میعاد منتظران

معاون فرهنگی مسجد مقدس جمکران برنامه های روز عرفه و عید قربان این 
مسجد مقدس را تشریح کرد و گفت: نماز عید سعید قربان به امامت آیت الله اراکی 

در این مکان مقدس اقامه خواهد شد.
حجت الاسلام مهدی حسین آبادی با اشاره به تدارک مسجد مقدس جمکران 
برای بزرگداشت روز عرفه و عید قربان گفت: دعای عرفه مسجد مقدس جمکران روز 
چهارشنبه از ساعت ۱۵ و ۴۵ دقیقه با قرائت قرآن و زیارت آل یاسین آغاز خواهد شد 
و در ادامه؛ حجت الاسلام والمسلمین میرزا محمدی به سخنرانی و قرائت دعای پر 
فیض عرفه خواهد پرداخت که این مراسم به صورت زنده از شبکه چهار سیما پخش 

خواهد شد.
معاون فرهنگی مسجد مقدس جمکران با بیان اینکه در شب عید قربان نیز بعد از 
نماز مغرب و عشا مراسم سخنرانی و مداحی برگزار خواهد شد، گفت: مراسم ویژه روز 
عید قربان از ساعت ۶ و ۳۰ دقیقه صبح با قرائت دعای عهد آغاز و پس از آن دعای 

ندبه توسط حجت الاسلام والمسلمین واضحی قرائت خواهد شد.
وی تصریح کرد: همچنین از ساعت ۸ صبح نماز عید سعید قربان به امامت آیت 
الله محسن اراکی با حضور مومنان و منتظران در مسجد مقدس جمکران اقامه 
خواهد شد. حجت الاسلام حسین آبادی با بیان اینکه بعد از نماز عید قربان همایش 
طرح قربانی به نیت سلامتی و فرج امام زمان)عج( با مشارکت کمیته امداد امام 
خمینی)ره( برگزار خواهد شد، گفت: بانیان و خیرین که علاقمند به شرکت در 
طرح قربانی مشارکتی مسجد مقدس جمکران هستند می توانند با شماره گیری 
کد دستوری *۷۸۰*۳۱۳# در این طرح شرکت کنند. عواید طرح قربانی در اختیار 
خانواده های نیازمند و کم برخوردار قرار می گیرد. وی با اشاره به اینکه مراسم دعای 
کمیل این هفته نیز با سخنرانی حجت الاسلام شحیطاط و مداحی حاج ابوذر 
بیوکافی برگزار می شود، خاطرنشان کرد: مراسم ندبه انتظار این هفته با سخنرانی 
حجت الاسلام والمسلمین سید حسین آقا میری و مداحی حاج جواد برزگر به اجرا 

خواهد رسید.
 

مدیر کل دامپزشکی استان قم خبرداد:

نظارت تیم های دامپزشکی بر ذبح دام 
روز عید قربان

مدیر کل دامپزشکی استان قم از نظارت ۱۲ تیم ثابت و سیار بر ذبح دام در روز عید 
قربان خبر داد.

ناظر  نفر شامل دامپزشک،  این خبر گفت: ۶۰  با اعلام  حسن توحیدی مهر 
بهداشتی و ناظر شرعی در قالب اکیپ های ثابت و سیار از ساعت ۶ صبح تا ۱۴ فعال 
خواهند بود. توحیدی مهر افزود: اکیپ های ثابت در کشتارگاه دام قم، جاهد، پرتو، 
سالن کشتار مسجد جمکران و سالن کشتار اداره کل بهزیستی مستقر و اکیپ های 
سیار نیز در سطح شهر تردد می کنند. مدیر کل دامپزشکی قم گفت: شهروندان در 
صورت درخواست برای نظارت بر کشتار دام می توانند با شماره تلفن ۱۵۱۲ تماس 

بگیرند تا دامپزشکی نسبت به اعزام ناظران شرعی و بهداشتی اقدام کند.
وی با تاکید بر تشدید نظارت های بهداشتی نسبت به کشتار دام در عید قربان، 
گفت: شهروندان برای پیشگیری از ابتلا به بیماری تب کریمه کنگو باید گوشت را ۲۴ 

ساعت و آلایش دامی را ۴۸ ساعت در دمای یخچال نگهداری کنند.
مدیرکل دامپزشکی همچنین از بازرسی حدود ۱۲ هزار راس دام سبک و سنگین 
در عید قربان سال گذشته خبر داد و گفت: در این بازرسی ها به ۵ هزار و ۶۰۰ راس 
دام سبک و سنگین اجازه ذبح داده شد و ۵۹۵ کیلو گرم گوشت و هزار و ۷۶۴ کیلو 

گرم آلایش از چرخه مصرف حذف و به صورت بهداشتی دفن شد.
  

مدیر کل کمیته امداد امام خمینی )ره( استان قم خبرداد:

اجرای طرح نذر قربانی به نیت سلامتی 
امام زمان )عج( در مسجد جمکران

مدیر کل کمیته امداد امام خمینی )ره( استان قم از اجرای طرح ملی نذر قربانی به 
نیت سلامتی امام زمان عجل الله تعالی فرجه الشریف در استان خبر داد.

محسن مسعودیان راد با بیان اینکه فقرزدایی به قربانی کردن گره خورده است، 
با  در کشور  بار  نخستین  برای  قربانی کردن  نذر  فرهنگ  گفت: طرح سراسری 

محوریت مسجد مقدس جمکران در ایام های مختلف سال انجام خواهد شد.
مسعودیان با اشاره به اینکه پیش بینی می شود امسال هزار راس دام در استان 
قربانی و بین خانواده های محروم شناسایی شده در کمیته امداد امام خمینی 
رحمت الله علیه، بهزیستی و مساجد محل توزیع شود، تصریح کرد: برنامه ریزی ها 

برای جمع آوری نذورات مردم از روز عرفه شروع می شود.
وی با اشاره به اینکه تلاش داریم از امسال فرهنگ نذر قربانی از مسجد مقدس 
جمکران در جهان اسلام گسترش یابد، گفت: در کشور عراق با محوریت مسجد 
سهله قربانی انجام می شود و در کشور های دیگر هم به همین روش در مکان های 

مقدس انجام می شود.

»حوصله ام سر رفت! کلافه شدم! چه کار کنم؟...« این ها جملاتی آشنا در این 
روزهای پر فراغت هستند؛ کلماتی که دارکوب وار به مغز پدر و مادرها می کوبند و 
دلسوزانه یا از روی نگرانی، آن ها را سراسیمه به سوی راه چاره هُل می دهند. از قدیم و 
ندیم نام تابستان در کنار گرما و عرق ریزانش یادآور شور و حرارت تعطیلات بود و سرشار 
از شیرینی و دل چسبی رهایی از بار مسئولیت است ، اما مسئلۀ اوقات فراغت و پرکردن 

بهینه آن، دغدغه ای اجتناب ناپذیرا
*فراغت یعنی آسایش، نه بطالت

فراغت به معنای آسودگی و آسایش است. فرصتی آزاد  که معمولًا آن را به تعطیلات 
تابستانی دانش آموزان می شناسیم. زمانی برای استراحت از ۹ ماه فعالیت تحصیلی 
و سر و کله زدن با کتاب، دفتر، درس و مشق. بگذریم که عده ای این واژه را بیکاری و 
بطالت معنا می کنند و به همین خاطر از مزایای این فرصت غنی بی بهره می شوند. حال 
آن که در آموزه های دینی هم به وفور، به بهره گیری صحیح از ساعات فراغت برای رشد 
و تعالی بشر اشاره و تأکید شده است. در آیه هفتم از سوره مبارکه انشراح می خوانیم 
:»فاذا فَرَغتَ فانصَب؛ پس هنگامی که از کار مهمی فارغ می شوی به مهم دیگری 
بَا ذَرٍّ کنْ عَلَی 

َ
بپرداز.« پیامبر گرامی اسلام هم به ابوذر غفاری توصیه می کنند:» یا أ

شَحَ مِنْک عَلَی دِرْهَمِک وَ دِینَارکِ؛ ای ابوذر! در هزینه کردن عمرت نسبت 
َ
عُمُرکِ أ

به هزینه کردن درهم و دینارت حریص تر باش.« خلاصه این که آیات و روایات دست 
بشر را گرفته اند تا به وقت رسیدن اوقات فراغت و فرصت هایی که بنا بر فرمایش  
امیرالمؤمنین)ع( همچون ابر می گذرند، کاسه چه کنم به دست نگیرد و بی وقفه در 

مسیر رشد و تعالی گام بردارد.
* آیا لحظه های فراغت باید به هر قیمتی و با هر نوع فعالیتی پر شود؟ 

»سمیرا غیبی«، دکترای مشاوره و دبیر آموزش و پرورش است. او در توضیح اوقات 
فراغت می گوید:» این عبارت اغلب زمانی مطرح می شود که وقتی فرزندان سال 
تحصیلی را پشت سر می گذارند و به تعطیلات تابستان می رسند، خانواده ها دغدغه  
پر کردن این تعطیلی را پیدا می کنند و تلاش می کنند طوری برنامه ریزی کنند که در 
طی تابستان، خستگی سال تحصیلی به واسطه  فعالیت های جانبی و مورد علاقه  
کودک و نوجوان بر طرف شود. اما باید به یک سوال مهم پاسخ داده شود؛ اینکه آیا این 
لحظه های فراغت باید به هر قیمتی و با هر نوع فعالیتی پر شود؟ در پاسخ باید بگویم 
پر کردن اوقات فراغت فرزندان می تواند نتیجه  مثبت داشته باشد، ولی به همان اندازه 
هم اثر منفی و مخرب از خودش به جای بگذارد. مثلًا اگر فرزندان هیچ برنامه ریزی  برای 
اوقات فراغت خود انجام ندهند و فعالیتی نداشته باشند، بعضاً بهتر است از اینکه به 
اجبار والدین و بدون در نظر گرفتن توانایی ها و استعداد هایشان فعالیت هایی برایشان 

در نظر گرفته شود و موظف به شرکت در این فعالیت ها باشند.«
دکتر مشاوره معتقد است، چه بسا والدینی که در این موقعیت تصور می کنند کار 
بسیار خوبی انجام می دهند و در راستای رشد و شکوفایی فرزندشان تلاش می کنند؛ 
اما ثمره  آن برای کودک یا نوجوانشان چیزی جز افسردگی، استرس، اضطراب و حتی 
پایین آمدن اعتماد به نفس نخواهد بود و کودک یا نوجوان آن فعالیت را ناتمام رها 
می کند و یا از ادامه آن به شدت احساس نارضایتی خواهد داشت. حتی ممکن است 
در مقایسه با همسالانی که در آن فعالیت موفق هستند ،احساس سر خوردگی و ضعف 

کند.
والدین باید انتظارات خودشان را تا سطح عاقه مندی و توانایی فرزندشان 

تطبیق دهند
 او در توضیح این مطلب می گوید:» باید برای پر کردن اوقات فراغت کودکان و 
نوجوانان خود، سطح اطلاعات و علاقه مندی و توانایی آن ها را حتماً در نظر بگیرید 
و بعد برای فعالیت ها برنامه ریزی داشته باشید تا بتوانید لحظات خوبی را در تعطیلات 
برای فرزندتان رقم بزنید.« وی تأکید می کند برای رسیدن به این هدف، والدین باید 
شناخت درستی از میزان علاقه مندی و توانایی های فرزند خود پیدا کنند و انتظارات 

خودشان را تا سطح علاقه مندی و توانایی فرزندشان تطبیق دهند.
 انتخاب فعالیت در اوقات فراغت 

باره  این  در  دارد.او  وجود  هم  دیگری  تاثیرگذار  و  ریز  نکات  است  معتقد  غیبی 
می گوید:» به طور مثال ممکن است فرزند شما از اینکه مثل سال تحصیلی مجبور 
به بیدار شدن در ساعات اولیه  صبح برای رفتن به کلاس های متعدد باشد و تمام روز 
را مثل دوران مدرسه درگیر فعالیت های بیرون از خانه، احساس نارضایتی و ناراحتی 
کند. بنابراین برنامه  را طوری تنظیم کنید که تصمیم فرزندتان هم مد نظر قرار بگیرد 
و احساس راحتی کند. نکته  بعدی اینکه بعضی والدین احساس می کنند حتما باید 
در تعطیلات فرزندشان رشته های ورزشی را به صورت تخصصی آموزش ببیند و جنبه  
تفنن را در نظر نمی گیرند که این مسئله می تواند آسیب زننده باشد. مگر اینکه کودک یا 
نوجوان در زمینه  مورد نظر استعداد و توانایی خود را قبلًا نشان داده باشد و علاقه مند به 

آموزش های تخصصی باشد.« وی توجه به شاخصه های مهم برای انتخاب فعالیت مورد 
نظر در اوقات فراغت را امری مهم می داند و می گوید:»از جمله این شاخصه ها ،بهبود 
پیدا کردن شرایط روحی و جسمی فرزندان و رشد و تعالی استعدادهای درونی آنها به 

واسطه انجام فعالیتهای مناسب است 
شناخت استعدادها و عاقه مندی های فرزندشان کار پیچیده ای نیست

غیبی همچنین معتقد است شاید اولیا تصور کنند شناخت و کشف ،توانایی ها و 
استعدادها و علاقه مندی های فرزندشان کار سخت و پیچیده ای است، اما برای پدر 
و مادری که با فرزندشان زندگی می کنند و بارها از زبان خودش گزینه های مختلفی را 
به عنوان توانایی و یا علاقه مندی شنیده اند و این موارد را در روزمرگی ها محک زده 
اند،هرگز کار دشواری نخواهد بود. این مشاور و دبیر آموزش وپرورش در پایان  توجه به 
شاخصه های مهم برای فعالیت های موردنظر در اوقات فراغت و انتخاب بهینه فعالیت ها 
را سبب آسودگی خاطر والدین و اولیای مدرسه می داند:» اگر با توجه به همه موارد 
گفته شده بتوانیم اوقات فراغت خوبی را برای کودکان و مخصوصاً نوجوانانمان فراهم 
کنیم، می توانیم آسوده خاطر باشیم که فرزندانمان می توانند با روحیه ای بهتر برای یک 

سال تحصیلی جدید آماده شوند.«
  *پرکردن فراغت این روزها هوشمندی بیشتری می طلبد!

سارا و سحر بساطشان را کنج حیاط زیر درخت گیلاس پهن کرده اند. سارا تندوتند 
برای سحر چای می ریزد و از او پذیرایی می کند. هر از چندگاهی هم  در قابلمه را 
برمی دارد و با کفگیر پلاستیکی غذا را هم می زند تا مبادا ته بگیرد! مریم  از راه می 
رسد. با دو تا عروسک بامزه که مادربزرگ، دو دست لباس یکجور برایشان دوخته است. 
یکی را در آغوش گرفته و دیگری را در کالسکه ای کوچک خوابانده است. خوش و بش 
کنان کنار بساط خاله بازی می نشیند تا سارا برای او هم یک چای قندپهلو در فنجان 
کوچک پلاستیکی اش بریزد. کمی آن طرف تر پشت در و در کوچه ای خلوت، مهرداد، 
رضا، شهروز، علی و محمد بساط گل کوچک به راه انداخته اند و تق وتوق به در و دیوار 
می کوبند. صدای همهمه و شور و حالشان، حال همه اهل محل را خوب می کند. هفت 
سنگ، تیله، وسطی، دستش ده و صورت های بادکرده و سرخ شده هنگام یارکشی در 
بازی پرهیجان و نفس گیر زو، خلاصه خودشان را از بازی خفه می کنند! دست آخر 
هم یک نماز جماعت دسته جمعی در مسجد بی ریای محل. بعد از یک نان  و آب دوغ 
در کاسه سفالی آبی رنگ هم از فرط خستگی بیهوش می شوند و دوباره روز از نو روزی 
از نو. این ها حکایات پر کردن فراغت درگذشته و برای بچه های دیروز است. نسخه ای 
که دوا بود و درمان و برای بچه های امروز پیچیدنش کمی محال. آن هم با زندگی های 
آپارتمان نشینی و بی خبری همسایه ها از هم، سکوت خانه های تک فرزند و مجهز 
بودنشان به انواع و اقسام وسایل از قبیل گوشی و تبلت و راه یافتنشان به دنیایی بی انتها 
با اینترنتی که این روزها مثل نقل ونبات در هر خانه ای به وفور به چشم می خورد. خلاصه 
اینکه با این همه رنگ و لعاب، پر کردن این لحظه های طلایی برای  فرزندان امروز درایت 

وهوشمندی بیشتری می طلبد. 
*حواسمان  به قیمت روزهای فراغت باشد!

حواسمان باشد روزهای فراغت فرصت هایی مغتنم هستند که قیمتشان کم نیست 
و سرمایه ای برگشت ناپذیر محسوب می شوند. استفاده صحیح از آن ها می تواند سبب 
شکوفایی استعدادهای بالقوه فرزندان شود و بی توجهی به این فرصت بی نظیر و چه بسا 
استفاده ناصحیح از آن، آسیب های جدی فردی و اجتماعی جبران ناپذیری را در پی 
داشته باشد. بیهوده نیست که امام سجاد )علیه السّلام(  از خداوند فراغتی گوارا طلب 
می کنند و می فرمایند:»خداوندا! اگر برای ما فراغتی از کارهای دنیا مقدّر فرموده ای، 
پس آن را فرصتی همراه با سلامتی قرار ده که در آن رنجی حاصل نشود و ملامتی به 
وجود نیاید. تا این که فرشتگانی که به ثبت گناهان ما مامورند با صحیفه ای خالی از گناه 
از پیش ما بروند و فرشتگان مامور به نیکی ها، خوشحال از اعمالی که از ما نوشته اند، 

از نزد ما برگردند.«

معاون سیاسی امنیتی استاندار قم مطرح کرد:

انتقاد از اجاره دادن سالن های ورزشی
 به بخش خصوصی 

معاون سیاسی امنیتی استاندار قم  با انتقاد از اجاره دادن سالن های ورزشی به 
بخش خصوصی گفت: اینکه سالن ها اجاره داده شود مصوبه مجلس است اما در 
حقیقت فردی که مکان ورزشی را اجاره کرده کاری به نشاط اجتماعی جوانان ما 
ندارد و دنبال کاسبی و تجارت است و این درست نیست که از بودجه دولت امکانات 

ورزشی ساخته شده و اجاره داده می شود.
احمد حاجی زاده بعد از ظهر یکشنبه در همایش گرامیداشت سالروز جهانی مبارزه 
با مواد مخدر و تجلیل از فعالان این عرصه اظهار داشت: کشور ایران در نزدیکی به 
منشأ تولید مواد مخدر یعنی دو کشور پاکستان و افغانستان قرار دارد و این در 
حالیست که استان قم مسیر ترانزیت مواد مخدر به اروپاست و باید در زمینه مقابله 
بیشتر تمرکز شود. معاون سیاسی امنیتی استاندار قم با اشاره به اینکه سن گرایش 
به مواد مخدر به شدت کاهش پیدا کرده است افزود: از این رو باید بر روی مقوله 
آموزش و پرورش تمرکز شود و این در حالیست که در دولت گذشته کوتاهی های در 

این عرصه صورت گرفت.
تکمیل زیرساخت های مبارزه با مواد مخدر سرعت گرفته است

حاجی زاده با اشاره به اینکه تکمیل زیرساخت های مبارزه با مواد مخدر در قم 
سرعت گرفته است عنوان کرد: باید در بین جوانان نشاط اجتماعی ایجاد کرد اما 
متأسفانه هزینه نشاط اجتماعی و تفریحات سنگین شده است و از این رو دانش 

آموزان به فضای مجازی سوق داده شده اند.
وی با انتقاد از اجاره دادن سالن های ورزشی به بخش خصوصی گفت: اینکه 
سالن ها اجاره داده شود مصوبه مجلس است اما در حقیقت فردی که مکان ورزشی 
را اجاره کرده کاری به نشاط اجتماعی جوانان ما ندارد و دنبال کاسبی و تجارت است 
و این درست نیست که از بودجه دولت امکانات ورزشی ساخته شده و اجاره داده 
می شود. معاون استاندار قم افزود: شیوع مواد مخدر در جامعه ما یک نوع جنگ از 
سوی دشمن است که جنگ آن ها به قیمت آلودگی و آسیب به اقشار مختلف جامعه 

تمام می شود.
برای مقابله با اعتیاد باید تمام توان بر پیشگیری گذاشته شود 

وی با بیان اینکه نیروهای مسلح ما ایستادگی می کنند تا جامعه کمتر از اعتیاد 
آسیب ببیند گفت: در عرصه مبارزه با مواد مخدر کارهای خوبی طی دو سال اخیر 
در استان قم انجام شده و بازدیدهای میدانی نشانگر تلاش مناسب در این عرصه 

است.
حاجی زاده تاکید کرد: اکنون باید در مقابله با مواد مخدر جبهه ای عمل کرد و همه 
بخش ها کمک یکدیگر باشند و خوشبختانه هم افزایی سپاه، قوه قضائیه، آموزش و 

پرورش و بسیاری مجموعه های دیگر به خوبی مشهود است.
وی بیان کرد: در مقابله با مواد مخدر محور کار باید نسل نوجوان و جوان و آموزش 
و پرورش باشد چون این اقشار در این سن شخصیت خود را پیدا می کنند و اگر 

می خواهیم آنان را مصون کنیم در این زمینه باید تلاش بیشتری داشته باشیم.
حاجی زاده ابراز داشت: در مقابله با اعتیاد باید تمام توان بر پیشگیری گذاشته 
شود در حالی که مقابله سخت است و از همه ظرفیت ها در پیشگیری استفاده شود.

 
قائم مقام مرکز رسانه و فضای مجازی حوزه های علمیه خبرداد:

امکان ثبت نام طلاب در سه رشته
 دوره های آموزشی هنر و رسانه

قائم مقام مرکز رسانه و فضای مجازی حوزه های علمیه از آغاز دوره های آموزشی 
هنر و رسانه »حجره هنر« در حوزه های علمیه سراسر کشور خبر داد و گفت: هر طلبه 

صرفا در سه رشته می تواند ثبت نام کند.
حجت الاسلام والمسلمین رضا رستمی روز دوشنبه در جمع خبرنگاران با اشاره 
به این  که  طرح حجره هنر به طور رسمی از امروز آغاز به کار می کند اظهار داشت: 
هدف از اجرای این طرح، تولید محتوا و ورود طلاب به مبانی هنر و رسانه در محتوا 

و تکنیک هاست.
وی بیان کرد: طرح حجره هنر در رشته های مختلف در حوزه های علمیه خواهران 
و برادان برگزار می شود و تا امروز در حوزه علمیه برادران یک هزار نفر در سه رشته 

هنری ثبت نام کرده اند.
رستمی رشته های تحت پوشش طرح را شامل فیلمنامه نویسی، مستند سازی، 
گویندگی،  تصویربرداری،  خبرنگاری،  فیلم،  تدوین  گرافی،  موشن  نمایی،  پویا 
کاریکاتور، خوشنویسی، عکاسی، داستان نویسی، ویراستاری، اینفوگرافی، بازی 

های رایانه ای و گرافیک تبلیغاتی عنوان کرد.
وی بیشترین استقبال از طرح را تاکنون از رشته فیلمنامه نویسی، همچنین 
انیمیشن و پویانمایی ذکر کرد و افزود: رشته عکاسی نیز پرطرفدار بوده و برای 

مستندسازی نیز استقبال خوبی صورت گرفته است.
قائم مقام مرکز رسانه و فضای مجازی حوزه های علمیه یادآور شد: بخش عمده ای 
از کلاس ها در حوزه های علمیه برگزار می شود و وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی نیز 

کمک های خوبی کرده که کلاس هایی با همکاری آنان برگزار کنیم.
وی با اشاره به این  که  طرح در ۲ بخش مقدماتی و پیشرفته برگزار می شود گفت: 
بخش مقدماتی ۱۶ جلسه است و با توجه به ثبت نام استانی زیاد در قم، کلاس ها 
در این استان حضوری است و طلاب شهرستانی به صورت آنلاین در دوره ها شرکت 

می کنند.
 رستمی افزود: در پایان هر دوره، مدرک معتبر مشترک حوزه علمیه و وزارت فرهنگ 
و ارشاد اسلامی به برگزیدگان اعطا می شود و آنان در آینده در طرح های اجرایی 

موضوعی حوزه مشارکت داده می شوند.
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم نیز در این نشست گفت: بزرگترین 
دستاوردی که طرح حجره هنر دارد تولید آثار است و در زمینه این طرح بین وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی و حوزه تفاهم نامه ای منعقد شد تا زمینه تعامل و همکاری 

صمیمی تری با حوزه داشته باشیم.
امیرعلی عموزاده افزود: در عرصه هنر که مورد تاکید رهبر معظم انقلاب است، در 
ادبیات هنر، قالب هنر و شکل هنر و رسالت هنر جملات متعددی از ایشان داریم، از 
این رو باید پشتوانه فکری و فلسفی هنر را قوی تر کنیم و در این زمینه از حوزه علمیه 

استفاده خواهیم کرد.
وی ادامه داد: در گام اول تعامل حوزه علمیه و وزارت ارشاد طرح حجره هنر مرکزیت 

خود را در حوزه پیدا می کند و در مدارس مختلف این حجره را خواهیم داشت.
 

مدیر کل آموزش و پرورش استان قم خبرداد:

انجام برنامه های آموزشی مقابله با اعتیاد 
در ۴۰۶ مدرسه

مدیرکل آموزش و پرورش استان قم از انجام برنامه های آموزشی مقابله با اعتیاد در 
۴۰۶ مدرسه قم خبر داد.

علیرضا رحیمی بعد از ظهر یکشنبه در همایش گرامیداشت سالروز جهانی مبارزه با 
مواد مخدر و تجلیل از فعالان این عرصه در سالن کرامت استانداری قم اظهار داشت: 
تعداد مدارسی که امسال در آن ها فعالیت آموزشی مقابله با اعتیاد داشته ایم ۴۰۶ 

مدرسه بوده است و ۹۰ هزار و ۶۰۰ دانش آموز در این راستا آموزش دیدند.
مدیرکل آموزش و پرورش استان قم بیان کرد: ۱۹ هزار و ۸۵۰ نفر از اولیای دانش 
آموزان و نزدیک به یک هزار و ۵۰۰ نفر از کارکنان آموزش و پرورش نیز در سال 

تحصیلی جاری آموزش های مبارزه با اعتیاد دریافت کردند.
وی ابراز داشت: برنامه ریزی شده است تا با هدف مبارزه با اعتیاد در ۵۰۰ مدرسه 

استان قم خانه یاری گران با مشارکت دانش آموزان راه اندازی شود.
وی هم چنین یادآوری کرد که ۱۰ هزار نفر از دانش آموزان در سال تحصیلی جاری 

در حوزه فعالیت و کنش گری مبارزه با اعتیاد آموزش دیده اند.
عمده  اجتماعی  آسیب های  و  مخدر  مواد  با  مبارزه  حوزه  در  افزود:  رحیمی 
فعالیت های تربیتی و آموزشی در بخش دانش آموزی شامل آموزش مهارت های خود 

مراقبتی و شناخت رفتارهای پر خطر به دانش آموزان بوده است.
وی تاکید کرد: آموزش به کارکنان و اولیای دانش آموزان نیز برای مبارزه با اعتیاد در 

دستور کار آموزش و پرورش استان بوده است.

اجتماعی

آیا لحظه های فراغت باید به هر قیمتی و با هر نوع فعالیتی پر شود؟ 

پرکردن اوقات فراغت بچه ها به چه قیمتی ؟

اسناد  ثبت  اداره  در  مستقر  اختلاف  حل  هیأت 
مفروزی  مالکانه  تصرفات  قم  یک  منطقه  املاک  و 
را  مذکور  قانون  طبق  تشکیلی  پرونده  متقاضیان 
براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود 

در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.
۱- رای شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۰۹۳۶ مربوط 
 ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۹۲۳ کلاسه  پرونده  به 
مربوط به تقاضای آقای اسمعیل پایانی فرزند رضا در 
مساحت ۶۲/۷۸  به  ساختمان  باب  یک  ششدانگ 
در  واقع  اصلی   ۱۱۱۴۱ شماره  پلاک  مترمربع 
سند  قم  یک  اداره  ملک  ثبت  حوزه  یک  بخش  قم 
مالکیت مشاعی صادره در دفتر الکترونیکی شماره 
موجب  به  خریداری   ۱۴۰۱۲۰۳۳۰۰۰۱۰۳۶۷۹۵
مورخ ۱۴۰۱/۱۰/۲۱  شماره ۶۶۰۶۸  رسمی  سند 

دفترخانه ۲۹ قم )م الف ۱۷۲۶۷(
 ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۱۲۳۶ شماره  رای   -۲
کلاسه  پرونده  به  مربوط 
تقاضای  به  ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۵۳۳مربوط 
خانم سمیه خلیلی فرزند احمد در ششدانگ یک باب 
شماره  پلاک  مترمربع  مساحت ۱۵۰  به  ساختمان 
ثبت  حوزه  بخش  قم  در  واقع  اصلی   ۱۰۵۹۷/۳۳۹
ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 
 ۱۴۰۱۲۰۳۳۰۰۰۱۰۱۱۴۴۲۰ شماره  الکترونیکی 

)م الف ۱۷۲۶۸(
 ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۱۵۰۵ شماره  رای   -۳
کلاسه  پرونده  به  مربوط 
تقاضای  به  ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۷۷۸مربوط 
در  حسین  محمد  فرزند  خانی  اله  مسیح  آقای 
مساحت ۶۹/۵۵  به  ساختمان  باب  یک  ششدانگ 
 ۱۱۱۸۰/۵۷ و   ۱۱۱۸۱/۸ شماره  پلاک  مترمربع 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره 
دفتر  در  صادره  مشاعی  مالکیت  سند   -۱ قم  یک 

 ۱۴۰۱۲۰۳۳۰۰۰۱۰۴۷۸۷۵ شماره  الکترونیکی 
نسبت به پلاک ۱۱۱۸۰/۵۷ اصلی نسبت به ۸/۱۰ 
دفتر  در  صادره  مشاعی  مالکیت  سند   -۲- سهم 
 ۱۴۰۲۲۰۳۳۰۰۰۱۰۰۳۹۴۹ شماره  الکترونیکی 
نسبت به پلاک ۱۱۱۸۱/۸ اصلی نسبت به ۶۱/۴۵ 

سهم )م الف ۱۷۲۶۹(
 ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۱۸۳۰ شماره  رای   -۴
کلاسه  پرونده  به  مربوط 
تقاضای  به  ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۲۱۳۲مربوط 
خانم معصومه مطلبی فرزند اصغر در سه دانگ مشاع 
از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 
اصلی   ۱۰۸۷۵ شماره  پلاک  مترمربع    ۱۲۲/۹۰
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم 
مورخ ۱۳۶۸/۰۶/۱۴  شماره ۶۱۲۰۱  رسمی  سند 

دفترخانه ۱۵ قم )م الف ۱۷۲۷۰(
 ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۱۸۳۱ شماره  رای   -۵
کلاسه  پرونده  به  مربوط 
تقاضای  به  ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۲۱۳۳مربوط 
آقای محمد محمدی فرزند علی اکبر در یک دانگ 
به مساحت  باب ساختمان  از ششدانگ یک  مشاع 
ششدانگ ۱۲۲/۹۰  مترمربع پلاک شماره ۱۰۸۷۵ 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره 
مورخ   ۱۴۱۹۷۰ شماره  رسمی  ۱-سند  قم  یک 
۱۳۹۹/۰۸/۰۲ دفترخانه ۱۵ قم ۲- به موجب حصر 
 ۴۰ شعبه   ۹۶۰۹۹۷۲۵۲۴۰۰۲۲۵۵ شماره  وراثت 

حقوقی شورای حل اختلاف قم)م الف ۱۷۲۷۱(
۶- رای شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۱۸۳۷ مربوط 
به پرونده کلاسه ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۲۱۳۴مربوط 
در  اکبر  علی  فرزند  محمدی  علی  آقای  تقاضای  به 
یک دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به 
مساحت ششدانگ ۱۲۲/۹۰  مترمربع پلاک شماره 
۱۰۸۷۵ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک 

اداره یک قم ۱-سند رسمی شماره ۱۴۱۹۷۰ مورخ 
۱۳۹۹/۰۸/۰۲ دفترخانه ۱۵ قم ۲- به موجب حصر 
 ۴۰ شعبه   ۹۶۰۹۹۷۲۵۲۴۰۰۲۲۵۵ شماره  وراثت 

حقوقی شورای حل اختلاف قم)م الف ۱۷۲۷۲(
 ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۱۸۳۸ شماره  ۷-رای 
کلاسه  پرونده  به  مربوط 
تقاضای  به  ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۲۱۳۵مربوط 
آقای مهدی محمدی فرزند علی اکبر در یک دانگ 
به مساحت  باب ساختمان  از ششدانگ یک  مشاع 
ششدانگ ۱۲۲/۹۰  مترمربع پلاک شماره ۱۰۸۷۵ 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره 
مورخ   ۱۴۱۹۷۰ شماره  رسمی  ۱-سند  قم  یک 
۱۳۹۹/۰۸/۰۲ دفترخانه ۱۵ قم ۲- به موجب حصر 
 ۴۰ شعبه   ۹۶۰۹۹۷۲۵۲۴۰۰۲۲۵۵ شماره  وراثت 

حقوقی شورای حل اختلاف قم)م الف ۱۷۲۷۳(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است 
پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت 
رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا 
چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف 
مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید 
آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره 
ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع 
قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند 
قانون  براساس  توضیح است که صدور سند  به  لازم 

مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و جهان اقتصاد(
نوبت اول: ۱۴۰۲/۰3/۲۲
نوبت دوم: ۱۴۰۲/۰۴/۰6
رضا حسین خانی- رئیس ثبت اسناد منطقه 
یک قم

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس 
گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده 

اند:
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۲۴۹۳ شماره  رأی   -۱
فرزند  امیری  مجید  آقای  تقاضای  به  مربوط   ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۷۲۱
احمد درششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۲۱ مترمربع 
درقسمتی از پلاک شماره ۶/۷۳۰ فرعی از ۲۳۰۲ اصلی واقع در قم بخش حوزه 
از هادی ملا  الواسطه  نامه عادی و خریداری مع  ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

اسماعیلی صفحه ۳۶ دفتر ۵۳۰ )م الف۱۷۲۷۴(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 

موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
ذینفع  اشخاص  چنانچه  تا  آگهی  روز  فاصله ۱۵  به  دونوبت  در  مراتب  مشاعی 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه 
پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع 
قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور 

سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و جهان اقتصاد(
نوبت اول: ۱۴۰۲/۰3/۲۲
نوبت دوم: ۱۴۰۲/۰۴/۰6
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی 

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی
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معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی:

اعزام نیروی کار ایرانی به قطر
 ساماندهی می شود

 
معاون کارآفرینی و اشتغال وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی از ساماندهی نیروی کار ایرانی 
در قطر خبر داد و گفت: امروز تفاهمنامه همکاری با قطر به امضا رسید که درباره جذب و 

اعزام نیروی کار متخصص به قطر است.
محمود کریمی بیرانوند روز دوشنبه در حاشیه امضای تفاهمنامه همکاری بین وزرای 
کار ایران و قطر در جمع خبرنگاران اظهار داشت: ۶ ماه گذشته پنج هزار نیروی کار ایرانی 
درخواست اعزام به قطر داشته اند که تنها ۵۰۰ نفر اعزام شدند و چهار هزار و ۵۰۰ نفر باقی 

مانده اند که اعزام نیروی کار نیاز به ساماندهی و شناسایی فرصت های شغلی دارد.
وی افزود: طبق برآوردها، حدود ۳۰ هزار نیروی کار ایرانی در قطر حضور دارد در دولت 

های قبلی مسئله اعزام نیروی کار به قطر را رها شده بود.
معاون کارآفرینی و اشتغال وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به شناسایی فرصت 
های شغلی در قطر گفت: نیاز داخل کشور به نیروهای متخصص را در نظر می گیریم و بعد 
نیروهای مازاد متخصص را در حوزه های علامی قطر اعزام می کنیم این در حالی است که 
در گذشته نیروی نخبه و متخصص با استفاده از مراجع غیر رسمی در دانشگاه ها از کشور 

خارج شده بودند.
33 درصد اعتبار مشاغل خانگی افزایش می یابد

کریمی بیرانوند با بیان اینکه تسهیلات مشاغل خانگی امسال نسبت به سال قبل ۳۳ 
درصد افزایش می یابد گفت: سال گذشته سه هزار میلیارد تومان منابع در مشاغل خانگی 
بود که جذب د و امسال نیز چهار هزار میلیارد تومان در نظر گرفته شده است در صورتی که تا 
مهرماه امسال جذب شود،بانک مرکزی قول داده است، منابع جدیدی اختصاص می دهد.
وی افزود: سال گذشته، ۱۰۳ هزار فرصت شغلی جدید در حوزه مشاغل خانگی ایجاد شد 
که در مجموع سهم مشاغل خانگی در اقتصاد کشور ۱۰ درصد است و درصدد هستیم این 
رقم را به ۱۵ درصد افزایش دهیم. معاون کارآفرینی و اشتغال وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
همچنین در مورد تکلیف تبصره ۱۸ قانون بودجه سال جاری و حساب های پیشرفت و 
عدالت استانی گفت: این امر بر عهده وزارت امور اقتصادی و دارایی است که در این باره 
دستورالعمل اجرایی را تهیه کرده و در حال نهایی شدن است تا منابع مورد نیاز به حساب 
پیشرفت و عدالت استانی واریز شود. کریمی بیرانوند خاطر نشان کرد: سال گذشته در قالب 
بند الف تبصره ۱۸ مبالغی به صورت نقدی واریز شد، اما برای ایجاد اشتغال عملیاتی نشد، 
امسال طبق مصوبه شورای عالی اشتغال در مورد جزء ۲ بند ب تبصره ۱۶، تسهیلات تا آخر 

تیرماه ۱۴۰۲ اختصاص می یابد.

چه کسی حاضر به خرید خودروسازان است؟

زیان انباشته خودروسازان ۱3۰ همت شد!
صنعت خودروسازی کشور با چالش های متعددی همچون بهره وری پایین، تنوع و کیفیت 
پایین محصولات، عدم رضایتمندی مشتریان، ساختارهای مالکیتی و مدیریتی معیوب، عدم 

تفاهم و درک مشترک تصمیم گیران و ذی نفعان اصلی بازار و صنعت خودرو مواجه است.
براساس این گزارش ،وضعیت نامطلوب مالی و زیان انباشته شرکت های خودروسازی یکی 

از نتایج اخذ تصمیمات نادرست و چالش های مزبور است.
بر همین اساس، بررسی آخرین وضعیت صورت مالی خودروسازان )ایران خودرو، سایپا، 
پارس خودرو( منتهی به ۲۹ اسفند سال ۱۴۰۱ نشان می دهد که زیان انباشته این صنعت 
-فقط در بخش شرکت های مادر- حدود ۱۳۰ هزار میلیارد تومان شده و میزان بدهی نیز به 

۲۴۴ هزار میلیارد تومان رسیده است.
سهم ایران خودرو از زیان انباشته حدود ۷۵ هزار میلیارد تومان و از بدهی حدود ۱۳۱ هزار 
میلیارد تومان است. سایپا نیز حدود ۳۹ هزار میلیارد تومان زیان انباشته و ۹۳ هزار و ۷۰۰ 
میلیارد تومان بدهی دارد. همچنین برای پارس خودرو ۱۶ هزار و ۱۰۰ میلیارد تومان زیان 

انباشته و کمتر از ۲۰ هزار میلیارد تومان بدهی ثبت شده است.
چه کسی حاضر به خرید خودروسازان است؟

این گزارش، وضعیت زیاندهی خودروسازان در حالی تداوم دارد که رئیس  بر اساس 
جمهوری از اسفند سال ۱۴۰۰ دستور به واگذاری شرکت های خودروسازی داده است.

از آن زمان تاکنون صرفاً در آذر ماه پارسال صورتجلسه ای تهیه شد که در آن تاکید شده 
بود سهام تودلی )خودسهام داری( خودروسازان به عنوان فاز نخست واگذاری تا پایان سال 
۱۴۰۱ تعیین تکلیف شود که البته با گذشت ۳ ماه از سال ۱۴۰۲ هنوز در این فاز قرار داریم 

و اتفاق جدیدی در واگذاری ها رخ نداده است.
علی ای حال، با توجه به وضعیت زیان انباشته خودروسازان که با بدهی در مجموع به ۳۷۴ 
هزار میلیارد تومان می رسد، وزارت صمت و سازمان خصوصی سازی باید شفاف سازی کنند 
که چه کسی حاضر به خرید سهام این شرکت های زیانده است؟ چه بسا که علی نبوی رئیس 
سازمان گسترش و نوسازی صنایع ایران نیز در گفتگویی که با مهر داشت بر این گزاره صحه 
گذاشت. طبق تاکید نبوی »در فاز اول واگذاری اقدامات زیادی را انجام دادیم و سهام داری 
در خودروسازان را ارزیابی کردیم و ارزش گذاری کارشناسی سهام نیز تهیه شد. آگهی نیز 
منتشر کردیم اما به دلیل فضای اقتصادی حاکم بر صنعت خودروی کشور، خریداران تمایلی 

به حضور در این صنعت ندارند.«
همچنین با توجه به تجربه شکست خصوصی سازی در ایران، در صورت پیدا شدن خریدار 

و واگذاری سهام، این شرکت ها به چه عاقبتی دچار خواهد شد؟

از سوی دبیرکل انجمن صنایع لوازم خانگی مطرح شد

پیشنهاد تسهیلات ۸۰ تا ۱۰۰ میلیونی
 برای خرید جهیزیه

دبیر کل انجمن صنایع لوازم خانگی ایران با اشاره به برنامه ریزی برای فروش ۱۵۰ هزار 
ست جهیزیه قسطی در هر فصل، گفت که پیشنهاد تولیدکنندگان ارائه کارت های اعتباری 
به مبلغ ۸۰ تا ۱۰۰ میلیون تومان به زوج های جوان برای خرید انواع لوازم خانگی مورد نیاز 

آن ها در ست جهیزیه است. 
عباس هاشمی با اشاره به برگزاری جلسه ای با وزیر اقتصاد، رئیس کل بانک مرکزی، معاون 
اول رئیس جمهوری با موضوع تامین جهیزیه قسطی و صادرات پایدار، اظهار کرد: در مورد 
بحث تامین جهیزیه الزاماتی وجود دارد. از جمله اینکه باید مشخص شود شبکه بانکی به چه 
شکلی می خواهد در این طرح مشارکت کند. در حال حاضر فروش قسطی لوازم خانگی 
تا هشت ماه هم انجام می شود و تولیدکنندگان اعلام آمادگی کردند که بخشی را  به عهده 

بگیرند تا لوازم خانگی در اقسط ۱۸ ماهه در اختیار زوج های جوان قرار گیرد.
وی با بیان اینکه این موضوع تا حدودی وابسته به منابع بانک ها و سازمان برنامه و بودجه 
است، اظهار کرد: بعد از تعیین منابع، باید چند بانک عامل معرفی شود تا برای صدور 
کارت های اعتباری اقدام کنند. پیشنهاد انجمن این است که مبلغ کارت های اعتباری ۸۰ 
تا ۱۰۰ میلیون تومان باشد. همچنین پیشنهاد دادیم واحدهای تولیدی که در این طرح 
مشارکت می کنند، از طریق مراکز عرضه و فروشگاه های زیرمجموعه، فروش اینترنتی و 
غیره محصولات خود را عرضه کنند و همزمان پوزهای مورد نیاز نیز در مراکز مستقر شود 
تا بانک ها بتوانند پرداخت ها را کنترل کنند.دبیر کل انجمن صنایع لوازم خانگی ایران با 
بیان اینکه تولیدکنندگان اعلام آمادگی کردند که هر فصل ۱۵۰ هزار ست جهیزیه عرضه 
کنند، گفت: تولید همه محصولات در حال حاضر بیش از ۶۰۰ هزار دستگاه در سال است.
هاشمی در پاسخ به اینکه ست جهیزیه شامل کدام لوازم خانگی است؟ گفت: تولیدکنندگان 

محدودیتی در این زمینه ندارند و می توانند محصولات مورد نیاز خود را تهیه کنند.

یک کارشناس اقتصادی گفت: تورم ۴۲ درصد به این معنا نیست که دولت کار 
برجسته ای انجام داده است. اگر دولت به جای افزایش تولید، از روش هایی چون 

کاهش نقدینگی بتواند سرعت رشد تورم را کاهش دهد، به رکود دامن زده است.
کاهش تورم واقعیت دارد؟ آخرین گزارش رسمی دولت مربوط به خرداد امسال، 
حکایت از آن دارد که تورم نقطه به نقطه در مقایسه با ماه مشابه سال قبل ۱۲ درصد 
کاهش یافته است. منظور از تورم نقطه به نقطه، درصد تغییر عدد شاخص قیمت 

نسبت به ماه مشابه سال قبل است.
اما نکته ای که در این میان مطرح است، این که کاهش ۱۲ درصدی نرخ تورم 
نقطه ای از نگاه رسانه های حامی دولت به عنوان رکورد جدیدی در اقتصاد ایران 
از لحاظ سرعت کاهش تورم محسوب می شود. اما آیا واقعا چنین کاهشی، حاصل 

سیاست های اقتصادی دولت بوده است؟ پیش از این، عبدالناصر همتی، رییس 
کل پیشین بانک مرکزی ۲۵ خرداد در توییتی نوشته بود که دلیل کاهش تورم، 
به افزایش شدید شاخص قیمت ها در خرداد ۱۴۰۱ به دلیل حذف ارز ۴۲۰۰  

برمی گردد.
بر همین اساس، به اعتقاد همتی، در مقایسه با خرداد پارسال، رشد تورم خرداد 
امسال حتما کمتر خواهد شد. بنا به توصیه او به دولت سیزدهم، نباید کاهش 

محاسباتی را به عملکرد دولت نسبت دهیم.
سالانه ۴۲ درصد از قدرت خرید مردم کم می شود

در همین رابطه،  مرتضی افقه، کارشناس اقتصادی درباره آمار تورم در اقتصاد 
کشور و این که کاهش نرخ تورم واقعیت دارد؟ گفت: به هر حال یک منبع رسمی 

این آمار را اعلام کرده و فعلا گریزی از آن نداریم و فقط می توانیم آن را تحلیل کنیم.
وی افزود: گریزی نداریم از این که بپذیریم که این آمار درست است، اما شما 
باید بدانید که کاهش تورم به معنای کاهش قیمت ها نیست، فقط سرعت افزایش 

قیمت کاهش پیدا کرده است.
این کارشناس اقتصادی تصریح کرد: از نظر من تورم ۴۲ درصدی پس از سال ها 

تلاش همچنان رقم بالایی است؛
۴۲ درصد تورم پس از دو سال که دولت قول داده بود که تورم را کاهش می دهد، 
رقمی بالا است. این در حالی است که انتظار این بود که نرخ تورم زیر ۱۰ درصد و 

تک رقمی باشد.
افقه متذکر شد: پس از دو سال از دولت سیزدهم، حتی اگر تورم ۴۲ درصد هم 
درست باشد، به این معناست که سالانه مردم ۴۲ درصد از قدرت خریدشان کم 

می شود.
وی عنوان کرد: تورم ۴۲ درصد به این معنا نیست که دولت کار برجسته ای انجام 
داده است. اگر دولت به جای افزایش تولید، از روش هایی چون کاهش نقدینگی 

بتواند سرعت رشد تورم را کاهش دهد، به رکود دامن زده است.
این کارشناس اقتصادی بیان کرد: البته خیلی از اقتصاددانان، بین رکود و تورم 
ترجیح می دهند که تورم را کاهش دهند، اما در شرایط عادی رکود هم به معنای 

افزایش بیکاری و کاهش تولید است.
کاهش تورم نشانی در سفره مردم ندارد

افقه در ادامه گفت: دولت دنبال این هست که بگوید من در کاهش نرخ تورم و 
تحقق وعده ها موفق شده ام، اما هنوز خیلی کار مانده که دولت باید انجام دهد.

وی افزود: نکته این جاست که نه آن رشد اقتصادی که چند روز قبل دولت اعلام 
کرد را مردم احساس می کنند و نه این کاهش تورم که قاعدتا باید به معنای افزایش 

قدرت خرید باشد که توده مردم آن را حس نمی کنند.
این کارشناس اقتصادی عنوان کرد: یکی از مسایلی که در رابطه با تورم ۴۲ درصد 
که نقطه به نقطه است، می توان گفت که این عدد نسبت به خرداد سال گذشته 
کاهش پیدا کرده است. در سال گذشته با حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی، یک شوک به 
اقتصاد وارد شد و به طور طبیعی که الان آن شوک وجود ندارد، بنابراین نسبت به 
خرداد سال گذشته باید تورم کم شده باشد. با این حال، هنوز تورم ۴۲ درصد، یک 

عدد بسیار بالا است
افقه متذکر شد: این که ۴۲ درصد در سال به شاخص قیمت ها افزایش پیدا می 
کند، باید گفت همین هم رقم بالایی است و به طور طبیعی مردم این کاهش را در 
زندگی خود نمی بینند. کاهش سرعت افزایش تورم اتفاق افتاده، نه کاهش قیمت.

راز کاهش ۱۲ درصدی تورم در اقتصاد ایران؛

چرا آمار دولت درباره تورم در زندگی مردم قابل لمس نیست؟ 

بازار لبنیات سال گذشته ۱۶.۳ درصد کاهش یافت و امسال 
هم پیش بینی می شود با افزایش نرخ شیر خام این روند ادامه 

پیدا کند و آمار مصرف سرانه محصولات لبنی کمتر شود.
و  استقلال  مهم  شاخص  غذایی  امنیت  تأمین  و  تضمین 
خودکفایی برای هر کشوری به شمار می رود. بر اساس سیاست 
گذاری های انجام شده قرار است امنیت غذایی در ایران به 
حدود ۹۵ درصد برسد؛ اما چالش هایی مانند خشکسالی، 
فرسایش خاک و… سبب شده تا مسیر دستیابی به این مهم به 
سهولت انجام نشود. در ادامه سلسله گزارش های میزان تولید 
و نیازمندی بازار کشور به کالاهای اساسی وضعیت تولیدات 

لبنیات مورد بررسی قرار گرفته است.
درباره  لبنی  فرآورده های  صنایع  انجمن  دبیر  باکری،  رضا 
میزان تولید و نیازمندی بازار کشور به مهر گفت: نیاز سرانه انواع 
شیر در انواع بسته بندی کشور ۲ میلیون و ۲۵۰ هزار تن است 
که تولید و به بازار عرضه می شود. در این راستا هر چه بازار کشور 
 UHD کشش داشته باشد کارخانجات لبنی انواع شیر اعم از
)ماندگاری بالا بدون نیاز به یخچال(، ESL و پاستوریزه تولید و 
عرضه می کنند. در دو سال اخیر تقریباً ۲۵ درصد شیرها تحویل 

بازار برگشت می شود.
وی افزود: ۲۵ درصد شیر خام مازاد در کارخانجات تبدیل به 
انواع صنایع لبنی از جمله شیر خشک می شود. در این چند 
سال سهم شیر خشک بیشتر شده چون بازار همسایه هم به 
لحاظ محصولات لبنی اشباع شده است. سالانه ۴۵۰ تا ۵۰۰ 
کشور صادر  بازار  نیاز  مازاد  مختلف  لبنی  محصول  تن  هزار 

می شود.

وی ادامه داد: با اشباع بازارهای صادراتی منطقه مازاد شیر 
تحویلی تبدیل به شیر خشک شده و سال گذشته ۱۱۳ هزار تن 

شیر خشک از کشور صادر شد.
دبیر انجمن صنایع لبنی ایران درباره تولید و نیاز پنیر عنوان 
کرد: حدود ۳۸۰ هزار تن انواع پنیرهای کارخانه ای و صنعتی 
و ۱۲۰ هزار تن پنیرهای سنتی مثل لیقوان و نمکی در کشور 
تولید می شود. و از این میزان سال گذشته ۹۲.۷۰۱ تن صادر 

شد و باقی در داخل به مصرف رسید.

وی درباره میزان تولید و نیاز انواع ماست بیان کرد: سالانه 
کشور به ۲ میلیون تن ماست نیاز دارد و سال گذشته ۲۶.۳۵۶ 
تن ماست از کشور صادر شد و در مجموع بیش از ۲ میلیون تن 

ماست آمار تولیدات کارخانجات لبنی کشور است.
باکری درباره تولید و نیاز کشور به خامه هم عنوان کرد: سال 
گذشته ۱۱۵.۷۶۱ تن خامه از کشور صادر شد که مازاد بازار 
بود. وی درباره وضعیت تولید کره هم گفت: سال گذشته حدود 
۵۰ هزار تن کره در کشور تولید شد که از این میزان ۳۵ هزار تن 

به مصرف داخل رسید و ماهانه ۱۲۰۰ تن مازاد تولید صادر شد 
)بر اساس آمار سال گذشته(.

باکری درباره چرایی صادرات بالا کره عنوان کرد: اگر صادرات 
کره بیشتر از سایر اقلام است به دلیل بازار تقاضا بوده که آمار 
ثبت سفارش برای کره های گیاهی ایرانی در منطقه بالاست. در 
واقع به سفارش مشتریان چربی طبیعی استحصال شده و به 

صورت خامه و کره صادر می شود.
کاهش بازار تقاضا

دبیر انجمن صنایع لبنی ایران در ادامه سخنان خود با اشاره 
به کاهش بازار تقاضا کشور افزود: سال گذشته با افزایش ۵۰ 
درصدی قیمت شیر خام از هر کیلو ۶ هزار تومان به ۱۲ هزار 
تومان ۸۰ درصد قیمت صنایع لبنی افزایش یافت و این امر 
سبب شد تا ۱۶.۳ درصد از آمار تقاضا کشور ریزش کند. امسال 
نیز با افزایش ۲۵ درصدی قیمت شیر از ۱۲ به ۱۵ هزار تومان 
پیش بینی می شود آمار تقاضا باز هم روند کاهشی داشته باشد. 
وی اضافه کرد: اما اگر قیمت محصولات لبنی نیز افزایش پیدا 
نکند تولیدکنندگان نمی توانند تولید مستمر داشته باشند زیرا 
روزانه ۶۰ میلیارد تومان ما به تفاوت از جیب تولیدکننده می رود. 
دریافت  شیر  تن  هزار  لبنی ۲۰  صنعتی  کارخانجات  روزانه 
می کنند که با ما به تفاوت هر کیلو ۳ هزار تومان ضرر تولیدکننده 

را به همراه دارد.
وی تاکید کرد: تا زمانی که اقتصاددان ها راه حل مناسبی 
سفره ها  روز  به  روز  باشند  نداشته  مردم  درآمد  سطح  برای 
کوچک تر شده و در مقایسه رشد تورم و سطح درآمدها، جامعه 

فقیرتر می شود.

دبیر انجمن صنایع لبنی ایران ؛

بازار فرآورده های لبنی کوچک تر می شود

آگهی مزایده اموال منقول نوبت اول
به موجب اجراییه صادره از شعبه ۸ دادگاه حقوقی شهرستان قم که در شعبه 
عبداله  گردیده  ثبت  شماره ۴/۱۴۰۱ج/۸۲۱  به  قم  مدنی  احکام  اجرای   ۴
مرادی سپهر علیه شرکت ایران سوسیس محکوم علیه محکوم است به پرداخت 
۳۴/۰۰۳/۰۰۰ریال در حق محکوم له و مبلغ ۱/۸۰۰/۰۰۰ریال نیم عشر در 
حق صندوق دولت ، محکوم له در قبال بدهی محکوم علیه کابینت توقیف نموده 
که کارشناس به شرح ذیل ارزیابی نموده است. ۱- کابینت فلزی با درب آهنی 
)مستعمل( به همراه صفحه سنگ ابری ۵ مترمربع ۶/۰۰۰/۰۰۰ریال جمع 
۳۰/۰۰۰/۰۰۰ریال مقرر گردیده موارد فوق الذکر در تاریخ ۱۴۰۲/۵/۱ ساعت 
۸/۳۰ الی ۸/۴۵ صبح به آدرس  قم ، خ ساحلی ، جنب زندان ساحلی دادگاه 
های حقوقی واحد اجرای احکام مدنی اتاق مزایده از طریق مزایده حضوری به 
فروش برسد. لذا افرادی که قصد بازدید از مورد مزایده را دارند می توانند در مدت 
پنج روز مانده به مزایده با هماهنگی این اجرا از مورد مزایده بازدید و در صورت 
تمایل در جلسه مزایده شرکت نمایند قیمت پایه از مبلغ کارشناسی شروع و به 
کسانی که بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهند واگذار می گردد. )شرکت کنندگان می 
بایست مبلغ پیشنهادی مزایده را در یکی از کارت های بانکی عضو شتاب که به 
نام خود شخص باشد همراه داشته باشند( ضمنا دادورز اجرا می تواند پرداخت 
بهای اموال را به وعده قرار دهد در این صورت برنده مزایده باید ده درصد بها را 

فی المجلس به عنوان سپرده به قسمت اجرا تسلیم نماید. حداکثر مهلت مزبور از 
یک ماه تجاوز نخواهد کرد و در صورتی که برنده مزایده در موعد مقرر بهای اموال 
را نپردازد سپرده پس از کسر هزینه مزایده به نفع دولت ضبط خواهد شد. این 
اگهی یک نوبت در یکی از روزنامه های محلی درج می گردد. جهت اطلاعات 

بیشتر به واحد  مراجعه نمائید.
دادورز اجرای احکام دادگستری شهرستان قم – ساعدی نیا

--------------------------------------------------
آگهی مزایده اموال منقول نوبت اول

به موجب اجراییه صادره از شعبه ۳۲ حقوقی شورای حل اختلاف شهرستان 
قم که در شعبه ۲ اجرای احکام مدنی شورای قم ۲/۹۹ج/۱۵۵۶ ثبت گردیده له 
محمد عسگری خور آبادی علیه تک سازان صنعت مبتکران نامدار محکوم علیه 
محکوم است به پرداخت ۳/۸۲۵/۰۰۰/۰۰۰ریال در حق محکوم له ، محکوم 
له در قبال بدهی محکوم علیه دستگاه تراشکاری توقیف نموده که کارشناس به 
شرح ذیل ارزیابی نموده است. احتراما پیرودستور جنابعالی در خصوص پرونده 
به شماره ۹۸۰۹۹۸۲۵۲۳۲ مبنی بر ارزیابی دستگاه تراشکاری به استحضار 
می رساند در مورخ ۱۴۰۲/۲/۹ از یک دستگاه مذکور واقع در ابتدای جاده 
کهک شهرک صنعتی امید خیابان شهیدان عسگری صنایع غذایی گوهر سبز 
در معیت و راهنمایی آقای عسکری بازدید به عمل آمد که پس از بررسی نتیجه 

به شرح زیر خدمت جنابعالی تقدیم می گردد. دستگاه تراشکاری مستعمل 
ساخت تبریز مدل TN۵۰C ساخت ۱۳۶۷ سبز رنگ قیمت پایه چهارصد و 
بیست میلیون تومان مقرر گردید موارد فوق الذکر در تاریخ ۱۴۰۲/۴/۳۱ ساعت 
۱۱ الی ۱۱/۱۵ صبح به آدرس  قم ، خ ساحلی ، جنب زندان ساحلی دادگاه 
های حقوقی واحد اجرای احکام مدنی اتاق مزایده از طریق مزایده حضوری به 
فروش برسد. لذا افرادی که قصد بازدید از مورد مزایده را دارند می توانند در مدت 
پنج روز مانده به مزایده با هماهنگی این اجرا از مورد مزایده بازدید و در صورت 
تمایل در جلسه مزایده شرکت نمایند قیمت پایه از مبلغ کارشناسی شروع و به 
کسانی که بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهند واگذار می گردد. )شرکت کنندگان می 
بایست مبلغ پیشنهادی مزایده را در یکی از کارت های بانکی عضو شتاب که به 
نام خود شخص باشد همراه داشته باشند( ضمنا دادورز اجرا می تواند پرداخت 
بهای اموال را به وعده قرار دهد در این صورت برنده مزایده باید ده درصد بها را 
فی المجلس به عنوان سپرده به قسمت اجرا تسلیم نماید. حداکثر مهلت مزبور از 
یک ماه تجاوز نخواهد کرد و در صورتی که برنده مزایده در موعد مقرر بهای اموال 
را نپردازد سپرده پس از کسر هزینه مزایده به نفع دولت ضبط خواهد شد. این 
اگهی یک نوبت در یکی از روزنامه های محلی درج می گردد. جهت اطلاعات 

بیشتر به واحد  مراجعه نمائید.
دادورز اجرای احکام دادگستری شهرستان قم – ساعدی نیا

شورای عالی هواپیمایی خواستار برخورد قضایی با سایت های غیرمجاز و گران فروشی بلیت هواپیما شد. 
در جلسه شورای عالی هواپیمایی، مهرداد بذرپاش وزیر راه و شهرسازی، از تلاش مجدانه همه شرکت های دخیل در پروازهای 
حج از جمله هواپیمایی جمهوری اسلامی ایران، سازمان هواپیمایی کشوری، شرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی ایران، فرودگاه 

امام خمینی )ره( و تمام عوامل اجرایی که در عملیات رفت پروازهای حج نقش آفرینی کردند، تقدیر به عمل آورد.
بذرپاش اظهار کرد: عملیات حج عملیات وسیع و گسترده ای است که در این شرایط سخت به لطف خدا با زمان بندی 
مشخص با موفقیت انجام شد. وی تأکید کرد: در عملیات برگشت حجاج نیز بایستی از حداکثر ظرفیت ناوگان بر اساس زمان 

بندی مشخص استفاده شود که خدمت رسانی به زائران بیت عتیق تداوم داشته باشد.
از سوی دیگر دستور پیگیری برنامه های ارزی و مشکلات بانک مرکزی از سوی وزیر راه و شهرسازی صادر شد و مقرر شد 
موضوعات ارزی شرکت های هواپیمایی از سوی ریاست سازمان هواپیمایی کشوری پیگیری و تلاش مضاعف برلی رفع 
گلوگاه های آن نیز صورت گیرد. در این جلسه در خصوص نابسامانی های عرضه بلیت و افزایش قیمت ۲۹ درصدی بلیت که 
خرداد ماه امسال اعمال شد، نیز تبادل نظر شد. در این جلسه با اشاره به انسداد سایت های غیرمجاز، آژانس های متخلف و 
سایت های مجازی که خارج از قیمت مصوب بلیت عرضه می کنند، مقرر شد به برخی از شرکت های هواپیمایی که خارج از 

آئین نامه ها عمل می کنند، دو هفته فرصت داده شود تا مطابق ضوابط الزامی عمل کنند.
همچنین در این جلسه محمد رضوانی فر مدیرکل گمرک جمهوری اسلامی ایران نیز تصریح کرد که تأمین قطعات طی 

هفته های آتی سرعت بیشتری بگیرد.

معاون فناوری های نوین بانک مرکزی گفت: تعداد زندانیان مرتبط با چک در سال ۱۳۹۶ روزانه بالغ بر ۱۰ نفر بود اما پس از 
اجرایی شدن قانون جدید چک با کاهش بیش از ۹۶ درصدی در دو ماهه ابتدایی سال جاری به هر سه روز یک نفر رسیده است. 

مهران محرمیان درخصوص کاهش قابل ملاحظه زندانیان مرتبط با چک گفت: در دو ماهه اول سال ۱۴۰۲، به  طور متوسط در 
هر سه روز تنها یک نفر به جرم چک برگشتی وارد زندان شده است که این رقم در مقایسه با اردیبهشت ماه سال قبل کاهش ۴۳ 
درصدی را نشان می دهد. این در حالی است که در سال ۱۳۹۶ و پیش از تصویب و اجرایی شدن این قانون، تعداد زندانیان چک 

در هر روز بالغ بر ۱۰ نفر بوده است.
به گفته وی، آمار زندانیان مرتبط با چک پس از تصویب قانون اصلاح قانون صدور چک در مجلس شورای اسلامی در سال ۱۳۹۷ 
و اجرایی شدن آن به صورت مرحله ای توسط بانک مرکزی و شبکه بانکی در سال های بعد از آن، به طور متوالی کاهشی بوده است. 
بر این اساس، یک سال پس از اجرای این قانون و در سال ۱۴۰۱، آمار زندانیان مرتبط با چک به یک نفر در هر دو روز رسید و در سال 

۱۴۰۲ نیز این آمار به یک نفر در هر سه روز کاهش یافته است.
معاون فناوری های نوین بانک مرکزی افزود: طی سال های گذشته و با آغاز اجرایی شدن این قانون، روند چک های برگشتی به 

مبادله ای در سامانه چکاوک نیز با کاهش قابل توجهی مواجه شد.
با توجه به بازگشت اعتبار به چک با اجرایی شدن قانون جدید صدور چک و رشد استفاده از چک به عنوان یک ابزار پرداخت، 
اجرای کامل قانون جدید چک توانسته نقش بسیار مهمی در کاهش تخلفات این حوزه از جمله کاهش میزان زندانیان مرتبط با 

چک برگشتی داشته باشد.

در جلسه شورای عالی هواپیمایی مطرح شد؛

برخورد قضایی با سایت های غیرمجاز و گران فروشی بلیت هواپیما 
معاون بانک مرکزی خبر داد:

کاهش بیش از ۹۶ درصدی آمار زندانیان چک پس از اجرای قانون جدید
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قلعه نویی:

 سیستم هجومی من هزینه دارد
 سرمربی تیم ملی فوتبال گفت: 
که  واکنش هایی  خصوص  در  باید 
برخی از دوستان ما داشتند بگویم 
خودتان رزومه افرادی مانند الهویی را 
بررسی کنید و ببینید او شرایط لازم را 

دارد یا خیر.
خصوص  در  قلعه نویی،  امیر 
ملی  تیم  حضور  به  که  انتقادهایی 
فوتبال در تورنمنت کافا شد، اظهار 
دوستان  از  برخی  شاید  داشت: 
نداشته  جامعی  و  کامل  اطلاعات 
باشند هرچند همه نظرها برای من 
مهم و ارزشمند است و همه آنها را هم 
اظهارنظرها  برخی  ولی  می شنوم؛ 
که  نیست  بی اطلاعی  روی  از  هم 
دلیل آن هم مشخص است اما من 
به  ملی  تیم  اگر  دارم،؛  سئوال  یک 
تورنمنت کافا نمی رفت باید چه می کردیم؟ یک فرصت و زمان مناسب را برای چند بازی از 

دست می دادیم و در آن شرایط هم امکان جابجایی و جایگزینی نبود.
وی ادامه داد: فراموش نکنیم تیم ملی فوتبال آرژانتین در دیداری دوستانه با ترکیب 
کامل خود برابر استرالیا به میدان رفت و اتفاقی هم رخ نداد. آیا دو تیم از نظر رنکینگ 
و جایگاهی که در فوتبال دنیا دارند با هم قابل قیاس هستند؟ البته ما هم به فدراسیون 
فوتبال درخواست بازی با تیم های خوب و مطرح را داده ایم اما نباید فیفادی ها را از دست 

داد و به دنبال آن هستیم تا از فرصت ها بهترین بهره را ببریم.
سرمربی تیم ملی فوتبال ایران تصریح کرد: قرقیزستان با روسیه بازی کرد و دو تیم 
تا دقایق پایانی با نتیجه یک بر یک مساوی بودند؛ اما در لحظات پایانی گل خوردند و 
آن بازی را واگذار کردند یا سایر نتایجی که شاهد بودیم. واقعیت این است آنطوری که 
دوستان تبلیغات منفی می کنند، نیست و اعتقاد دارم ما یک تیم خوب را جمع کرده ایم،  
البته در ابتدای بازی با ازبکستان آن اتفاق و مصدومیت شدید برای بیرانوند به وجود آمد 

که از همین جا از فرصت استفاده می کنم و برای او آرزوی سلامتی دارم.
واکنش ۴ ستاره به پیشنهاد قلعه نویی

قلعه نویی در ادامه گفت: این را برای اولین بار می گویم و تا امروز در جایی مطرح نشده 
است. وقتی می گویم ما یک تیم خوب و متحد هستیم برای همین اتفاقات است. قبل از 
آغاز تورنمنت کافا من به ۴ بازیکن اعلام کردم اگر تمایل داشته باشند می توانند استراحت 
کنند و در این مسابقات به میدان نروند اما مهدی طارمی، احسان حاج صفی، علیرضا 
جهانبخش و سردار آزمون گفتند به عشق تیم ملی و برای حضور در این مسابقات آماده 
هستند و نمی خواهند استراحت کنند. از سویی دیگر در بازی با ازبکستان شاهد بودیم 
سعید عزت اللهی آنطور آسیب دید و خونریزی داشت، با اینکه بارها به او گفتم بیرون بیاید 
و سلامتی اش مهم تر از بازی است اما تصمیم گرفت در خدمت تیم بماند و در آن شرایط 
برای موفقیت تیم ملی تلاش کند. این  مسائل برای ما ارزشمند است و اتحاد و همدلی 

تیم را نشان می دهد.
مربی خارجی تیم ملی هم قرارداد ندارد

سرمربی تیم ملی فوتبال ایران تصریح کرد: فراموش نکنیم مهدی طارمی در شرایطی 
است که باید تیم آینده خود را انتخاب و قراردادش را ثبت کند اما با همه این شرایط اعلام 
کرد در کافا حضور خواهد داشت. در تیم ملی در سنوات گذشته بعد از هر برد و پیروزی 
پاداش تعلق می گرفت اما امروز بدون دریافت یک ریال تنها با یک هدف به میدان می رود 
و این نشان می دهد همه در خدمت تیم ملی هستند و برای اعتلای نام ایران و تیم ملی 

فوتبال بازی می کنند.
وی درباره اینکه کادر فنی تیم ملی همچنان بدون قرارداد به کار خود ادامه می دهد 
گفت: فعلا قرارداد نداریم اما فدراسیون در تلاش است تا این کار را انجام دهد. مربی 
خارجی تیم ملی هم قرارداد ندارد. با این وجود در کنار ما بود. این یک اتحاد زیباست و 

بازیکنان با همدلی در کنار هم برای یک هدف مشخص به میدان می روند.
تاش سرمربی تیم ملی برای تغییر نگرش

قلعه نویی تاکید کرد: فدراسیون از نظر مالی شرایط خوبی ندارد اما همه ما با تمام توان 
در خدمت تیم ملی هستیم تا بتوانیم وظیفه و دِین خود را ادا کنیم و هیچ منتی هم بر سر 
کسی نداریم و تا لحظه ای که باشیم با تمام قوا تلاش خواهیم کرد تا بتوانیم تیم ملی را 

به موفقیت برسانیم.
وی یادآور شد: من به دنبال تغییر نگرش هستم و این موضوع زمان بر است چرا که تیم 
ملی سال ها با یک تفکر خاص به زمین می رفت و این تغییر نگرش، نیازمند زمان است. 

من آینده را روشن می ببینم و امیدوارم بتوانیم به اهدافی که داریم برسیم.
این مربی در مورد گل هایی که تیم ملی فوتبال ایران در تورنمنت کافا دریافت کرد افزود: 
در مورد گل اول به بازیکنان هشدار داده  بودیم در آن نقطه از زمین نباید خطا کنند که 
رعایت نشد، از سویی دیگر بازیکن افغانستان که آن ضربه کاشته خوب را زد لژیونر است 
و در خارج از افغانستان بازی می کند. در مورد گل دوم نظرها را قبول دارم و باید در مورد 
سیستم دفاعی بیشتر کار کنیم اما این هم بخشی از تاوان تغییر نگرش من در فوتبال 

است که باید بپردازیم.
هزینه ای که قلعه نویی حاضر است پرداخت کند

سرمربی تیم ملی فوتبال در مورد سبک بازی و مدل حرکتی این تیم گفت: در مدل ما 
تقریباً با دروازه بان ۴ نفر روی ضدحملات متمرکز هستند و ۷ نفر در حملات حضور پیدا 
می کنند. من بازی دفاعی را دوست ندارم و به دنبال بازی هجومی و زیبا هستم. این نوع 
بازی ها هزینه دارد و من حاضرم که این هزینه را پرداخت کنم. من ایرانی ها را قبول دارم 
و به قابلیت ها، ظرفیت و پتانسیل آنها اعتقاد دارم و می دانم شعور فنی ما می تواند در بین 
برترین ها باشد. قلعه نویی یادآور شد: من در هر تیم دیگری که مسئولیت داشتم با همین 
سبک بازی، تیمم را به زمین می فرستادم و بیشترین گل زده و آقای گلی را هم در نهایت 
از آن خود می کردیم و این را در عمل هم ثابت کردیم. تیم ملی را هم به سمت همین 
سبک می برم اما اعتقاد دارم باید بیشتر کار کنیم و فرصت های بهتری را برای تیم ملی 
فراهم کنیم. وی ادامه داد: کادر فنی ما قابلیت های بسیاری دارد و اینجا باید در خصوص 
واکنش هایی که برخی از دوستان ما داشتند بگویم خودتان رزومه افرادی مانند الهویی 
را بررسی کنید و ببینید او شرایط لازم را دارد یا خیر. سرمربی تیم ملی فوتبال در پایان 
خاطرنشان کرد: فاکتورهایی مانند آکادمیک  بودن، تخصص، دانش، کارهای اجرایی 
و مسائلی از این دست را وقتی بررسی می کنیم می بینیم فردی مانند الهویی شایسته 
حضور در کادر فنی تیم ملی فوتبال است و این برای سایر نفرات کادر فنی هم صدق 
پیدا می کند. حمید مطهری سال ها تجربیات ارزشمندی داشته و فینال آسیا را دیده و با 
پرسپولیس عناوین قهرمانی را به دست آورده است، آندو تیموریان و رحمان رضایی نیز 
همین شرایط را داشته و ضمن حضور در لیگ های اروپایی تجربیات ارزشمندی دارند و 

نباید این مسائل را نادیده گرفت.

رئیس هیئت تکواندو استان قم خبرداد:

اعزام ۷ هوگوپوش قمی به رقابت های 
انتخابی تیم ملی نوجوانان

رئیس هیئت تکواندو استان قم از اعزام ۷ هوگوپوش قمی به رقابت های تکواندو 
انتخابی تیم ملی نوجوانان خبر داد. 

علی آهنی در گفت گویی اظهار داشت: مرحله دوم رقابت های انتخابی تیم ملی 
تکواندو فردا در فدراسیون تکواندو برگزار می شود و به همین منظور تیم های دختران و 

پسران قمی به این رقابت ها اعزام شدند.
 رئیس هیئت تکواندو استان قم افزود: این مرحله از اردوی انتخابی به منظور شناخت 
نفرات برتر برای تشکیل تیم ملی جهت حضور در مسابقات تکواندو قهرمانی نوجوانان 

آسیا، در دو گروه دختران و پسران، روزهای پنجم تا هفتم تیرماه جاری برگزار می شود.
 وی بیان کرد: دوازدهمین دوره رقابت های تکواندو قهرمانی نوجوانان آسیا طی 
روزهای ۱۱ تا ۱۳ شهریورماه به میزبانی کشور لبنان در شهر بیروت برگزار خواهد شد. 
آهنی با اشاره به ترکیب تیم پسران قم گفت: محمد حسن رضایی در وزن منهای ۴۵ 
کیلوگرم، امیرحسین فراهانی وزن منهای ۵۱ کیلوگرم، مهدی نوروزی و علی عسگری 
در وزن منهای ۵۹ کیلوگرم و محمدمنصور بشردوست وزن منهای ۶۸ کیلوگرم به همراه 
محبوب نصیروند و علی چهرقانی به عنوان مربی در این رقابت ها حضور خواهند 

داشت. 
آشتیانی  فتحی  باران  و  کیلوگرم  منهای ۴۲  وزن  در  زمانی  شیوا  داد:  ادامه  وی 
سادات  مریم  هدایت  با  قم  استان  تکواندو  هیأت  از  کیلوگرم   ۵۵ منهای  وزن  در 

محمودزاده حسینی به مصاف رقبای خود می روند.

مسئول کمیته داوران هیات فوتبال استان قم از حضور فعال، پرکار و پرتعداد 
داوران آقا و خانم استان قم در قضاوت لیگ های فوتسال و فوتسال کشور خبر 

داد. 
محمد فرجی مسئول کمیته داوران هیات فوتبال استان قم، در گفت وگو با 
خبرنگار ایسنا با اشاره به گوشه ای از عملکرد کمیته داوران فوتبال استان قم از 
زمان قبول مسئولیت این کمیته تا کنون، اظهار کرد: در این مدت هشت کلاس 
رسمی آموزشی داوری و ارتقاء زیر نظر فدراسیون در سطح ملی، درجه یک و دو 

برگزار شد.
وی افزود: همچنین پنج دوره درجه سه برای پشتوانه سازی داوری استان هم 
برگزار شد و سعی کردیم داوران جوان خانم و آقا به داوری استان بیاوریم، مجموعا 

درحدود ۱۰۰ جوان علاقمند داوری در دورهای درجه سه شرکت کردند و تا 
کنون حدود ۶۰ نفر آنها برای قضاوت جذب کمیته داوران شدند.

۵ داور وکمک داور قم در لیگ برتر فوتبال فعال هستند
مسئول کمیته داوران هیات فوتبال استان قم اضافه کرد: پنج داور و کمک داور 
قم در لیگ برتر فوتبال فعال هستند و نفرات لیگ دسته اول فوتبال از سه نفر به ۶ 
نفر افزایش یافت، داوران لیگ ۲ و ۳ هم از ۶ نفر به ۱۲ نفر افزایش پیدا کرد و در 

لیگ پایه ها هم داوران ما از ۶ نفر به ۱۲ نفر رسیدند.
وی بیان کرد: داوران فوتبال ساحلی کشور در بخش آقایان از دو نفر به چهار نفر 
افزایش یافت و یک ناظر داوری فوتبال ساحلی قم در بخش آقایان به دوره نظارت 
داوری کشور اعزام شد، همچنین شاهد افزایش سهمیه کشوری داوران خانم از 

سه نفر به هشت نفر بودیم و سهمیه مدرسی فوتبال خانم و آقا و مدرسی فوتسال 
آقایان برای شرکت در کلاس های مدرسی فدراسیون هم افزایش پیدا کرد.

فرجی با اشاره به کسب درجه داوری بین المللی فوتسال توسط داور فوتسال 
قم آقای احتشام، عنوان کرد: افزایش ناظران داوری فوتبال آقایان از یک نفر به 
دو نفر، افزایش مدرس آمادگی جسمانی داوری خانم و آقا از یک نفر به سه نفر و 
حضور یک ناظر داوری فوتبال خانم در مسابقات کشوری هم در این دوره اتفاق 

افتاد.
قضاوت داوران قمی در دربی پایتخت

وی به برگزاری کلاس های آموزشی و نمایش فیلم داوری فوتسال کمیته داوران 
برای خانم ها و آقایان اشاره و ابراز کرد: برگزاری کلاس آموزشی عملی کمک 
داوران فوتبال استان، برگزاری کلاس نظارت داوری مخصوص ناظران داوری 
استان با تدریس استاد نجاتی و برگزاری کلاس بازآموزی قوانین داوری توسط 

استاد نجاتی برای داوران استان هم توسط این کمیته انجام پذیرفت.
مسئول کمیته داوران هیات فوتبال استان قم از قضاوت داوران قمی شامل داور 
چهارم و کمک داور در دربی پایتخت خبر داد و افزود: حضور داور خانم استان قم 
در مسابقات فوتبال بانوان کشور بعنوان کمک داور را هم شاهد بودیم، در حالی 
که سال های گذشته داوران خانم فوتسال قم به عنوان داور یک یا دو رقابت لیگ 
دو می رفتند ولی الان قضاوت در بالاترین سطح کشور یعنی سوپر لیگ فوتسال، 

لیگ برتر و لیگ یک را به آنها ابلاغ می کنند و برای داوری اعزام می شوند.
راه اندازی مدرسه داوری فوتبال در قم

وی همچنین از برگزاری مراسم تجلیل روز داور بعد از چندین سال در روز داور 
و تجلیل از داوران فعال استان قم خبر داد و گفت: تهیه لباس داوران فوتسال آقا 
و خانم توسط اسپانسر و ان شاءالله تهیه لباس داوران فوتبال در آینده ای نزدیک 
و برگزاری کلاس داوری درجه سه برای توابع قم برای کمک به آماده سازی داور 

برای مسابقات داخلی آنها در دستور کار است.
فرجی همچنین از برگزاری کلاس داوری درجه سه فوتبال برای اولین بار در 
روستای صرم شهرستان کهک قم با حضور علاقمندان داوری خانم و آقا خبر 
داد و افزود: تاکنون حدود ۳۰۰ ابلاغ داوری و نظارت از طرف فدراسیون برای 
استان قم صادر شده و برنامه ریزی ما راه اندازی مدرسه داوری فوتبال با حضور 
علاقمندان به داوری در سنین ۱۰ تا ۱۶ سال در ماه های آینده سال ۱۴۰۲ 
است و پوشش داوری مسابقات فوتبال و فوتسال هیات فوتبال استان و مسابقات 
ارگان ها و ادارات، اتباع وهیاهت های مذهبی هم توسط این کمیته انجام شده 

است.

مسئول کمیته داوران هیات فوتبال استان قم خبرداد:

حضورفعال داوران قمی در لیگ های فوتبال و فوتسال ایران

آگهی مزایده 
آگهی مزایده یک دستگاه خودروی - سواری -هاچ بک - پژو-TU ۳ ۲۰۶- مدل ۱۳۹۷ - رنگ سفید - به شماره انتظامی 

۵۲۹ ن ۵۹ ایران ۲۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۲۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۰۵۳۹ :
بموجب پرونده اجرایی کلاسه ۱۴۰۲۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۰۵۳۹ )با شماره بایگانی ۱۴۰۲۰۰۵۷۷ ( متعهد: مهدی محمودی 
– متعهدله: سارا رازقی با موضوع لازم الاجرای وصول مهریه تعداد سیصد و چهارده عدد سکه طلا تمام بهار آزادی رایج 
عندالمطالبه به استناد سند ازدواج: شماره سند ۵۲۴۸ ، تاریخ سند: ۱۳۹۶/۰۱/۳۱ ، دفترخانه صادر کننده : دفترخانه 
ازدواج شماره ۵۸ و طلاق شماره ۲۸ شهر قم استان قم یک دستگاه خودروی - سواری -هاچ بک - پژو-TU ۳ ۲۰۶- مدل 
۱۳۹۷ - رنگ سفید - به شماره انتظامی ۵۲۹ ن ۵۹ ایران ۲۱ با مشخصات ذیل متعلق به آقای مهدی محمودی در کیلومتر 

۵ جاده جعفریه پارکینگ خلیج فارس بازداشت گردیده و از طریق مزایده به فروش می رسد:
مشخصات فنی خودرو بر اساس گزارش کارشناس رسمی دادگستری:

یک دستگاه خودروی - سواری -هاچ بک - پژو-TU ۳ ۲۰۶- مدل ۱۳۹۷ - رنگ سفید - به شماره انتظامی ۵۲۹ ن ۵۹ 
۰۱۳۸۳۶۷A۱۶۵:۵۲۶۰۲۸  شماره موتورJJ۸EE۰۳NAAP:ایران ۲۱ - شماره شاسی

مشخصات بدنه بر اساس گزارش کارشناس محترم دادگستری:
 وضعیت بیرونی)بدنی( خودرو از قسمتهای گلگیر جلو سمت چپ و راست ،گلگیر عقب سمت راست، رکاب سمت راست، 
گلگیر عقب سمت چپ، دارای آثار تصادف و رنگ غیر فابریک و لکه گیری شده بود ،جفت سپرهای جلو و عقب مستعمل 
و رنگ پریدگی داشت، فاقد طاقچه عقب ،لچکی های شاسی جلو دو طرف دارای آثار ضربه جزئی که بازسازی شده بود، 
درب موتور )قسمت جلو( آثار تصادف رویت گردید و لکه گیری و رنگ شده بود ، شیشه های جلو عقب و دربها، آینه های 
بغل چپ و راست، داشبورد، صندلی ها سالم بود ،کیلومتر ۱۴۴۷۹ میباشد، اج لاستیکها بالای ۶۰٪ بوده وضعیت بیمه نامه 
شخص ثالث تا تاریخ ۱۴۰۲/۱۱/۱۶ نزد شرکت محترم بیمه پارسیان معتبر بوده، دارای مبلغ ۴۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال معادل 
چهارمیلیون تومان جرائم راهنمایی و رانندگی در سوابق خودرو درج گردیده برابر استعلام صورت گرفته از سیستم اجرائیات 

پلیس راهور.
ارزیابی :

خودروی مذکور توسط کارشناس محترم دادگستری به مبلغ ۲/۶۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال ) معادل دویست و شصت میلیون 
تومان( ارزیابی نموده است .

مزایده خودروی مذکور از ساعت ۹ صبح الی ۱۲ ظهر روز دوشنبه ۱۴۰۲/۰۴/۱۹ در خیابان ساحلی ) لواسانی ( نبش 
کوچه ۷ – طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم - اداره اجرای اسناد رسمی قم انجام می شود. مزایده 
مذکور از مبلغ ۲/۶۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال ) معادل دویست و شصت میلیون تومان(  شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی 
فروخته خواهد شد شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده درصد از مبلغ کارشناسی به حساب سپرده ثبت به شماره شبا 
۹۸۰۱۰۰۰۰۴۰۷۶۰۱۳۲۰۷۸۹۵۶۹۳IR با شناسه واریز ۹۶۵۱۰۸۵۷۶۱۰۰۰۰۰۰۰۲۱۷۱۳۲۳۵۱۲۰۰۶ میباشد ) 
حتی بستانکار پرونده هم اگر قصد شرکت و رقابت در مزایده را دارد می بایست ۱۰ درصد را پرداخت نمائید ( و حضور خریدار 
یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی است و برنده مزایده مکلف است مابه التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت ۵ روز از 
تاریخ برگزاری مزایده به حساب صندوق ثبت به شماره حساب شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر 
، مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور قابل استرداد نمی باشد و به حساب خزانه واریز خواهد شد 
. و در این صورت عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید میگردد در ضمن بدهیهای خودرو اعم از مالیات و 
عوارض شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهد 
بود. در صورت توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار بر اساس توافق کتبی اقدام خواهد شد و حقوق 
دولتی و حق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد. لازم به ذکر است وفق ماده ۳۹ مکرر آیین نامه اجرا چنانچه برنده مزایده 
بستانکار پرونده باشد ، بدهکار تا ۲ ماه از تاریخ برگزاری مزایده مهلت خواهد داشت نسبت به تسویه بدهی خود اقدام و از 
انتقال اجرایی جلوگیری نمایید ، بدیهی است که انتقال اجرایی به نام بستانکار برنده مزایده پس از گذشت مهلت ۲ ماهه 

خواهد بود . )م الف ۱۶۵۰۸(
رئیس اداره اجرای اسنادرسمی قم
مهدی روز خوش
تاریخ انتشار الکترونیک آگهی مزایده : ۱۴۰۲/۰۴/۰6

-----------------------------------------
متن آگهی مزایده

آگهی مزایده یک دستگاه خودروی سواری -سایپا –TL۱۳۱ -مدل۱۳۹۲- رنگ سفید - به شماره انتظامی ۷۹ب۵۸۳ 
ایران ۱۶ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۱۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۰۳۵۸ :

علی   : متعهد   )  ۱۴۰۱۰۰۳۷۲ بایگانی  شماره  با   (۱۴۰۱۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۰۳۵۸ کلاسه  اجرایی  پرونده  بموجب 
معصومیان – متعهدله: رقیه عاشق با وکالت آقای وحید غفارزاده با موضوع لازم الاجرای وصول مهریه موضوع لازم الاجرا 
تعداد یکصدوبیست وهشت )۱۲۸( قطعه سکه طلابهارآزادی کامل به استناد سند ازدواج :شماره سند: ۷۸۷۳ ، تاریخ سند 

۱۳۸۵/۰۵/۲۷ ، دفترخانه صادر کننده: دفترخانه ازدواج شماره ۱۰ و طلاق شماره ۲۲ شهر قم استان قم یک دستگاه 
خودروی -سواری -سایپا – TL ۱۳۱-مدل ۱۳۹۲ - رنگ سفید به شماره انتظامی ۷۹ب ۵۸۳ ایران ۱۶ با مشخصات ذیل 
متعلق به آقای علی معصومیان واقع پارکینگ بهران به آدرس جاده قدیم قم کاشان جنب پلیس راه ناجا - پارکینگ بهران ، 

بازداشت گردیده و از طریق مزایده به فروش می رسد: 
مشخصات فنی خودرو بر اساس گزارش کارشناس رسمی دادگستری:

یک دستگاه خودروی سواری -سایپا –TL۱۳۱ -مدل۱۳۹۲- رنگ سفید - به شماره انتظامی ۵۸۳ب۷۹ ایران ۱۶ شماره 
شاسی:۱۲۹۶۷۹۱D۴۱۱۱۰۰NAS شماره موتور : ۴۹۶۶۴۷۸ 
مشخصات بدنه بر اساس گزارش کارشناس محترم دادگستری :

چراغها، شیشه ها و آیینه های جانبی سالم می باشد. لاستیکهای عقب صاف و نیاز به تعویض دارد. سپر عقب حدود ۲۰ 
سانتی متر شکستگی دارد. لاستیکهای جلو دارای آج حدود ۶۰ درصد می باشد .بدنه سالم است. آثار برخورد و تصادف 
جزئی بر روی گوشه سمت چپ درب صندوق عقب گلگیر عقب مشهود است خودرو دارای روکش صندلی و کفی مستعمل 

و سالم می باشد. بعلت توقف چند ماهه در پارکینگ باطری خراب شده و نیاز به تعویض دارد.
 ارزیابی : 

خودروی مذکور توسط کارشناسان محترم دادگستری به مبلغ ۱/۸۵۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال )معادل یکصد و هشتاد و پنج 
میلیون تومان ( ارزیابی نموده است . 

مزایده خودروی مذکور از ساعت ۹ صبح الی ۱۲ ظهر روز شنبه ۱۴۰۲/۰۴/۱۷ در خیابان ساحلی ) لواسانی ( نبش کوچه 
۷ – طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم - اداره اجرای اسناد رسمی قم انجام می شود.

 مزایده مذکور از مبلغ ۱/۸۵۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال )معادل یکصد و هشتاد و پنج میلیون تومان (شروع و به بالاترین قیمت 
پیشنهادی فروخته خواهد شد شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده درصد از مبلغ کارشناسی به حساب سپرده ثبت به 
شماره شبا ۹۸۰۱۰۰۰۰۴۰۷۶۰۱۳۲۰۷۸۹۵۶۹۳IR با شناسه واریز ۹۶۵۱۰۸۵۷۶۱۰۰۰۰۰۰۰۲۱۷۱۳۲۳۵۱۲۰۰۶ 
میباشد ) حتی بستانکار پرونده هم اگر قصد شرکت و رقابت در مزایده را دارد می بایست ۱۰ درصد را پرداخت نمائید ( و 
حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی است و برنده مزایده مکلف است مابه التفاوت مبلغ فروش را ظرف 
مدت ۵ روز از تاریخ برگزاری مزایده به حساب صندوق ثبت به شماره حساب شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که ظرف 
مهلت مقرر ، مانده فروش را هشتاد و به حساب سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور قابل استرداد نمی باشد و به حساب خزانه 
واریز خواهد شد. و در این صورت عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید میگردد در ضمن بدهیهای خودرو اعم 
از مالیات و عوارض شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده 
خواهد بود. در صورت توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار بر اساس توافق کتبی اقدام خواهد شد 
و حقوق دولتی و حق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد. لازم به ذکر است وفق ماده ۳۹ مکرر آیین نامه اجرا چنانچه 
برنده مزایده بستانکار پرونده باشد ، بدهکار تا ۲ ماه از تاریخ برگزاری مزایده مهلت خواهد داشت نسبت به تسویه بدهی خود 
اقدام و از انتقال اجرایی جلوگیری نمایید ، بدیهی است که انتقال اجرایی به نام بستانکار برنده مزایده پس از گذشت مهلت 

۲ ماهه خواهد بود . )م الف ۱۶۵۰۹(
رئیس اداره اجرای اسنادرسمی قم
مهدی روز خوش
تاریخ انتشار الکترونیک آگهی مزایده : ۱۴۰۲/۰۴/۰6

-----------------------------------------
آگهی تحدید حدود اختصاصی

چون تحدید حدود ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به پلاک شماره ۱۹۳۴/۱۰۸/۶۱۴ اصلی واقع 
در بخش دو ثبت قم )آدرس قم امامزاده ابراهیم ۲۰ متری مطهری، بین کوی ۳۸ و ۴۰ ، پلاک ۵۹۶ (که بنام محمد مهدی 
هفتانی فرزند فیض الله میباشد در جریان ثبت است که به علت عدم حضور مالک و یا نماینده قانونی تحدید حدود بعمل 
نیامده از طرفی مطابق ماده ۱۵ قانون ثبت نیز نمیتوان عمل نمود لذا طبق تبصره ماده ۱۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی و بنا به تقاضای مالک مذکور به وارده ۸۳۶۸ – ۱۴۰۲/۰۳/۳۰ تحدید حدود اختصاصی پلاک 
مذکور در روز دو شنبه مورخ ۱۴۰۲/۰۵/۰۲ ساعت ۸/۳۰ الی ۱۲/۳۰ ظهر در محل وقوع ملک انجام می گردد بدینوسیله 
به اطلاع مالکین و مجاورین یا وکیل و یا نماینده قانونی می رساند که در روز و ساعت مقرر در آگهی در محل مذکور حضور بهم 
رسانند مهلت قانونی اعتراض از تاریخ تنظیم صورتمجلس تحدیدی بمدت یک ماه خواهد بود و اعتراضات مالکین و مجاورین 
طبق ماده ۲۰ قانون ثبت پذیرفته و رسیدگی خواهد شد. ضمناً طبق تبصره ماده واحده مصوب ۷۳/۲/۲۵ معترضین ظرف 
مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت می بایست گواهی تقدیم دادخواست بمرجع ذیصلاح قضائی را نیز به این 

اداره ارائه نمایند./)م الف ۱۶۴۸۷(
تاریخ انتشار آگهی : سه شنبه ۱۴۰۲/۰۴/۰6
عباس پورحسنی
رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم 

حضور  با  ایرانیان  جام  فوتبال  مینی  رقابت های 
۴۰ تیم از سراسر استان در شش گروه ۴ تیمی در 
زمین چمن مصنوعی مجموعه ورزشی ۱۵ خرداد 

آغاز شد.
رقابت های مینی فوتبال جام ایرانیان با حضور ۴۰ 

تیم از سراسر استان  آغاز شد.
شب نخست رقابت های مینی فوتبال جام ایرانیان 
در قم با برگزاری ۴ مسابقه و عبور ۳۸ توپ از خط 

دروازه ها برگزار شد.
این رقابت ها با شرکت ۲۴ تیم در شش گروه ۴ تیمی 
در زمین چمن مصنوعی مجموعه ورزشی ۱۵ خرداد 

برگزار می شود.
هشت تیم هم از بخش های دیگر استان با یکدیگر رقابت می کنند.

اواسط مردادماه دیدار پایانی مسابقات برگزار و تیم های اول و دوم به مرحله کشوری راه پیدا خواهند کرد.

فدراسیون جهانی تکواندو سلیمان قلی زاده را برای 
حضور در مسابقات جهانی تکواندو به کره جنوبی دعوت 

کرد.
با دعوت فدراسیون جهانی تکواندو سلیمان قلی زاده 
داور بین المللی هیئت تکواندو استان قم برای قضاوت 
در مسابقات جهانی تکواندو گرندپری به این مسابقات 
دعوت شد. رقابت های جهانی تکواندو گرند پری ۲۴ تا 

۲۶ تیر ماه در کره  جنوبی برگزار می شود.
قلی زاده داور بین المللی تکواندو قم است که در کارنامه 
گرنداِسلم  المپیک  انتخابی  مسابقات  در  قضاوت  وی 
آزاد جهانی قبرس  نمونه مسابقات  داور  چین ۲۰۱۹، 

G۱، قضاوت در مسابقات G۱ آلبانی، قضاوت در مسابقات لیگ برتر جوانان و بزرگسالان جام خلیج فارس و لیگ نقش جهان در 
طول ۵ سال گذشته، داور نمونه مسابقات قهرمانی نوجوانان کشور، ۵ سال دبیر کمیته داوران هیات استان و مسئول کمیته لیگ 

و مسابقات در سال ۹۴ و ۹۵ در هیات تکواندو استان قم به چشم می خورد.

در شش گروه ۴ تیمی صورت گرفت ؛

آغاز لیگ مینی فوتبال ایرانیان با حضور ۴۰ تیم قمی 
با دعوت فدراسیون جهانی تکواندو ؛

داور قمی به مسابقات جهانی تکواندو اعزام می شود
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امید آفرینی؛ نقطه مبهم عملکرد دولت سیزدهم؛

 آیا رویای انتخاباتی ابراهیم رئیسی
 کابوس شد؟

با گذشت دو سال از ریاست ابراهیم رئیسی در قوه مجریه، برنده انتخابات 
۱۴۰۰، از وعده های انتخاباتی داده شده، فاصله گرفته و در آخرین گفتگوی ویژه 
خبری صداوسیما در خرداد ۱۴۰۲، بدون توجه به چالش های جدی و جدید 
اقتصادی-اجتماعی، با استناد به آمارهای قدیمی از عملکرد دولت سیزدهم دفاع 

کرد.
رئیسی در اولین پیام نوروزی خود وعده داده بود مردم نتیجه مقاومت خود را در 
سال ۱۴۰۱ خواهند دید اما سال ۱۴۰۱ با تورم ۴۶.۵ درصد به پایان رسید. تورمی 
که گفته شد دومین جهش تورمی ایران از جنگ جهانی دوم تا به امروز بوده است.
رشد قیمت ها در سال ۱۴۰۱ عمدتا از مسیر قیمت خوراکی ها بود و به نظر رسید 
همچنان سهم بالایی داشته باشد. چه آنکه تورم خوراکی ها در پایان فروردین 
۱۴۰۲ به مرز ۷۰ درصد رسید و مرکز آمار می گوید تورم نقطه به نقطه خرداد ماه در 

بخش مسکن، ۳۹.۱درصد بوده است.
رئیسی همچنین با حضور در مجلس و در برابر نمایندگان مردم، مشخصه های 
بودجه سال ۱۴۰۱ را برنامه محوری، قابل فهم بودن و نظارت پذیری عنوان و لازمه 
ثبات اقتصادی را ارائه بودجه ای بدون کسری اعلام کرد و گفت: »اگر کسری 
بودجه داشته باشیم این ریشه بسیاری از مشکلات در کشور خواهد شد.« این 
در حالی است که یکسال بعد، تسنیم به نقل از رحیم ممبینی)معاون اقتصادی 
سازمان برنامه و بودجه( خبر داد که کسری بودجه عمومی در سال ۱۴۰۱ حدود 
۳۰۴ هزار میلیارد تومان بود، کسری هدفمندسازی حدود ۱۹۰ هزار میلیارد 
تومان و تعهدات سال ۱۴۰۱ دولت به تامین اجتماعی و بانک ها هم حدود ۳۰۰ 
هزار میلیارد تومان است، بنابراین کسری واقعی بودجه در سال گذشته، حدود 

۷۹۴ هزار میلیارد تومان بود.
وعده رئیسی به مردم با اتکا به حاکمیت یکدست

این تصویر واقعیت امروز اقتصاد ایران است. اما دقیقا دو سال قبل، ابراهیم 
رئیسی در کارزار انتخاباتی خود در خرداد ۱۴۰۰، آرزوهایی را به مردم وعده داد 
که با گذشت دو سال از عمر دولت سیزدهم نتوانسته در چارچوب امکانات کشور، 

آن ها را محقق کند.
اما و اگرهای آرزوهای ابراهیم رئیسی

اگرچه رئیسی خوشبینانه همه را به امید و امیدواری در کشور دعوت می کند 
اما آمارها و بازتاب آن در زندگی و معیشت مردم نشان می دهد، دستگاه دولت که 
رئیس آن امیدآفرینی می کند، در مجموع نتوانسته با وجود برنامه های هفت هزار 
صفحه ای ادعایی در زمان انتخابات، کارکرد و نتیجه امیدآفرینی داشته باشد و روز 
به روز وخامت شاخص های اقتصادی بر ناامیدی مردم از وعده های انتخاباتی 

رئیسی می افزاید.
در چنین شرایطی که نتیجه اقدامات دولت در حوزه های اقتصادی و معیشتی، 
مردم را از وعده های دولت در بخش های مسکن، تورم و رشد اقتصادی ناامید 
کرده، این موضوع اهمیت خواهد داشت که مخاطب سخنان رئیسی در شب 
احیای امسال که گفته بود »هر کس، هر کجا که هست، اگر با قلم و بیانش در 
مردم ایجاد و یأس و ناامیدی کند، بداند یا نداند، بخواهد یا نخواهد در جهت 

راهبرد دشمن حرکت کرده است.« چه کسی است؟
این در حالی است که رئیسی در آخرین گفتگوی تلویزیونی خود، از چالش های 
مهم کشور صحبت نکرد و تلاش کرد با دفاع گزینشی از عملکرد خود، از انتقاد 
خبرنگاران مستقل به دامن مجریان محافظه کار صداوسیما پناه ببرد. در این 
گفتگوی تلویزیونی که انتظار بود رئیسی از نتیجه وعده های خود سخن بگوید، به 
موضوعاتی از قبیل قیمت اجاره و مسکن، تورم خوراکی هایی که هیچ نسبتی با 

نرخ ارز ندارند و در داخل تولید می شوند، اشاره نکرد.
برای نمونه، نه مجریان صداوسیما درباره لایحه حجاب پرسیدند و نه ابراهیم 
رییسی به آن اشاره کرد. رئیسی از ساخت چهار میلیون مسکن سخن نگفت و به 
جای مسکن هم از زمین گفت و این که زمین زیاد داریم و قرار شده دانشگاه ها به 

استادان و دانشجویان خود زمین بدهند.
اشاره رئیسی به ۹۶ درصد پرداخت های صندوق بازنشستگی توسط دولت 
هم نشانه بزرگی از ورشکستگی صندوق های بازنشستگی بود که با افتخار بیان 
شد. متاسفانه رئیس جمهور و مشاوران او، هنوز در آرزوهای انتخاباتی و با فاصله 
معنادار از واقعیت جامعه هستند. با گذشت دو سال از دولت و در حالی که رهبری 
در ابتدای سال، اقتصاد و تورم را اولویت کشور معرفی کردند، ابراهیم رئیسی 
هنوز دولت قبل را مقصر ناکامی هایش می داند و کرونا و واکسن، خزانه خالی 
و پروژه های نیمه کاره را مطرح می کند. این در حالی است که یکی از وعده های 
رئیسی این بود که تورم ابتدا نصف و بعد یک رقمی شود و حالا همین مسئله به 
پاشنه آشیل دولت برای ناامیدی مردم تبدیل شده است. شرایطی که نه تنها با 

شعار سال فاصله دارد بلکه کشور را در رکود تورمی قرار داده است.
چرا رئیسی در عمل به وعده هایش ناکام ماند؟ 

رئیسی از همان ابتدا درک واقع بینانه ای از واقعیت کشور نداشت. سیاستگذاری 
در قوه مجریه که متاثر از تعدد متغیرهای تصمیم سازی، متفاوت از قوه قضاییه 
است، باعث نشد تا او را به عنوان بازیگر مستعد در پازل حکمرانی یکدست قرار 
ندهد. او با امید به موفقیت دولت متاثر از یکدست شدن حاکمیت و با تصور تغییر 
کل مدیران دولت گذشته، بدون توجه به امکانات کشور، وعده هایی را برای اقشار 

مذهبی و علاقه مند به انقلاب مطرح کرد.
حالا او در میانه راه است و در فاصله باقیمانده تا پایان دولت، به نظر نمی رسد 
حمله به دولت قبل بتواند اقلیت رای دهندگان به او را راضی به انتخاب مجدد 
او کند. چه آنکه نظرسنجی های معتبر نیز از کاهش محبوبیت او سخن گفتند. 

کابوسی که از آرزوهای رئیسی آغاز شد.

سخنگوی وزارت امور خارجه :

مذاکرات جدی و صریحی بین باقری و اروپایی ها برگزار شد
باقری و طرف های  بین  سخنگوی وزارت خارجه گفت: مذاکرات جدی و صریحی 
اروپایی برگزار شده است؛ باید ببینیم طرف مقابل آمادگی اصلاح رفتار خود را دارد یا خیر.
ناصر کنعانی صبح روز دو شنبه در نشست خبری  خود اظهارداشت: با همکاری خوب 
مقامات عربستان تاکنون شاهد برگزاری مراسم مناسبی در حج بودیم و در همین زمینه 
وزیر امور خارجه کشورمان با بعثه مقام معظم رهبری و سفارت ایران در عربستان ارتباط 

مستمری دارد.
لزوم تغییر رفتار آمریکا در قبال ایران

کنعانی در خصوص گسترش روابط ایران با کشورهای منطقه و برخی گمانه زنی ها درباره 
توافق ایران با آمریکا اظهارداشت: موضع ایران درباره آمریکا کاملا مشخص است و ما در 
آستانه هفته بازخوانی حقوق بشر آمریکایی هستیم و برخی جنایات آمریکا در قبال ایران را 
برشمردم که تنها سرفصل های معدودی از هزاران اقدام ظالمانه دولت آمریکا در قبال مردم 

و دولت ایران بوده است.  
وی گفت: رویکرد ایران به آمریکا برآمده از این رفتارهای خصمانه آنهاست و تا زمانیکه 
رفتارهای آمریکا به طور بنیادین تغییر نکند طبیعی است که نگاه ایران هم با آمریکا تغییر 

نمی کند.  
سخنگوی وزارت امور خارجه بیان داشت: ایران روابط خارجی خود و تامین منافع ملی 
خود را به کشور یا پرونده خاصی گره نزده است و نگاه دولت سیزدهم ایجاد روابط متوازن با 

کشورهای مختلف مبتنی بر احترام متقابل است.
وی با بیان اینکه تغییر بنیادین رفتار آمریکا در قبال ایران مقدمه هر نوع تغییری است، 
گفت: نگاه مقام معظم رهبری در خصوص آمریکا اساسا مورد توجه ملت و دولت ایران 

است.  
کنعانی ادامه داد: ایران روابط خارجی خود را با دیگر کشورها مبتنی بر منافع ملی و 
رویکرد سیاست  نتایج مفید  اخیر هم  و در دو سال  متقابل گسترش می دهد  احترام 

همگرایی منطقه ای دولت را شاهد هستیم.
آمریکا باید زندانیان ایرانی را آزاد کند

سخنگوی وزارت امور خارجه عنوان کرد: حمایت از حقوق ایرانیان در تمام جهان از 
وظایف وزارت امور خارجه است و دستگاه دیپلماسی در خصوص آزادی زندانیان تلاش 
لازم را انجام داده و نتایج خوبی نیز گرفته است که موارد بسیاری در این خصوص وجود دارد 

و افراد زیادی به کشور بازگردانده شده اند.
وی ادامه داد: در ارتباط با زندانیانی که رژیم آمریکا به بهانه های واهی مانند ایفای نقش 
در دور زدن تحریم ها زندانی کرده باید به این مساله توجه داشت که اصل تحریم های 
آمریکا غیرقانونی است و بازداشت و زندانی کردن افراد به بهانه دور زدن تحریم، یک اقدام 
غیرقانونی مضاعف است و دولت ایران در این ارتباط تلاش های لازم را از چند سال قبل در 

دستور کار قرار داده است.  
کنعانی خاطرنشان کرد: در گذشته و در مراحل مختلف تفاهماتی از طریق واسطه ها 
بین ایران و آمریکا انجام شد اما در زمان اجرا طرف آمریکایی آماده تصمیم گیری و اجرای 
تفاهمات حاصله نبود؛ با این حال پیگیری این مساله همچنان در جریان است و با ایفای 
نقش طرف های دارای حسن نیت برای بازگشت این افراد به آغوش خانواده هایشان در 

تلاش هستیم و باید ببینیم آمریکا آمادگی چنین تصمیمی را دارد یا خیر؟
مذاکره برای مذاکره  را نمی خواهیم 

کنعانی در پاسخ به سوال خبرنگار ایرنا در خصوص مذاکرات هفته قبل علی باقری 
اتحادیه  خارجی  سیاست  مسوول  معاون  مورا  آنریکه  با  خارجه  وزارت  سیاسی  معاون 
اروپا و همچنین مذاکرات قبلی با سه طرف اروپایی حاضر در برجام گفت: ما مذاکرات 
با توجه به تمایل  و رویکردهای دیپلماتیک را در شیوه های مختلف ادامه می دهیم و 

کشورهای اروپایی برای انجام گفت وگو با ایران این مهم انجام می شود.
سخنگوی وزارت خارجه با اشاره به اینکه ما موضوعات مورد علاقه برای گفت وگو داریم 
که یکی از آنها مساله رفع تحریم هاست و در این خصوص مذاکراتی با سه کشور اروپایی در 
ابوظبی و همچنین نشستی با مورا در دوحه انجام گرفت گفت: مذاکرات جدی و صریحی 
بین باقری و طرف های اروپایی برگزار شده است؛ باید ببینیم طرف مقابل آمادگی اصلاح 

رفتار خود را دارد یا خیر؟
کنعانی افزود: مواضع ایران صراحتا به طرف های اروپایی بیان شده و مواضع آنها هم 
شنیده شده است و ما اعلام کردیم که برای دستیابی به نتایج مثبت و رفع تحریم ها به 

مذاکرات می رویم و مذاکره برای مذاکره  را نمیخواهیم.
سخنگوی وزارت امور خارجه گفت: در این میان ما از ظرفیت طرف های دیگر همچون 

عمان برای تامین منافع ملی خود استفاده کرده ایم.

منافقین برای میزبانان خود هم خطرناک هستند
سخنگوی وزارت امور خارجه در پاسخ به سوالی در خصوص گروهک منافقین و کشف 
تجهیزات جاسوسی از آنها توسط دولت آلبانی گفت: ماهیت سازمان منافقین تروریستی 
است و این کاملا روشن بوده و کارنامه کاملا سیاه آن برای همه مشخص است؛ این سازمان 
قبلا در فهرست گروه های تروریستی غربی بوده است اما در مقطعی با یک رویکرد سیاسی 

و سوال برانگیز آن را از فهرست سیاه خارج کرده اند.  
وی ادامه داد: ماهیت تروریستی سازمان منافقین بر کسی پنهان نیست و طبیعی است 

که سازمان منافقین برای میزبان خود هم می تواند خطرناک باشد.
کنعانی با اشاره به اینکه این سازمان ۱۷ هزار نفر از مردم ما را ترور کرده است گفت: ما در 
جهت پیگیری جنایات سازمان منافقین اقدامات حقوقی و سیاسی زیادی را انجام داده ایم 

و این پیگیری ها همچنان ادامه خواهد یافت.
وی با محکوم کردن رویکرد سیاسی غرب در ارتباط با حمایت از این تروریست ها گفت 
میزبانی از رهبران منافقین و اعضای آن توسط برخی کشورها و خاصه دولت آلبانی را مردود 

می دانیم.
نسبت به روند مذاکرات ایران و آذربایجان خوشبین هستیم

کنعانی در خصوص روابط ایران و جمهوری آذربایجان گفت: یک روند دیپلماتیک برای 
بازگرداندن روابط ایران و آذربایجان به مسیر طبیعی وجود داشته که این مساله استمرار 

دارد.
سخنگوی وزارت امور خارجه در خصوص گفت وگوی تلفنی روز گذشته وزرای امور 
خارجه دو کشور گفت: در این گفت و گو پیشرفت های انجام شده در خصوص توافقات 
پیشین بین دو کشور مورد بررسی قرار گرفت و بر استمرار آن تاکید شد؛ همچنین ارتباطات 
کنسولی ایران و آذربایجان در گفتگوی دیروز وزرای خارجه دو کشور مورد بحث و گفتگو 

قرار گرفت.
وی تاکید کرد: گام های خوبی در نتیجه مذاکرات قبلی شاهد بودیم و هیات های 
تخصصی تبادل شدند و ما نسبت به روند مذاکرات ایران و آذربایجان خوشبین هستیم و 

این روند مثبت است.
راهکار ایران برای پایان جنگ اوکراین

سخنگوی وزارت امور خارجه در خصوص موضع ایران در قبال جنگ اوکراین گفت: بارها 
گفته ایم که راهکار خروج از بحران اوکراین سیاسی است و طرفین را به این موضوع دعوت 
کردیم و گفتیم که تمام کسانی که تاثیرگذارند باید زمینه خروج از بحران اوکراین را باتوجه 

به راهکار سیاسی فراهم آورند.
وی گفت: آنچه مرتبط با ایران است تشویق طرفین و بازیگران موثر منطقه ای و بین 

المللی برای یافتن راهکار سیاسی برای خروج از بحران اوکراین است.
کنعانی ادامه داد: ایران مخالف دخالت در امور داخلی کشورها است و در ارتباط با 

موضوعات اخیر روسیه هم ما بر این مساله تاکید می کنیم.
افغانستان به صورت عملی در خصوص حقابه هیرمند اقدام کند

سخنگوی وزارت امور خارجه در خصوص روابط میان ایران و افغانستان و موضوع آب 
هیرمند اظهارداشت: مذاکرات ما با مقامات سرپرستی افعانستان درباره این موضوع ادامه 
دارد و گفت وگوهای تخصصی را با طرف مقابل انجام دادیم؛ مقامات این کشور هم بر حقابه 
ایران تأکید دارند و آن را به رسمیت می شناسند و دلایلی از جمله کم آبی و خشکسالی را 

مطرح می کنند.
وی گفت: ایران هم اعلام کرده که چنین استدلال هایی باید مورد توجه و بررسی دقیق از 

سوی ایران قرار بگیرد، بنابراین این موضوع را گام به گام در دست پیگیری داریم.  
کنعانی افزود: دولت افغانستان باید علاوه بر اعلام پایبندی خود به عهدنامه مشترک دو 
طرف، به صورت عملی هم اقدامات مناسب در جهت احقاق حق مردم ایران در خصوص 

حقابه هیرمند انجام دهد.
استقبال از ایده ایران برای همکاری در منطقه خلیج فارس

سخنکوی وزارت امور خارجه با اشاره به سفر اخیر وزیر امور خارجه به چهار کشور حاشیه 
خلیج فارس و فضای مثبتی که در منطقه شاهد هستیم گفت: وزیر امور خارجه از ابتکار 
عمل و ایده دبیرکل سازمان ملل در خصوص منطقه خلیج فارس استقبال کرد و ایده 
تشکیل مجمع گفتگو و همکاری از سوی ایران مطرح شد و کشورهای مختلف هم استقبال 

کردند و جزئیات این ایده در اختیار کشورهای منطقه قرار خواهد گرفت.
وی با تاکید بر اینکه ایران در خصوص حفظ امنیت منطقه تاکید داشته و دارد و آن را 
مقدمه گسترش تعاملات تجاری میان کشورهای مختلف می داند ادامه داد: هدف مجمع 
گفت وگو و همکاری ایجاد صلح و امنیت پایدار در منطقه است که لازمه رفاه و توسعه 
کشورهای منطقه می باشد. سخنگوی وزارت امور خارجه اعلام کرد: حوزه خلیج فارس را 
در سیاست خارجی جمهوری اسلامی ایران منطقه ی حائز اهمیت راهبردی می دانیم و ما 

شاهد استقبال کشورهای مقصد سفر وزیر خارجه از ابتکار ایران بوده ایم. 
وی گفت: امنیت در این منطقه یک معقوله به هم پیوسته و چند وجهی مبتنی بر 
رویکردهای سازنده توام با تفاهم است و رویکرد اساسی ایران در چارچوب این ابتکار اعلام 
شده این هست که امنیت برای کشورهای منطقه با همکاری جمعی بدست می آید و 

حضور بیگانگان در منطقه کمک کننده نخواهد بود.
کنعانی خبر داد: مقدمات گشایش سفارت عربستان در تهران و سرکنسولگری این کشور 
در مشهد فراهم شده و مقامات سعودی اعلام کرده اند به زودی اینها را بازگشایی خواهند 

کرد. 
هشدار به اروپا در خصوص تحریم های جدی علیه ایران

اظهار  ایران  علیه  اروپا  تحریم های جدید  امور خارجه در خصوص  وزارت  سخنگوی 
داشت: این موضوع حرکت در مسیر باطل است، درخواست برای گفتگو از یک سوی و 

دیگر سوی دیگر تحریم های جدید علیه ایران اقدامی نامتناسب است.
وی ادامه داد: اروپا از گذاشتن جای پای خود در مسیری که آمریکا طی کرده خودداری 

کند و روند اعمال تحریم ها را علیه دولت و ملت ایران تغییر دهد.
سخنگوی وزارت امور خارجه در خصوص وضعیت مرزهای مشترک ایران و عراق، گفت: 
آنچه میتوانم بگویم این است که ایران اقدام غیرعادی در مرزهای خودش انجام نداده و 
نیروهای مسلح در چارچوب وظایف ذاتی خود برای تامین امنیت در طول مرزهای مشترک 

همواره عمل کرده و خواهند کرد.
وی گفت: در ارتباط با جریاناتی که در آن سوی مرزها حضور دارند و خود را تحت عنوان 
پناهجو قلمداد می کنند، باید گفت که پناهجو بودن با در اختیار داشتن اسلحه منطبق 

نیست.
کنعانی ادامه داد: این افراد پناهجو نیستند بلکه گروه هایی دارای انگیزه های تجریه 

طلبانه هستند. 
سیاست  اساس  بر  و  روابط  حُسن  با  ما  داشت:  بیان  خارجه  امور  وزارت  سخنگوی 
همسایگی، از دولت مرکزی عراق و مسئولین اقلیم شمال آن کشور انتظار داریم که تعهدات 

خود را در قبال همسایگی انجام  دهند.  
وی افزود: در چارجوب توافقنامه امنیتی ایران و عراق نقشه راه تعیین شده و موضوعات 

مطرح شده باید در این مسیر دنبال شود.

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک ثبت جعفریه تصرفات مالکانه مفروزی متقاضی پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان 
و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تایید نموده اند.

کدملی  به  عباس  فرزند  رهنما  ابوالفضل  آقای   ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۵۰۰۰۰۳۹ کلاسه  پرونده   ۱۴۰۲/۰۲/۱۹ مورخ   ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۵۰۰۰۰۶۴ شماره  ۱-رای 
۰۳۸۳۱۰۳۹۵۹ نسبت به ششدانگ یک باب دامداری به مساحت ۲۰۰۰ متر مربع پلاک ۳۹۲ فرعی از ۵۸ اصلی  شهرستان جعفرآباد خریداری به وسیله سند رسمی شماره 

۲۰۷۳۰ مورخ ۱۴۰۰/۰۵/۱۷ دفترخانه ٩٦ قم )م الف۱۷۲۸۰(
۲- رای شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۵۰۰۰۰۷۴ مورخ ۱۴۰۲/۰۲/۲۵ پرونده کلاسه ١٣٩٩١١٤٤٣٠۰۰۵۰۰۰۰۳۲ آقای حجت اکبری فرزند اسد به کدملی ٠٣٨٦٧٧٩٢٥٢ 

نسبت به ششدانگ یک باب خانه به مساحت ۲۱۷/۵ مترمربع، پلاک فرعی از ۵۵ اصلی شهرستان جعفرآباد خریداری به وسیله مبایعه نامه عادی )م الف۱۷۲۸۱(
۳- رای شماره ۱٤٠٢٦۰۳۳۰۰۰۵۰۰۰۰۳۲ مورخ ۱۴۰۲/۰۱/۲۸ پرونده کلاسه ١٤٠١١١٤٤٣٠۰۰۵۰۰۰۰۱٦ خانم زهره روستا فرزند محمد به کدملی ۰۳۸۳۱۰۵۰۱۳ 
نسبت به ششدانگ یک باب خانه به مساحت ۱۴۷/۳۰ مترمربع پلاک فرعی از ٥٥ اصلی شهرستان جعفرآباد خریداری به وسیله مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از 

امامقلی محمدی )م الف۱۷۲۸۲(
۴- رای شماره ۱٤۰۲۶۰۳۳۰۰۰۵۰۰۰۰۷۱ مورخ ۱۴۰۲/۰۲/۲۵پرونده کلاسه ١٤٠٠١١٤٤٣۰۰۰۵۰۰۰۰٦٧ خانم/آقای سید حسین حسینی پور فرزند سید رسول 
به کدملی ۰۳۷۱۵۷۴۵۵۲ نسبت به ششدانگ یک باب خانه مسکونی به مساحت ۳۱۴/۵۷ متر مربع پلاک فرعی از ۵۵ اصلی شهرستان جعفرآباد خریداری به وسیله مبایعه 

نامه عادی )م الف۱۷۲۸۳(
۵- رای شماره ۱٤٠٢٦٠٣۳۰۰۰۵۰۰۰۰۳۲ مورخ ۱۴۰۲/۰۱/۲۸پرونده کلاسه ١٤٠١١١٤٤٣٠۰۰۵۰۰۰۰۱٦ خانم زهره روستا فرزند محمد به کدملی ۰۳۸۳۱۰۵۰۱۳ 
نسبت به ششدانگ یک باب خانه به مساحت ۱۴۷/۳۰ مترمربع پلاک فرعی از ۵۵ اصلی شهرستان جعفرآباد خریداری به وسیله مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از 

امامقلی محمدی )م الف۱۷۲۸۴(
۶- رای شماره ۱٤۰۲۶۰۳۳۰۰۰۵۰۰۰۰٦٩ مورخ ۱۴۰۲/۰۲/۲۵پرونده کلاسه ١٤٠٠١١٤٤٣٠٠٠٥٠٠٠٠٦٧ آقای سید جواد حسینی پور فرزند سید رسول به کدملی 
٠٣٨٦٧٨٤٣٧۱ نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۳۱۲/۷۲ متر مربع پلاک فرعی از ٥٥ اصلی شهرستان جعفرآباد خریداری به وسیله 

مبایعه نامه عادی. )م الف۱۷۲۸۵(
۷- رای شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۵۰۰۰۰۷۰ مورخ ۱۴۰۲/۰۲/۲۵پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۵۰۰۰۰۶۷ آقای سید علی حسینی پور فرزند سید رسول به کدملی 
٠٣٨٥٦٩٦٠٢٧ نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ٣١٤.٣١ متر مربع پلاک فرعی از ۵۵ اصلی شهرستان جعفرآباد خریداری به وسیله 

مبایعه نامه عادی )م الف۱۷۲۸۶(
۸- رای شماره ۱٤٠٢٦۰۳۳۰۰۰۵۰۰۰۰۷۲ مورخ ۱۴۰۲/۰۲/۲۵پرونده کلاسه ١٤٠٠١١٤٤٣۰۰۰۵۰۰۰۰٦٧ آقای سید رسول حسینی پور فرزند سید اکبر به کدملی 
۰۳۸۳۰۹۴۰۲۱ نسبت به ششدانگ یک باب خانه مسکونی به مساحت ۳۰۷/۷۶ متر مربع پلاک فرعی از ۵۵ اصلی شهرستان جعفرآباد خریداری به وسیله مبایعه نامه عادی 

)م الف۱۷۲۸۷(
۹-رای شماره ۱٤۰۲۶۰۳۳۰۰۰۵۰۰۰۰۷۳ مورخ ۱۴۰۲/۰۲/۲۵پرونده کلاسه ١٤٠١١١٤٤٣٠۰۰۵۰۰۰۰۱۷ خانم سیده زهرا موسوی فرزند سید قشم به کدملی 
۰۳۸۳٠٦٢٨٩٦ نسبت به ششدانگ یک باب خانه که درآن احداث بناشده به مساحت ۹۳ متر مربع، پلاک فرعی از ۵۵ اصلی شهرستان جعفرآباد خریداری به وسیله مبایعه 

نامه عادی.)م الف ۱۷۲۸۹(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب 
در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد واملاک 
جعفریه تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره 

تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و جهان اقتصاد(
تاریخ انتشار اول: ۱۴۰۲/۰3/۲۲  
تاریخ انتشار دوم: ۱۴۰۲/۰۴/۰6
محمدرضا خدایاری- رئیس ثبت اسناد و اماک شهرستان جعفرآباد

آگهی موضوع ماده 3 قانون وماده ۱3 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی اداره ثبت اسناد واملاک جعفریه

معاون اول قوه قضائیه گفت: وقتی می گویند کنترل فضای 
سازمان  اطلاعات،  وزارت  که  می کنند  تصور  مردم  مجازی 
اطلاعات سپاه و سازمان های امنیتی به دنبال کنترل تلفن مردم 
هستند اما این موضوع درست نیست و نظام امنیتی آنقدر بیکار 

نیست که بخواهد تلفن های مردم را کنترل کند.
 - حجت الاسلام والمسلمین محمد مصدق معاون اول قوه 
قضائیه روز سه شنبه ۳۰ خرداد به مناسبت هفته قوه قضائیه از 
خبرگزاری جمهوری اسلامی »ایرنا« بازدید و ضمن دیدار با علی 
مختلف  بخش های  از  بازدید  و  سازمان  این  مدیرعامل  نادری 
تحریریه خبر، در نشست خبری با خبرنگاران ایرنا نیز مطالبی 

درباره اقدامات قوه قضائیه ارائه کرد.
نگاه قوه قضائیه به موضوع فضای مجازی چیست و آیا 

در این خصوص برنامه ریزی دارید؟
نگاه قوه قضائیه درباره فضای مجازی بد به جامعه منتقل شده 
است؛ تصور جامعه این است که قوه قضائیه یک طرف و مردم 
هم یک طرف قرار دارند و قصد مسدود کردن فضای مجازی 
از سوی قوه قضائیه مطرح است اما تصور اینگونه نیست. قوه 
قضائیه برای ارتقای فضای مجازی و استفاده بهینه از این فضا 
هر امکاناتی داشته باشد در اختیار جامعه قرار می دهد. امروز 
قوه قضائیه یکی از مدعیان این قضیه است که باید از فضای 
مجازی برای همه فعالیت ها استفاده شود. نکته  مورد توجه در این 
قضیه ضرر و آسیب های وارده از طریق فضای مجازی به جامعه 
است که اگر این آسیب ها دیده شود با مردم مشکل نخواهیم 
داشت. پدر خانواده حتما این مساله را قبول خواهد کرد که 
قوه قضائیه به دنبال این موضوع است. وقتی می گویند کنترل 
فضای مجازی مردم تصور می کنند که وزارت اطلاعات، سازمان 

اطلاعات سپاه و سازمان های امنیتی به دنبال کنترل تلفن مردم 
هستند اما این موضوع درست نیست و نظام امنیتی آنقدر بیکار 
نیست که بخواهد تلفن های مردم را کنترل کند. دستگاه قضائی 
با همکاری دولت با استفاده از نظریات نخبگان لایحه ای درباره 
فضای مجازی تدوین خواهد کرد. در سفری که به خارج از کشور 
داشتم و در یک نشست شرکت کردم، رئیس قوه قضائیه آن کشور 
که کشوری اسلامی نبود، مسئله ای را مطرح کرد این بود که 
امروز فضای مجازی خانواده ها را تهدید می کند؛ بنابراین فضای 
مجازی ارتباطی به دین و اسلام و جمهوری اسلامی ندارد بلکه در 
واقع؛ دنبال این هستیم که تهدیدها و آسیب هایی که در فضای 
مجازی وجود دارد، کاهش دهیم که ممکن است این آسیب ها 
پنج تا ۱۰ درصد باشد تا ۹۰ درصد فضای درست مجازی را مردم 

و خانواده ها با خیال آسوده استفاد کنند.
از  خارج  رفتارهای  سلبریتی  و  شاخص  افراد  برخی 
چهارچوب در فضای حقیقی و مجازی دارند؛ سیاست قوه 

قضائیه در رابطه به این افراد چیست؟
مصدق: سیاست قوه قضائیه ابتدا تذکر به این افراد است؛ 
وقتی عنوان سلبریتی را مطرح کردید یعنی این فرد اگر بازیگر یا 
بازیکن است یا به هر دلیلی در صنف خاص خود چهره شده است 
اما توجه داریم ایرانی و متعلق به این مرز و بوم است و ممکن است 
اشتباه کرده باشد؛ سیاست دستگاه قضائی این است که ابتدا به 
این افراد تذکر می دهد. بسیاری از این افراد می پذیرند و احساس 
کردیم این کار ما درست است چون زمانی که می پذیرند دیگر 
تکرار نمی کنند و تمام می شود اما مواردی بوده است که برخی 
افراد به ندرت لجاجت می کنند و قوه قضائیه براساس قانون با آنها 

برخورد می کند.

سال گذشته حدود ۹۰ هزار نفر از سوی رهبر معظم 
انقاب مورد عفو قرار گرفتند؛ قوه قضائیه با چه تدبیری 

پیشنهاد این عفو گسترده را اعام کرده است؟
نگاه کلی مدیریت در قوه قضائیه، نگاه پدرانه نسبت به کل 
جامعه ۸۵ میلیون نفری است؛ صرف نظر از اینکه فردی بزهکار، 

بزه دیده، شاکی و متهم، خواهان یا خوانده باشد
مصدق: امروز نگاه کلی مدیریت در قوه قضائیه، نگاه پدرانه 
نسبت به کل جامعه ۸۵ میلیون نفری است؛ صرف نظر از اینکه 
فردی بزهکار، بزه دیده، شاکی و متهم، خواهان یا خوانده باشد؛ 
نگاه قوه قضائیه پدرانه و حل مشکل است. با توجه به حوادثی 
که رخ داد احساس کردیم در این اتفاقات بسیاری از افرادی که 
تحت تعقیب قرار گرفته و بازداشت بودند؛ بسیاری از آنها ممکن 
است بی گناه باشند و طیف گسترده ای از آنها هم ممکن است 
فریب خورده باشند که این موضوع در تحقیقات هم مشخص 
شد. به جزء تعداد کمی که افراد شرور بودند و با بیگانگان ارتباط 
داشتند و هدایت اغتشاشات را برعهده داشتند، احساس کردیم 
هستند  ما  خود  فرزندان  شدند  دستگیر  که  افرادی  همه  که 
یعنی اینها افرادی نیستند که باید حتما آنها را مجازات کنیم. در 
نشست ها این موضوعات مطرح و ریاست قوه قضائیه پیشنهاد 
کرد و با یک مقدمه ای وضعیت همه افراد را به رهبر معظم انقلاب 
توضیح داد که شرایط افراد مورد عفو، به این ترتیب است البته 
استثنا شده  بیگانگان  با  مرتبطان  و  دارای سابقه، شرور  افراد 
بودند. همه می دانیم که رهبر معظم انقلاب نیز همواره نگاه 
پدرانه نسبت به جامعه دارند و حتی نسبت به برخی افراد که رفتار 
هنجارشکنانه دارند با نگاه پدرانه این افراد را مورد عفو قرار دادند. 
اگرچه در پی عفو اخیر، دشمن از این قضیه بسیار ناراحت شد؛ 

چون عفوشدگان به آغوش جامعه بازگشتند در حالی که دشمن 
می خواست این افراد زندانی باشند و ۹۰ هزار نفر از این جامعه 
بُریده شوند. بعضی از دوستان ناآگاه به علت جهل و ناآگاهی 
آزاد  را  افراد  این  قوه قضائیه  که چرا  کردند  اعلام  اول  روزهای 
کرده است اما اگر آنها می دانستند که با چه نگاهی این افراد آزاد 

شده اند به طور قطع آنها هم متقاعد می شدند.
در زمینه ارتباط دستگاه قضائی و دولت برای افزایش 
حقوق و وضعیت رفاهی کارکنان دستگاه قضائی و میزان 
هماهنگی با دولت در این زمینه چه اقداماتی صورت گرفته 

است؟
مصدق: در زمان ابلاغ سیاست های کلی برنامه هفتم توسعه 
که مورد تایید رهبر معظم انقلاب قرار گرفت، تاکید شده است 
درباره بودجه قوه قضائیه »تثبیت« و »تقویت« بودجه مدنظر 
قرار گیرد. اما تثبیت چیست؟ در برنامه ششم توسعه ۲.۹ دهم 
بودجه کل کشور به قوه قضائیه اختصاص داده شد و تثبیت یعنی 
اینکه از این میزان نباید کمتر باشد و تقویت یعنی اینکه بودجه 
بیشتر شود؛ حال منتظر هستیم که دولت در برنامه هفتم توسعه 
چه خواهد کرد اما در این زمینه از شخص رئیس جمهور به خاطر 
قدردانی می کنم همچنین  قوه قضائیه  به موضوعات  اشراف 
کمال تشکر را از معاون اول رئیس جمهور به خاطر ارتباط خوب 
با دستگاه قضائی دارم؛ آقای مخبر بسیاری از مشکلات عدلیه 
را بدون رعایت فرایند و تشریفات اداری حل کرده است. گاهی 
نگاه های  موضوع  به  جهل  خاطر  به  پایین  سطوح  در  اوقات 
دیگری می شود که ما باید آنها را حل کنیم. اکنون برنامه هفتم 
توسعه به مجلس رفته است و باید ببینیم نمایندگان با عبارت 

»تثبیت« و »تقویت« بودجه دستگاه قضا چه خواهند کرد.

معاون اول قوه قضائیه :

نظام امنیتی بیکار نیست که تلفن های مردم را کنترل کند
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پیروان علی، ... چون تاریکی شب آنان را فراگیرد، 
زمین را فرش خود می سازند و پیشانی هایشان را بر 

خاك می گذارند. بسیار سجده می کنند، فراوان اشك 
می ریزند، فراوان دعا می کنند و فراوان می گِریند..

سه شنبه -6 تیر ماه 1402 - سال بیست وششم- شماره 5754

الخصال : ص ٤٤٤ ح ٤٠

 عروسی هزار رنگ بختیاری و قشقایی

استاندار قم گفت:  فاز اول شهرک پرنیان قم با متراژ ۲ هزار هکتار با الگوی شهرسازی 
ایرانی اسلامی و تلفیق اشتغال و مسکن در دولت سیزدهم ساخته خواهد شد. 

سیدمحمدتقی شاهچراغی در جلسه بررسی مشکلات شهرک پرنیان که با حضور 
برخی مدیران کل دستگاه های دولتی در سالن امام جواد )ع( استانداری قم برگزار شد، 
اظهار کرد: شهرک پرنیان مساحت ۱۷ هزار هکتاری دارد، در مطالعات صورت گرفته 
مقرر شد ۲ هزار هکتار آن در فاز اول مورد استفاده قرار بگیرد. وی ادامه داد: مجموعه 
استان به دنبال ایجاد شهرکی مسکونی و صنعتی است که بتوان از این ظرفیت به خوبی 
استفاده کرد. توصیه ما این است که این شهرک صرفا به حوزه نهضت ملی مسکن 
اختصاص داده نشود و مسائل گوناگونی مانند طرح جوانی جمعیت، مولدسازی، 
ایجاد واحدهای صنعتی وغیره در این شهرک جانمایی شود. استاندار قم تصریح کرد: 
موضوع مهمی که ابتدا باید نظر گرفته شود بحث تامین آب این شهرک است. باتوجه 
به اینکه به دنبال این هستیم در این شهرک واحدهای صنعتی ایجاد کنیم ابتدا باید به 
این موضوع توجه شود که آیا توان آماده سازی زیرساخت های مربوطه به این موضوع 
قابلیت اجرا دارد. شاهچراغی با بیان اینکه در بحث تامین برق و گاز این شهرک با 
چالش  مهمی مواجه نیستیم گفت: همه ابعاد به درستی و با نظرات کارشناسی باید 
مورد بررسی قرار بگیرد. اگر در بحث تامین آب مشکلی نداشته باشیم، در بحث تامین 

گاز و برق این شهرک با مشکل غیرقابل حل نشدنی مواجه نخواهیم شد.
وی در ادامه تاکید کرد: عملیات اجرایی این شهرک بعد از تایید شورای توسعه و 
برنامه ریزی استان و شورای عالی معماری و شهرسازی کشور آغاز خواهد شد و این 

شهرک با الگوی شهرسازی ایرانی اسلامی و تلفیق اشتغال و مسکن ساخته خواهد 
شد. استاندار قم در پایان گفت: مطالعات زیرساختی این شهرک از دهه ۸۰ آغاز 
شده است و به لطف خدا در دولت مردمی عملیات اجرایی و آماده سازی آن انجام 

خواهد شد، این شهرک ظرفیت خوبی دارد که باید به آن توجه کرد.
گفتنی است موقعیت مکانی پیش بینی شده برای شهرک پرنیان، جنوب غربی شهر 

قم در جاده قم به نیزار است.

استاندار قم: 

شهرک پرنیان با تلفیق الگوی اشتغال و مسکن ساخته می شود

امیرآبادی میزان حقوق وهزینه های دفاتر خود را اعلام کرد
احمد امیرآبادی فراهانی نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی گفت : من در حوزه انتخابیه خود ۸ 
دفتر دارم که ۳ دفتر در قم و ۵ دفتر در شهرستان های دیگر استان است و ۳۳ کارمند در دفاتر بنده مشغول 
به کار هستند که ۱۰ نفر آنها از کارمندان دولت هستند و هزینه همه این دفاتر و ۲۳ کارمند باید از محل ۵۳ 
میلیون تومانی که ماهانه به حسابم واریز می شود پرداخت کنم.وی اظهار داشت: هر نماینده می تواند ۵ نفر از 
کارمندان خود را از بین کارکنان دولت انتخاب کند و با توجه به اینکه من نماینده معین نماینده مستعفی قم 
هستم می توانم ۱۰ کارمند را به عنوان کارمندان دفتر و مشاوران خود داشته باشم.امیرآبادی خاطرنشان کرد: با 
این حساب از ۳۳ کارمند ۱۰ نفر از بین کارمندان دولت هستند و حقوق ۲۳ کارمند دیگر را باید خودم پرداخت 
کنم.بنابراین مجموع واریزی نماینده های مجلس به طور متوسط از ۸۰ تا ۱۰۰ میلیون تومان خواهد که تنها 
حدود ۲۰ میلیون تومان از این مبلغ برای حقوق شخصی نماینده ها است و مابقی هزینه دفاتر و مشاورین و 

مسوولین دفتر و هزینه های جاری مانند رفت و آمدها و ... است.

ثبت بیش از ۶۰۰ زمین لرزه در خرداد
شبکه های لرزه نگاری مرکز لرزه نگاری کشوری وابسته به مؤسسه ژئوفیزیک دانشگاه تهران در خرداد ماه 
۱۴۰۲ تعداد ۶۰۱ زمین لرزه را ثبت کردند. این زمین لرزه ها در نواحی مختلف ایران و نواحی مرزی رخ داده 
و توسط شبکه های لرزه نگاری ثبت و تعیین محل شده اند. در خردادماه ۱۴۰۲ تعداد ۱۰ زمین لرزه با بزرگی 
بیش از ۴.۰ در داخل کشور توسط مرکز لرزه نگاری کشوری به ثبت رسیده است که بزرگ ترین آن ها دو 
زمین لرزه به بزرگی یکسان ۴.۹ در مقیاس امواج درونی زمین در سراب واقع در استان آذربایجان شرقی به 
تاریخ یک خرداد و دیگری در تاریخ ۳۱ خرداد در منطقه فارغان در استان هرمزگان رخ داده است. از لحاظ 
آماری ۵۵۲ زمین لرزه با بزرگی کوچک تر از ۳، تعداد ۳۹ زمین لرزه با بزرگی بین ۳و۴ و تعداد ۱۰ زمین لرزه 
با بزرگی بین ۴ و ۵ بوده است. استان آذربایجان غربی با ۸۲ زمین لرزه ثبت شده دستگاهی بالاترین آمار 
زمین لرزه ثبت شده در خردادماه ۱۴۰۲ را به خود اختصاص داده است و پس از آن استان های خراسان رضوی 
و خراسان جنوبی به ترتیب با ۷۰ و ۴۷ زمین لرزه قرار دارند.مرکز لرزه نگاری کشوری در خردادماه امسال ۹ 
زمین لرزه در استان تهران ثبت کرده است که بزرگترین آنها با بزرگی ۲.۳ در مقیاس امواج درونی زمین در 

ارجمند بوده است.

ثبت روزانه 12 میلیون تراکنش خرید نان در کشور 
محمد جلال مشاور وزیر اقتصاد در حاشیه کارگروه آرد و نان استان مرکزی در گفت و گوی اختصاصی با 
ایرنا، افزود: بیش از ۹۸ درصد نان تولیدی در کشور به صورت یارانه ای به مردم عرضه می شود که معادل ۱۰ 
درصد تراکنش های شبکه پرداخت کشور است.وی در پاسخ به اقدامات انجام شده وزارت اقتصاد در راستای 
جلوگیری از هدر رفت آرد یارانه ای نیز گفت: طرح هوشمند سازی یارانه آرد و نان در راستای جلوگیری از هدر 
رفت آرد یارانه ای اجرا شده که براساس ارزیابی ها و بررسی های انجام شده موفقیت چشمگیری نیز داشته 

است.مشاور وزیر اقتصاد گفت: روزانه حدود ۱۲ میلیون تراکنش خرید نان در کشور ثبت می شود.

معصومه آباد سفیر ایران در فنلاند شد
به پیشنهاد وزیر امور خارجه و تایید ریاست جمهوری معصومه آباد به عنوان سفیر ایران در فنلاند انتخاب 
شد.او قرار است جایگزین فروزنده ودیعتی شود.آباد پیش از این عضو شورای شهر تهران بود.او پنجمین سفیر 
زن بعد از پیروزی انقلاب اسلامی ایران است.مرضیه افخم سفیر پیشین ایران در مالزی، افسانه نادی پور سفیر 
ایران در دانمارک، فروزنده ودیعتی سفیر ایران در فنلاند، حمیرا ریگی سفیر ایران در بروئنی، سفیران زن ایران 

بعد از انقلاب هستند.

سلاح ورزی: استعفا را 1۰۰ درصد تکذیب می کنم
حسین سلاح ورزی استعفا از ریاست اتاق بازرگانی ایران را تکذیب کرد.صبح روز دوشنبه برخی از کانال های 
خبری از استعفای سلاح ورزی خبر دادند. اما او در گفت وگو با خبرنگار اقتصاد آنلاین این خبر را ۱۰۰ درصد 

تکذیب کرد و گفت ما از صبح امروز در محل کار حاضریم و استعفا را ۱۰۰ درصد تکذیب می کنم.

وعده غذایی رایج در چین چهار وعده است نه دو وعده!
مجیدرضا حریری رئیس اتاق بازرگانی ایران و چین در واکنش به اظهارات مصباحی مقدم، عضو مجمع 
تشخیص مصلحت نظام نوشت: جناب آقای مصباحی مقدم! احتراما به اطلاع میرساند وعده غذایی رایج در 
چین ۴ وعده است.غلامرضا مصباحی مقدم عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام گفته بود: "مردم چین قانع 

هستند و به یکی دو وعده غذا در شبانه روز اکتفا می کنند، اما مردم ما اینگونه نیستند"

 مدیرکل دامپزشکی استان قم:

اصول بهداشتی در مجتمع های دامشهر و لبن 
رعایت نمی شود

و  مدیرکل دامپزشکی استان قم گفت: رعایت اصول بهداشتی و قرنطینه ای در مجتمع های دامشهر 
لبن مناسب نیست که این می تواند باعث متضرر شدن دامدار شود. حسن توحیدی مهر افزود: تراکم بالا، 
نزدیکی واحدهای دامی به یکدیگر، دپوی نامناسب کود و فضولات حیوانی، تردد افراد غیرمرتبط با پرورش 
در مجتمع ها، تغییر کاربری های غیرمجاز، وجود سگ های بلاصاحب و ولگرد از جمله مشکلات مجتمع های 
مذکور می باشد. وی اضافه کرد: عدم مدیریت یکپارچه، ورود و خروج گسترده و بدون مجوز دام و دفن غیر 
اصولی و غیر بهداشتی لاشه دام های تلف شده از دیگر مشکلات مجتمع های دامشهر و لبن است. وی ادامه 
داد: در بعضی از واحدها اصول بهداشتی و نگهداری دام خوب و در بعضی رعایت چندانی نمی شود. توحیدی 
مهر خاطرنشان کرد: رسیدگی به موارد فوق بر عهده مدیریت مجتمع بوده و علی رغم جلسات برگزار شده، 
مکاتبات و پیگیری موارد، کماکان مشکلات و معضلاتی وجود دارد. وی تصریح کرد: آموزش چهره به چهره 
توسط اکیپ های دامپزشکی مراجعه کننده برای خون گیری و تست "سل" در مجتمع لبن و همچنین اکیپ 
دامپزشکی مراجعه کننده برای کانون های بیماری در مجتمع های لبن و دامشهر، نصب بنر و ارسال پیامک 
هشدار رخداد بیماری و رعایت اصول بهداشتی از جمله اقدامات دامپزشکی می باشد. گفتنی است شهرک 

صنعتی دامشهر قم به مساحت ۶۶۴ هکتار، در سال ۷۵ در کیلومتر ۱۳ محور قم - جعفریه احداث شد.

فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

 کشف محموله پوشاک قاچاق  
فرمانده انتظامی استان از کشف مقادیر قابل توجهی پوشاک قاچاق به ارزش ۳ میلیارد ریال از یک 

دستگاه خودروی پژو ۴۰۵ در این استان خبر داد .
سردار  محمد رضا میرحیدری اظهارداشت: مأموران پلیس امنیت اقتصادی فرماندهی انتظامی استان 
در عوارضی "دستجرد – ساوه " یک دستگاه خودروی "پژو ۴۰۵" را به دلیل حمل بار قاچاق توقیف کردند. 
وی افزود: در ادامه طی هماهنگی با مقام قضائی استان خودروی موصوف برای بررسی دقیق تر به پلیس 
امنیت اقتصادی استان منتقل و در بازرسی صورت گرفته " مقادیر قابل توجهی پوشاک در انواع مختلف 
" فاقد مجوز و قاچاق کشف شد. سردار میرحیدری ادامه داد: برابر اعلام نظریه کارشناسان ارزش ریالی 
کالاهای مکشوفه ۳ میلیارد ریال برآورد شده است. فرمانده انتظامی استان قم اضافه کرد: در این رابطه 
یک نفر دستگیر و متهم به همراه پرونده تشکیل شده برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی شد.

توقیف یک دستگاه تریلی و کشف ۲۴ تن چوب قاچاق
سردارمیرحیدری  در ادامه از کشف ۲۴ تن چوب قاچاق در استان خبرداد و گفت: ماموران یگان 
تکاوری استان یک دستگاه تریلی حامل چوب قاچاق را در عوارضی قم- گرمسار متوقف کردند. فرمانده 
انتظامی استان قم، افزود: در بازرسی از داخل تریلی توقیف شده، ۲۴ تن انواع چوب قاچاق و فاقد 
هرگونه مجوز کشف و یک نفر در این رابطه دستگیر شد. وی گفت: متهم به همراه خودرو توقیفی و کالای 
قاچاق برای سیر مراحل رسیدگی به مرجع ذیصلاح تحویل شد. میرحیدری تصریح کرد: شهروندان می 
توانند هرگونه گزارشات خود را از طریق سامانه ۱۱۰ مرکز فوریت های پلیسی و یا از طریق سامانه ۱۹۷ 

دفتر نظارت همگانی اعلام کنند.
 

رئیس پلیس راه استان قم خبر داد:

برای کاهش تصادفات جاده شهر دستجرد
 باید تعریض شود

رئیس پلیس راه استان قم گفت: یکی از محورهایی که چندین سال به صورت پیاپی شاهد تصادف 
هستیم محور دستجرد است و یکی از مطالبات پلیس راه این بود که عرض جاده بیشتر شود.

سرهنگ مختار پناهی در گفتگویی اظهار داشت : جاده قدیم قم سلفچگان یک جاده فرعی بود که 
اخیراً ارتقا یافته است و پیمانکاران راهداری در حال تعریض پل ها هستند و قرار است عرض جاده به ۹ 
متر ارتقا پیدا کند. رئیس پلیس راه استان قم در پاسخ به این سؤال که برخی از محورها  که فاقد تابلو است 
تکلیف راننده چیست؟ گفت: طبق آیین نامه راهنمایی ورانندگی محورهای اصلی که فاقد تابلو راهنمایی 
و علائم هستند سرعت مجاز در روز ۹۵ کیلومتر و سرعت مجاز در شب ۸۵ کیلومتر و در جاده های فرعی 
سرعت مجاز ۸۵ کیلومتر در روز و ۷۵ کیلومتر در شب است. پناهی ادامه داد: یکی از محورهایی که 
چندین سال به صورت پیاپی شاهد تصادف هستیم محور دستجرد است و یکی از مطالبات پلیس راه این 
است که این محور ارتقا پیدا کند و عرض جاده بیشتر شود و در حال انجام است تا شاهد کاهش حوادث 

در این محور باشیم ، پیگیر هستیم تا تابلوهای راهنمایی توسط راهداری در این محور نصب شود.

مدیرکل تشخیص و وصول درآمد شهرداری قم خبر داد:

تشکیل کمیته فنی تعیین تکلیف آرای 
قلع در مناطق هشتگانه

مدیرکل تشخیص و وصول درآمد شهرداری قم گفت: کمیته فنی تعیین 
تکلیف آرای قلع بنا در راستای اجرای بند ت تبصره ۶ قانون بودجه در مناطق 

هشتگانه تشکیل شد. 
محمد وحیدنیا در ارتباط به بحث بند ت تبصره ۶ قانون بودجه اظهار داشت: 
این قانون در خصوص آرای قلع قطعی شده تا پایان سال ۱۴۰۰ گره گشایی 

خوبی برای شهروندان دارد. 
بند ت  راستای  افزود: در  قم  و وصول درآمد شهرداری  مدیرکل تشخیص 
تبصره ۶ قانون بودجه کشور، یک کمیته در شهرداری تشکیل شد که وظیفه 
آن بعد نظارتی بر اجرای کار بود که معاونت شهرسازی، اداره کل درآمد، اداره 
کل حراست، اداره کل حقوقی و اداره کل بازرسی شهرداری قم اعضای این 

کمیته هستند. 
وی بیان کرد:معادل همین کمیته در مناطق تشکیل شده که متشکل از 
مدیر منطقه، حراست، بازرسی و مدیر شهرسازی منطقه است؛ در این کمیته 
پرونده هایی که مشمول این بند قانون است احصا و بررسی های لازم انجام 

می شود. 
وحیدنیا عنوان کرد: پس از آن که در کمیته فنی منطقه مورد بررسی قرار 
گرفت و تائید شد، به کمیته اصلی می آید ، این کمیته نظراتی را که کمیته فنی 
منطقه داده است، نظارت می کند و اگر مطابق قانون، دستورالعمل وزارت کشور 
و قانون بودجه بود، دستور می دهند که مراحل بعدی که بحث پرداخت جریمه 

و عوارض است انجام شود.
وی خاطرنشان کرد: این قانون بی سابقه ای است که توسط مجلس محترم 
شورای اسلامی تصویب شد؛ مطابق این قانون قرار بر این است که تمام آرای 
قلع صادرشده توسط کمیسیون های ماده ۱۰۰ و تا پایان سال ۱۴۰۰ قطعی 
شده، بررسی مجدد شوند تا شهروندان بتوانند از این فرصت قانونی برای گرفتن 

پایان کار و سند قطعی ملک استفاده کنند. 
که  شرایطی  اگر  گفت:  قم  شهرداری  درآمد  وصول  و  تشخیص  مدیرکل 
مدنظر قانون گذار است، که بحث های اصول فنی سه گانه شهرداری به شمار 
می رود رعایت شود، معارض و شاکی نداشته باشد، مجدداً مطابق ترتیبات 
مشخص شده در قانون و دستورالعمل وزارت کشور عوارض و جریمه را پرداخت 

کنند و رأی قلع به جریمه تبدیل شود. 
وی افزود: این قانون، بی سابقه بهترین فرصت برای شهروندان است که از آن 
استفاده کنند و ملک شان را تعیین تکلیف کنند، چرا که وقتی رأی قلع روی 
پرنده ای صادر می شود، آن ملک دیگر قابلیت خریدوفروش ندارد و مراحل 

قانونی به سختی انجام می شود. 
وحیدنیا بیان کرد: این ظرفیت اکنون در قانون به وجود آمده که مالکین با 
مراجعه به شهرداری پرونده ملک خود را دوباره روی روال انداخته و پس از سیر 
مراحل اداری، و تائید کارشناسان دادگستری، ملک از حالت رأی کمیسیون 

ماده ۱۰۰ قلع خارج شود. 
وی عنوان کرد: درزمینهٔ اجرای این قانون و تعیین تکلیف املاک، وارد بُعد 
درآمدی نشده ایم. اگر قرار باشد این موضوع در بودجه شهرداری جایی باز کند، 
باید برآوردی از حجم املاک در این حوزه وجود داشته باشد که این موضوع پس 

از مراجعه شهروندان و بازدید از املاک ممکن خواهد بود. 
مدیرکل تشخیص و وصول درآمد شهرداری قم اظهار داشت: نکاتی در این 
قانون در نظر گرفته شده که باید حتماً توسط شهروندان رعایت شود. اول این که 
حتماً مالکین باید مراجعه کنند، چراکه شرط استفاده از این ظرفیت حضور 
مالک به جهت رسیدگی پرونده است، پرداخت نقدی که باید صورت بگیرد و 

نمی توانیم آن را تقسیط کنیم. 
وحیدنیا بیان کرد: همچنین تا پایان آذرماه سال جاری فرصت تسویه بدهی 

است و اگر بعد از این تاریخ باشد، مشمول این مقررات نخواهد بود.
 

مسئول امور بانوان شهرداری قم مطرح کرد:

ورود جدی شهرداری به بحث
 توانمند سازی و اشتغال بانوان 

مسئوول امور بانوان شهرداری قم با اشاره به مسئله توانمند سازی بانوان و 
حوزه اشتغال بانوان تاکید کرد: در این حوزه به صورت جدی ورود کرده ایم و 

امیدواریم به زودی شاهد اتفاقات خوبی در این حوزه و در شهر قم باشیم.
زهرا کرمانی در مراسم آغاز ورزش صبحگاهی در بوستان پروانه در پردیسان 
با اشاره به اهمیت و جایگاه زنان در جامعه اظهار داشت: امروز باید توجه ای 
ویژه به جایگاه زنان در جامعه و خانواده داشت و برای سلامت و شادی و نشاط 

آنها تلاش کنیم.
وی از تشکیل واحد امور بانوان در شهرداری قم خبر داد و افزود: بیش از یک 
سال است که با شکل گیری این نگاه و توجه ویژه به زنان اقدام کرده و در این 

راستا برنامه های زیادی در دو حوزه دنبال میشود.
مسئوول امور بانوان شهرداری بخش نخست برنامه های خود را منوط به  
کارمندان بانو مشغول به کار در شهرداری دانست و بیان کرد: بخشی از برنامه ها 
مربوط به پیگیری مطالبات بانوان شاغل در شهرداری بوده و بخشی نیز مربوط 
به بانوان و دختران کارمندان شهرداری است که برای آنها در حوزه فرهنگی و 

اوقات فراغت و ورزش برنامه ریزی می شود.
وی بخش دوم برنامه های شهرداری در حوزه بانوان را توجه به بانوان شهر 
عنوان کرد و گفت: با توجه به تشکیل کمیسیون زنان و خانواده در شورای 
اسلامی شهر قم برنامه ریزی های کلان برای زنان را در کمیسیون در پیش داریم 
که با توجه به فعالیت رئیس کمیسیون زنان و خانواده تصمیمات بزرگی در این 

حوزه گرفته می شود.
کرمانی ورزش بانوان را یکی از اولویت های حوزه بانوان اعلام و تصریح کرد: 
هر خانواده بر پایه بانوان و مادر خانواده می چرخد و در فرهنگ پذیری و نشاط و 
مدیریت خانواده باید نگاه به سمت شادی و نشاط و همچنین سلامت زنان باشد 

زیرا زنان تزریق کنند مسائل فرهنگی و سلامت به خانواده هستند.

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم خبرداد:

اجرای ۱۱ قرارداد در پروژه عمار یاسر 
به صورت هم زمان

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم گفت: در پروژه عمار یاسر ۱۱ قرارداد 
به صورت هم زمان در حال اجرا بوده و جابه جایی تأسیسات بدون مختل شدن 

خدمات رسانی به مردم در حال انجام است.
عباس حلوایی زاده در گفت وگویی به تشریح وضعیت پروژه فاز ۵ عمار یاسر 
پرداخت و اظهار داشت: اولویت مدیریت شهری در دو سال گذشته بر اتمام این 

پروژه و حل مشکلات تملکی آن بوده است.
وی افزود: در پروژه عمار یاسر ۱۱ قرارداد به صورت هم زمان در حال اجرا بوده 
و جابه جایی تأسیسات بدون مختل شدن خدمات رسانی به مردم در حال انجام 
بوده و بر اساس همین روال بخشی از کار در مدت زمان بیشتری انجام می شود.
معاون فنی و عمرانی شهرداری قم تصریح کرد: در عملیات روی سطح مسیر 
فقط جدول گذاری باقی مانده و تا دو ماه آینده آسفالت شده در ابتدا رو سطح 

پروژه عمار یاسر بازگشایی می شود.
وی وضعیت پیشرفت رمپ سطح زیر را نیز مورد توجه قرارداد و بیان کرد: این 
بخش از پروژه ۷ درصد پیشرفت داشته و عملیات حفاری داخل تونل ۱۰۰ 

درصد انجام شده است.
حلوایی زاده ادامه داد: جبهه خاک برداری از دو سمت آغازشده و به صورت 

هم زمان جدول گذاری، خاک برداری و دیوار سازی در حال انجام است.
وی تقسیم پروژه به خرد پروژه را در عملیات عمرانی غیرمعمول دانست و 
یادآور شد: برای تسریع در اجرای پروژه، عملیات اجرایی به چند خرد پروژه 

تقسیم شده تا در کمترین زمان فاز ۵ عمار یاسر به بهره برداری برسد.

مدیرکل گمرکات قم گفت:  از ابتدای سال جاری 
تا پایان خردادماه، ۷۲ میلیون و ۶۹۱ هزار و ۴۴ 
دلار کالا از طریق گمرکات این استان به بازارهای 

بین المللی صادر شده است. 
با اشاره به  اسفندیار دریکوندی در گفت وگویی 
جزییات بیشتر پیرامون وضعیت صادرات قم در سه 
ماه نخست امسال، بیان داشت: با توجه به پایش 
این میزان صادرات در قالب یک هزار  انجام شده 
و ۷۹۹ اظهارنامه و به وزن ۶۷ هزار و ۷۷۲ تُن از 

گمرکات استان صورت گرفته است.
وی با بیان این که عمده کالاهای صادراتی استان 
از  کالاها  این  گفت:  می شود،  مورد   ۳۵ شامل 
طریق گمرکات استان قم به ۳۰ کشور جهان صادر 

شده اند که عمده ترین آن ها به ترتیب شامل عراق، 
پاکستان، امارات متحده عربی، افغانستان، ترکیه، 
روسیه، ازبکستان،  سوریه، ارمنستان و ترکمنستان 
است. وی در ادامه با اشاره به جایگاه مهم گمرکات 
در رونق اقتصادی استان نیز افزود: در همین رابطه، 
درآمد کل گمرکات استان قم در سه ماهه نخست 
سال جاری از یک میلیون و ۷۷۰ هزار و ۵۱۱ میلیون 
ریال فراتر رفت که این رقم در مقایسه با مدت مشابه 

سال قبل بیش از ۷۹ درصد رشد داشت.
دریکوندی همچنین به وضعیت واردات استان 
در مدت سه ماهه نخست سال جاری نیز اشاره کرد 
و گفت: در این مدت ۱۰۳ میلیون و ۲۲۹ هزار و 
۷۵۹ هزار دلار کالا در قالب ۸۵۰ اظهارنامه و به وزن 

۱۹ هزار و ۱۹۵ تُن از طریق گمرکات استان قم وارد 
کشور شد. وی افزود: گمرکات قم در زمینه ترانزیت 
با سایر گمرکات کشور نیز عملکرد قابل توجهی دارد 
و در همین رابطه طی مدت یاد شده تعداد ۷۶۹ 
مورد کالا به وزن ۲۰ هزار و ۶۱۴ تُن به گمرکات 
استان وارد و تعداد ۴۳ مورد کالا به وزن ۵۱۵ تُن از 

آن خارج شد.
وی ادامه داد: در زمینه مقابله با پدیده قاچاق 
و  به وظایف خود عمل کرده  نیز گمرکات استان 
در همین راستا در سه ماه مورد نظر، ۱۳۹ پرونده 
مظنون به قاچاق به ارزش ۴۵۸ هزار و ۸۰۲ میلیون 
ریال در این اداره کل تشکیل شد و برای رسیدگی در 

اختیار مراجع قانونی قرار گرفت.

مدیرکل گمرکات استان قم خبرداد: 

صادرات ۷۲ میلیون دلار کالا از قم تا پایان خرداد

معاون اجتماعی سپاه علی بن ابی طالب )ع( استان قم از تشکیل ۳۴ خانه اعتماد 
برای مقابله با آسیب  های ناشی از مواد مخدر در قم خبر داد.

سرگرد پاسدار مهدی علی بابایی بعد از ظهر یکشنبه در همایش گرامیداشت سالروز 
جهانی مبارزه با مواد مخدر و تجلیل از فعالان این عرصه در سالن کرامت استانداری 
قم اظهار داشت: ۳۴ خانه اعتماد را با حضور ۵۰ کنشگر تشکیل داده ایم که در قالب 
آن ها مبارزه با اعتیاد و پیشگیری از آسیب های آن انجام شود. معاون اجتماعی سپاه 
قم با اشاره به تشکیل جلسات پیشگیری از اعتیاد در خانه های اعتماد گفت: ۱۰۰۰ 
کارگاه آموزشی در سال ۱۴۰۱ در این خانه ها برگزار شد و علاوه بر برگزاری کارگاه، مرکز 

مشاوره خانه اعتماد را نیز راه اندازی کردیم. وی ابراز داشت: در صدد هستیم مرکز 
حمایتی و صیانتی بزرگی را برای مقابله با آسیب های اعتیاد راه اندازی کنیم. معاون 
اجتماعی سپاه قم هم چنین کمک به خانواده معتادان در زمان به سر بردن معتاد در 
کمپ و افزایش جذب شبکه کشف معتادان متجاهر را از دیگر برنامه های سپاه جهت 
مقابله با اعتیاد ذکر کرد. علی بابایی افزود: سپاه در زمینه پیشگیری، صیانت و درمان 
اعتیاد تلاش کرده موضوعات تخصصی دنبال شود و علیرغم پژوهش های موجود به 
صورت میدانی وارد عمل شدیم و در ۱۰ کمپ با ۲۰۰ معتاد برنامه پژوهشی خود را 

انجام دادیم و خروجی پژوهش این شد که مراکز خانه اعتماد شکل گیرد.

معاون اجتماعی سپاه استان قم خبرداد:
تشکیل 3۴ خانه اعتماد برای مقابله با آسیب های اعتیاد

سرپرست اداره کل راه و شهرسازی استان قم گفت: در طول سال های اخیر ۲۰ 
پروژه بافت فرسوده قم در قالب بازآفرینی شهری عملیاتی شده است که از پیشرفت 

فیزیکی متغیر ۷۰ تا ۱۰۰ درصد برخوردار هستند. 
حسین زنجیرانی فراهانی صبح دوشنبه پنجم تیرماه طی جلسه ای بیان کرد: ادارات 
راه و شهرسازی استان ها بنا به وظایف ابلاغی و ذاتی خود و به عنوان دبیر ستاد 
بازآفرینی شهری، در گونه های مختلف بازآفرینی از جمله بافت تاریخی، بافت فرسوده 
و سکونت گاه های غیر رسمی تکالیفی برعهده دارند که اداره کل قم نیز در سال های 

گذشته در این قالب خدماتی ارائه کرده است.
وی یادآور شد: در شهر قم، یک هزار و ۵۸۷ هکتار بافت فرسوده، ۳۱۵ هکتار بافت 

تاریخی و دو هزار و ۱۶ هکتار سکونت گاه غیر رسمی وجود دارد.
زنجیرانی پروژه های بافت تاریخی را مورد توجه قرار داد و افزود: پروژه های کفسازی 
محور تاریخی فرهنگی - حد فاصل آب انبار لبچال تا خانه شاکری، شاه حمزه تا پامنار، 
آب انبار لبچال تا بیت النور، محوطه سازی بیت النور، پامنار تا درخت پیر، مرمت 
شهری گذر باغ پنبه در قالب کفسازی و جداره سازی، ساماندهی فضای عمومی و 
محلی گذر عشقعلی، ساماندهی امتداد محور امامزاده شاه حمزه تا پامنار از پروژه های 

تکمیل شده این اداره کل در بافت تاریخی شهر قم بوده است.
وی افزود: در سکونتگاه های غیر رسمی قم نیز پروژه هایی از جمله اجرای درمانگاه 
امام علی النقی )ع( در محله شادقلی خان، توسعه و تکمیل مرکز جامع سلامت خازنی 
در محله شیخ آباد، احداث درمانگاه امام حسین و احداث پروژه مدرسه فاطمیه- 
انارستان در شهرک فاطمیه، احداث اسکلت ساختمان الحاقی مدرسه سبز شادقلی 
خان)زمین قاسمیان(، بهسازی و اجرای آسفالت معابر محلات هدف بازآفرینی شهری 

قم که در سال های گذشته تکمیل و به دستگاه بهره بردار تحویل شده است.
با پیشرفت  آباد  آباد در خیابان شیخ  زنجیرانی اظهار کرد: احداث مدرسه شیخ 
فیزیکی ۷۰ درصد از پروژه های در دست اقدام اداره کل در سکونتگاه های غیر رسمی 

است که امیدواریم تا پایان سال به بهره برداری برسد.
زنجیرانی در پایان گفت: احداث مدرسه ثامن الحجج در خیابان آذر با پیشرفت 
درصد  با ۴۵  خاکفرج  محله  در  شماره ۱۳  کلانتری  احداث  درصد،  فیزیکی ۷۰ 
پیشرفت و احداث درمانگاه پیامبر اکرم)ص( در محله نوبهار با ۹۵ درصد پیشرفت 
فیزیکی از جمله پروژه های در حال احداث و ساخت اداره کل راه و شهرسازی استان 

قم در بافت فرسوده است.

سرپرست اداره کل راه و شهرسازی استان قم خبرداد:
ساخت و تکمیل ۲۰ پروژه بافت فرسوده در قالب بازآفرینی شهری

معاون محیط زیست انسانی سازمان حفاظت محیط  
زیست کشور، مهمترین چالش های زیست محیطی 
کشور را در پنج محور آب، گرد و غبار و آلودگی هوا، 
مصرف انرژی، تغییر کاربری اراضی و تنوع زیستی 

عنوان کرد. 
ایرج حشمتی روز دوشنبه در آیین تکریم و معارفه 
قم  زیست  محیط  حفاظت  جدید  و  سابق  مدیران 
افزود: متأسفانه استان قم در دو محور نخست یعنی 
ادامه  وی  ندارد.  خوبی  وضعیت  هوا  آلودگی  و  آب 
داد: استان قم با توجه به تراکم بسیار بالای جمعیتی 
در  گرفتن  قرار  و  گسترده  خشکسالی  صنعتی،  و 
زیست  تهدیدات  دارای  کشور،  مواصلاتی  چهارراه 
محیطی گسترده ای است.  حشمتی با بیان اینکه 

قم  استان  در  اجرایی  های  دستگاه  همه  امیدواریم 
نسبت به حفظ و حراست از محیط زیست دغدغه مند 
باشند، تصریح کرد: اداره کل حفاظت محیط زیست 
استان برای انجام هرچه بهتر وظایف خود، به لحاظ 
تقویت و حمایت  نیازمند  اعتباری،  و  انسانی  منابع 
حداکثری است. وی همچنین با اشاره به عزم جدی 
زیست  وضعیت  بهبود  برای  سیزدهم  مردمی  دولت 
اساس اصل  بر  محیطی در کشورمان تصریح کرد: 
۵۰ قانون اساسی، حفاظت از محیط زیست وظیفه 
عموم اشخاص حقیقی و حقوقی بوده و ایجاد آلودگی 
و تخریب آن به هر نحو ممنوع است؛ این اصل مترقی 
مسیر را برای همه مردم و مسوولان به خوبی روشن 
کشور  در  شده  انجام  های  اقدام  وی  است.   کرده 

برای مقابله با پدیده گرد و غبار را نسبت به گستردگی 
کانون های فعال بسیار اندک دانست و گفت: به ابتکار 
جمهوری اسلامی ایران، روز ۲۱ تیرماه )۱۲ ژوئیه( به 
نام »روز مقابله با طوفان های گرد و غبار« در تقویم بین 

المللی ثبت شده است.
از خدمات سید رضا موسوی  آیین  این  پایان    در 
و  تقدیر  گذشته  سال  پنج  طول  در  مشکینی 
محمدحسین بازگیر به عنوان مدیرکل جدید حفاظت 
محیط زیست استان قم معرفی شد.بازگیر پیش از این 
تصدی رئیس دبیرخانه شورای ملی ایمنی زیستی، 
و  تهران  شهر  محیط زیست  حفاظت  اداره  رئیس 
مدیرکل حفاظت محیط زیست استان لرستان را در 

کارنامه دارد.

معاون سازمان حفاظت محیط زیست کشور : 

قم با تهدیدات زیست محیطی گسترده ای مواجه است

عکس:فرزانه چخماق ساز 


